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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

سرمقاله

رهبرمعظم انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری با مسئولان قضائی: 

 تنها راه مقابله با »ویروس فساد«
 قطع دست مفسد است
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عناوینخبرها

الزامی شدن ماسک زدن از 15 تیر ماه 

تولید و تحویل 3 فروند جت کوثر به 
نیروی هوایی ارتش

قطعه سازان بزرگ  کشور میثاق نامه تامین محصول 
پروژه تولید ملی، ایران خودروK132 را امضا کردند

تمدید تحریم های تسلیحاتی اثری در قدرت 
دفاعی ایران ندارد

 کشاورزی در شرایط تحریم 
رشد اقتصادی و تاب آوری کشور را افزایش داد        

 پیش بینی رشد 15 درصدی
 درآمد فولادمبارکه در سال 99

 درخواست بازنشستگان 
ذوب آهن اصفهان از قوه قضائیه

ایرانیان خارج  از کشور وارد بورس می شوند

30 گام عملیاتي سایپا براي توسعه صنعت خودرو

شماره 
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وصول مالیات چگونه
و اما مبارزه با فرارمالیاتی؟!

کرونا: هر 9 دقیقه یک فوتی، خواهشاً ماسک 
، به کادر  بزنید، به خودتان رحم نمی کنید 

درمانی رحم کنید لطفاً .
مالیات،141  بابت  دولت  وصولی  درآمد   
هزار میلیارد تومان مجموعاً مستقیم و غیر 

مستقیم در سال 1398 بوده است
وزارت اقتصاد اعلام میدارد در سال 1398 حدود 
فرآورده  فروش  مالیات  تومان  میلیارد  هزار   7
های نفتی ـ مالیات بر بنزین به میزان 20 درصد 
قیمت مصوب فروش وصول شده در حالیکه در 
و  بوده    تومان  میلیارد  حدود 5200  سال 1397 
وصول 141 هزار میلیارد تومان مالیات در سال 1398 که با افزایش 29درصدی در 

آمدهای مالیاتی نسبت به سال 1397 از 109 هزار میلیارد تومان می باشد .
مالیات پولی است که براساس قانون توسط مردم یک جامعه برای تأمین مخارج 
عمومی به دولت پرداخت می شود اما بحث فرار مالیاتی 40 تا 45هزار میلیارد 
تومان  به کجا انجامید ، رئیس جمهور در جلسه بررسی اجرای سیاست های 
مالیاتی گفت :  اخذ مالیات باید همراه با شفافیت باشد ، تأکید بر ضرورت 

الکترونیکی کردن نظام مالیاتی کشور برای جلوگیری از فرار مالیاتی ،
مقامات مالیاتی در مورد درآمدهای کلان در کشور ،  مرتبا" اشاره به وجود فرار 
مالیاتی در کشور دارند که  امید است شفافیت قضیه ، درونی  و برونی بهتر 
روشن شود و نظام هوشمند مالیاتی اجرائی گردد . در حالیکه امکان دریافت 
بیش از هزار هزار میلیارد تومان مالیات قابل وصول است البته نه ، از مؤدیانی که 
دارای پرونده مالیاتی هستند ) حداقل درصدی اندک ( اما مؤدیان جدید که فرار 

مالیاتی دارند کجایند فلذا شفافیت درونی و برونی لازم است .   
اخذ مالیات در ایران سابقه دیرینه دارد چنانچه بررسی در مورد بر قراری و وضع 
مالیات از دوران ایـــران باستان قابل تعمق می باشد. اصولا" پیدایـــش 
مالیــات مانند سایــر عوامل اجتماعی زاده نیازمندیهای بشری است که تغییر و 
تکمیل آن بستگی کامل به وضع در آمد و سطح زندگی طبقات و افراد جامعه دارد 
وبه معنای دیگر می توان گفت مشخصات و کمیت و کیفیت مالیات در هر کشور 

تابع نیازمندیها و شـــرایط اجتماعی و اقتصادی آن سرزمین است.
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رئیس مجلس شورای اسلامی با تأکید بر اینکه دغدغه اول ما در این 
مقطع باید معیشت و اقتصاد مردم باشد، گفت: مردم ما هرگز هیچ 
اختلاف، تنش و دعوای حیدری نعمتی را از کسی قبول نمی کنند.

محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در آئین 
بهره برداری از بزرگ ترین مرکز داده منطقه غرب و شمال غرب 
کشــور، گفت: دغدغه اول و آخر ما در این مقطع باید توجه به 

اقتصاد و معیشت مردم باشد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت ارتباطات، وی 
افزود: مردم ما هرگز هیچ اختلاف، تنش و دعوای حیدری نعمتی 
را از کسی قبول نمی کنند و از همه ما توقع دارند که کار صادقانه 
انجام دهیم و هم خوب کار کنیم و هم کار خوب کنیم. قالیباف 
تصریح کرد: امروز مجموعه ای افتتاح می شود و مانند گذشته این 
مجموعــه می تواند در کمترین زمان ممکن با بیشــترین 
تأثیرگذاری و در همه جغرافیای کشور با شفافیت و عدالت و 
همچنین با کمترین زمان ممکن و با اقتصادی ترین روش، مسائل 
و نابسامانی های اقتصادی کشور را حل و فصل کند. رئیس مجلس 
شورای اسلامی تأکید کرد: زمانی که حرف از اقتصاد دیجیتالی 
می زنیم، به این معناست که یک فرصت بزرگ در اختیار ماست 
که عقب ماندگی های گذشته را جبران کنیم و راه بسیار کوتاهی 

را برای به دست آوردن بزرگ ترین دستاوردها طی کنیم.
وی اظهار داشت: البته اگر در این زمینه غفلت کنیم، فاصله ما 
نسبت به مابقی دنیا افزایش می یابد و شکاف آن هم دیجیتالی 
خواهد شد و عقب ماندگی مان نیز نسبت به بقیه کشورهای دنیا 

بیشتر خواهد شد. قالیباف گفت: به این معنا که اقتصاد دیجیتالی 
هم یک فرصت بزرگ برای ماست تا گذشته خود را جبران کنیم 
و در مقابل یک خطر و تهدیدی است که اگر از آن غفلت کنیم، 

قطعاً آسیب بزرگی از این ناحیه متوجه کشور می شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: امروز دنیا لحظه 
شماری می کند که چنین ظرفیت و منابع انسانی داشته باشد 
که ایران در دارا بودن منابع انسانی جوان وضعیت خوبی دارد و 
در میان ۵ یا ۱۰ کشوری هستیم که چنین ظرفیت بزرگی دارند 

که باید از این فرصت حداکثر استفاده را ببریم.
وی گفت: نگاه مجلس یازدهم این است که به همه کسانی که در 
بخش دولتی، خصوصی، شرکت های کوچک و یا بزرگ و یا حتی 
در روستایی در زمینه صنایع دستی فعالیت می کنند، کمک شود 
و در خدمت همه آنان هستیم و در مجلس شورای اسلامی این 

مسیر را طی خواهیم کرد.
قالیباف بیان داشت: بنده به عنوان یک مدیر و خدمتگزار تا قبل 
از اینکه وارد مجلس شورای اسلامی شوم، واقعاًً این موضوع را 
حس کردم که اقتصاد دیجیتال در مدیریت، شفافیت، خدمت 

و کوچک سازی و کارآمد سازی اثر بسیار زیادی دارد.
رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: زمانی که بنده در 
نیروی انتظامی  خدمت می کردم، به این موضوع کاملاًً واقف 
بودیم که ۱۱۰ و همچنین خدماتی که در زمینه الکترونیکی در 
پلیس+۱۰ می تواند انجام شود، تأثیرات بسزایی در زندگی مردم 
خواهد داشت. وی گفت: در آن مقطع مقاومت بسیار زیادی برای 

خدمات پلیس+۱۰ وجود داشت اما تلاش ما به نتیجه رسید و 
می بینید که مردم چگونه در خانه و از طریق یک تلفن می توانند 
خدمات خود را دریافت کنند و سپس این خدمات را در شهرداری 

تهران هم ادامه دادیم.
قالیباف یادآور شد: تهران صرفاً ۷۰ کیلومتر فیبر نوری داشت اما 
امروز شهر تهران بیش از دو هزار کیلومتر فیبر نوری دارد که 
ظرفیت بزرگی در حوزه زیرساخت است و همه شهرها می توانند 
این مسیر را طی کنند. رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار 
داشت: این باور و نگاه باید وجود داشته باشد تا بتوانیم آسیب های 
جدی در حوزه اقتصاد را حل و فصل کنیم و خواهش بنده از همه 
این است که به این مسئله توجه داشته باشند که یک کار موفق 

زمانی اتفاق می افتد که همه همدل و همزبان شویم.
وی گفت: اعتقاد ما این است که هر اتفاقی در مجلس باید دارای 
چهار مؤلفه شفاف ســازی، هوشمندســازی، مردمی سازی و 
کارآمدسازی باشد و تحول در مجلس یازدهم مبتنی بر این عوامل 
است. قالیباف خاطرنشان کرد: این فرآیندها منجر به اصلاح 
ساختارها و شفاف سازی می شود و از سوی دیگر مدیریت را ارتقا 

می دهد و اثربخشی آن افزایش می یابد.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه زمانی که ما از اقتصاد 
مقاومتی حرف می زنیم، در حقیقت به معنای مردمی سازی و 
اقتصاد دیجیتالی است، گفت: لازمه حرکت در این راستا آن است 
که بتوانیم از بخش خصوصی، دولت و شورای عالی فضای مجازی 
به خوبی استفاده کنیم و همه باید دست به دست هم دهند تا این 

مسیر را به خوبی پیش ببرند. وی تصریح کرد: شیوع بیماری کرونا 
باعث شد که در بخش های مختلف آسیب های جدی ببینیم اما 
واقعاًً کرونا برای فضای دیجیتالی فرصت بسیار بزرگی ایجاد کرد 
که باید مورد توجه قرار گیرد. قالیباف بیان داشت: موضوع استفاده 
از فضای مجازی در بخش آموزش کشور جزو موارد حائز اهمیت 
است که باید حتماً آن را دنبال کنیم و عدالت آموزشی در این 
مسئله بسیار اهمیت دارد و خدماتی که از طریق سامانه شاد ارائه 

می شود، باید برای همه به صورت یکسان باشد.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: در بسیاری از روستاها 
و همچنین حاشیه شهرها مردم حتی موبایل هوشمند ندارند و 
حتی اگر موبایل هوشمند هم در اختیار داشته باشند، ممکن است 
مشکلات دیگری داشته باشند که باید مرتفع شود. وی گفت: ما 
حتماً نیازمند آن هستیم که در حوزه فضای مجازی یک حوزه 

صیانتی را برای خانواده، کودکان و نوجوانان فراهم کنیم.
بزرگ ترین مرکز داده غرب کشور در تبریز 

افتتاح شد
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: افتتاح بزرگ ترین مرکز 
داده شــمالغرب و غرب کشور در تبریز سبب تمرکززدایی از 

امکانات ارتباطی در پایتخت می شود.
به گزارش خبرنگار کیهان از تبریز؛ محمدجواد آذری جهرمی ،  
در تماس ویدیوکنفرانسی با آئین افتتاح بزرگ ترین مرکز داده 
غرب و شمالغرب کشــور در تبریز اظهار داشت: ایستگاه اول 
پروژه های مهم این وزارت در ســال جاری مربوط به توسعه 

ارتباطات روستایی برای حدود هزار و ۵۰۰ روستا به منظور ایجاد 
عدالت ارتباطی بوده است.

وی ادامه داد: در گام دوم، مرکز داده شماره یک به منظور ایجاد 
بستر حمایتی از کسب و کارهای مؤثر در این فضا ایجاد شد.

وی افزود: در حوزه بسط عدالت ارتباطی و با توجه به شیوع کرونا 
و تاکید برای ارتباطات روستاها و مراکز دوردست، پروژه ارتباطاتی 
بیش از هزار روستای سراسر کشور در دو هفته گذشته اجرایی 
شد. وزیر ارتباطات با اشاره به چهارمین ایستگاه توسعه ارتباطی 
ســال جاری گفت: امروز شاهد ایجاد مرکز داده شماره دو که 
بزرگ ترین مرکز داده شمال و شمالغرب کشور در شهر تبریز 
هستیم که با تمرکز زدایی از وجود تجهیزات و زیرساخت ها در 
تهران، کیفیت ارتباطات را برای استان های شمالغرب بهتر کرده 
و سبب ایجاد تسهیلات برای کسب و کارهای مربوطه و کاهش 

هزینه ها و پیشبرد فعالیت های اقتصادی خواهد شد.

وی با اشاره به تاکید دستور رهبر مقام معظم رهبری برای تکمیل 
زیرساخت های ارتباطات و فناوری اطلاعاتی گفت: این امر مورد 
توجه ویژه دولت قرار گرفته و البته تخصیص اعتبارات در این 

راستا انجام شده است.
آذری جهرمی حمایت از پیام رسان ها و موتور جستجوهای ایرانی 
را از حوزه های مهم زیرساخت اطلاعاتی دانست و گفت: با وجود 
تنگناهای اقتصادی، سرمایه گذاری خوبی در این راستا شده و از 
مرداد ماه شاهد ورود این زیرساخت ها به فضای ارتباطی خواهیم 
بود. وی همچنین بر ایجاد زیرســاخت های لازم از ســوی 
اپراتورهای همراه برای دسترسی بهتر دانش آموزان و دانشجویان 

برای آموزش در بستر فضای مجازی تاکید کرد.
وزیر ارتباطات همچنین از گزارش پلیس فتا در خصوص کاهش 
میزان جرایم سایبری با ایجاد رمزهای پویا خبر داده و جلوگیری 

از جرایم سایبری را نیازمند ایجاد زیرساخت های لازم دانست.

حمید رضا عظیمیان مدیرعامل گروه فولاد مبارکه: فولاد در خدمت اقتصاد ملی
اقتصاد ایران در سال 99 بیش از هر زمان دیگری به توسعه و پیشرفت نیاز دارد. فشار تحریم ها، موانع 
داخلی و هیچ عامل دیگری نباید در مقابل تحقق نیاز اساسی کشور، یعنی جهش تولید بایستد. اقتصاد 
ایران با برخورداری از نیروهای جوان و تحصیل کرده، دسترسی به بازار 4۰۰ میلیون نفری منطقه، 

وجود پتانسیل های درونی، مانند معادن، و وجود راه های استراتژیک نباید در دام رکود قرار گیرد. البته 
فشارهای خصمانۀ آمریکا در سه سال اخیر سبب شد رشد اقتصادی در کارنامۀ اقتصادی ایران منفی 
شود، ولی بدنۀ تولید و صنعت کشور همچنان استوار است و به راهش ادامه می دهد و اتفاقاً همین 
ایستادگی نماد میزان زیاد تاب آوری اقتصاد ایران است. اگر مسئلۀ امروز جامعۀ ایران، اشتغال و معیشت 
مردم است، باید برای رفع دغدغه های عمومی، مسیر توسعۀ اقتصاد ملی را تسهیل کرد. هیچ کشوری 
بدون افزایش قدرت، در رشد یا افزایش تولید ناخالص داخلی موفق نمی شود و خوشبختانه با درک 
این موضوع و شرایط موجود، در اقتصاد ایران نیز شعار »جهش تولید« در پیشانی استراتژی های 

اقتصادی و ملی قرار گرفته تا نیاز مهم ایجاد اشتغال و ثروت در کشور محقق شود.
صنایع کشور به کدام سمت می روند؟

»جهش تولید« استراتژی اصلی پیش روی کشور است و با این شعار، بخش های صنعتی و تولیدی می دانند 
که باید مسیری رو به توسعه را طی کنند. البته وضعیت کنونی با نقطۀ مطلوب فاصله دارد. متأسفانه در سه سال 
گذشته، رشد بخش واقعی اقتصاد کشور منفی بوده و صندوق بین المللی پول پیش بینی کرده این روند تا پایان 
سال 99 در اقتصاد ایران ادامه یابد و رشد اقتصادی به ۵- درصد برسد. از منظر علمی، اقتصاد ایران در دورۀ 
رکود تورمی قرار گرفته و آنچه در این دورۀ زمانی نیاز کشور است سرمایه گذاری های جدید و توسعۀ صنایع 
مولد و بالادستی است. البته با توجه به فراگیری بیماری کرونا و فشار ناشی از تحریم ها، دولت احتمالاً با ۱4۰ 
هزار میلیارد تومان کسری بودجه مواجه خواهد بود. پیش بینی مرکز پژوهش های مجلس برای کسری بودجه 
عدد ۱8۵ هزار میلیارد تومان است. در کنار آن، تورم هم در بخش تولید به 36/۷ درصد رسیده و این رقم اثر 
تسهیلات پرداختی بانک ها را نیز کم کرده است. بنابر گزارش بانک مرکزی، طی ۱2ماهۀ سال ۱398 معادل 
9۷۵ هزار میلیارد تومان تسهیلات از سوی بانک ها به بخش های مختلف اقتصادی تخصیص داده  شده که 
در مقایسه با دورۀ مشابه سال قبل، 26 درصد رشد داشته است؛ درحالی که رشد نقدینگی در این سال بیش 
از 3۱ درصد، تورم تولیدکننده معادل 36/۷ درصد و تورم مصرف کننده معادل 36/۵ درصد اعلام  شده؛ بنابراین 
میزان پرداخت تسهیلات مالی بانک ها به نرخ ثابت، نسبت به سال قبل حدود ۱۰/۵ درصد کاهش یافته است. 
علی رغم کاهش رشد ۷ درصدی تولید ناخالص ملی در سال 98، نسبت تسهیلات پرداختی بانک ها به تولید 

ناخالص ملی از حدود 4۰/8 درصد در سال قبل به 39/6 درصد تولید ناخالص ملی در سال مذکور نیز کاهش 
 یافته است. این وضعیت نشان می دهد صنعت کشور، باوجود پتانسیل های قابل توجه، نیاز به حمایت های 
جدی و اساسی دارد. البته نکتۀ قابل تأمل در مورد وضعیت تولید و صنایع کشور مربوط به تاب آوری صنایع 
است. صنایع با وجود تحریم ها و فشارهای مالی طی دو سال گذشته ایستادگی کرده اند و اجازه نداده اند وضعیت 

اشتغال کشور با بحران مواجه شود و همچنان نیز می توان به افق های جدید امیدوار بود.
رفع موانع تولید برای فولاد و صنایع بالادستی

شاید یکی از مهم ترین موضوعاتی که در یک دهۀ گذشته در اقتصاد ایران مطرح شده موضوع شیوۀ حمایت 
از صنایع است. برخی اقتصاددانان معتقدند حمایت از صنایع به معنای تزریق منابع به آن هاست؛ یعنی 
حمایت از صنعت را تنها در قالب موضوعات مالی می دانند. گروه دوم بر این اعتقادند که صنایع بیش از منابع 
مالی، به رفع موانع تولیدی نیازمندند. شاید یک دهه قبل هرکدام از این راهکارها می توانست به صورت 
جداگانه مؤثر باشد، ولی امروز و در میانۀ تحریم ها، صنایع نیازمند حمایت مالی و ساختاری شده اند. البته 
رفع انواع موانع تولید، مانند تسهیل شرایط تأمین اجتماعی، مالیاتی، گمرکی و بانکی به نفع تولید و اشتغالِ 
بیشتر برای کشور، مقدم بر هر عملی است. دولت در این مقطع زمانی که فشارهای ناشی از تحریم ها بر دوش 
صنایع سنگینی می کند، باید به تغییر روندها و رویه ها بیندیشد؛ مخصوصاً این که تغییر این شرایط نه نیازمند 
تأمین منابع است و نه به شرایط آن سوی مرزها و تحریم ها وابستگی دارد. نمونۀ آشکار این موضوع کاهش 
48 درصدی میزان صادرات کالایی کشور در فصل بهار است. کرونا و تحریم ها دلیل غالب بوده، ولی موانع 
صادرات نیز نقش کمی نداشته است. در این موقعیت، جهش تولید، ایجاد اشتغال و کمک به معیشت مردم 
درگرو رفع موانع تولید قرار دارد. از منظر اقتصاد کلان، موقعیت صنعت فولاد با موقعیت دیگر صنایع کشور 
متفاوت نیست. البته فشار تحریم ها بر این صنایع به شدت سنگین شده و یک نمونۀ آن اقدامات خزانه داری 
آمریکاست که می کوشد با شناسایی روندهای مالی، هر شخص و شرکتی را که با صنعت فولاد ایران در 
ارتباط است زمین گیر کند. بااین حال مسیر توسعه در این بخش نه متوقف  شده و نه می توان آن را متوقف 
کرد. رسالت صنعت فولاد امروز کمک به افزایش رشد اقتصادی، حفظ اشتغال و به گردش درآوردن چرخ های 

اقتصاد ملی است و از این منظر، دوران حساسی پیش روی این صنعت قرار دارد.

فولاد چه کرد و چه می کند؟
توسعۀ صنعت فولاد کشور در دورانی صورت می گیرد که از هر نظر موقعیت اقتصاد ملی حساس است؛ هم 
کرونا روندها و رفتارها را تغییر داده و هم تحریم ها مدام روی  هم تلنبار می شود. اما در این مقطع زمانی چندین 
دستاورد بزرگ در کارنامۀ صنعت فولاد کشور ثبت  شده است. یکی از مهم ترین و استراتژیک ترین آن ها 
مشارکت قابل تحسین صنعت فولاد در راه اندازی خط لولۀ انتقال نفت گوره به جاسک است. برای اولین بار 
در تاریخ اقتصاد کشور، لوله های فولادی مناسب برای انتقال نفت ترش در کشور به کمک فولاد مبارکه و 
فولاد اکسین تولید شده است. همین اقدام موجب صرفه جویی چندین میلیون دلاری در کشور شده و 
علاوه بر آن، صنعت فولاد را نیز از نظر فناوری تولید و تجربۀ ساخت، چندین گام به پیش رانده است. هم زمان، 
راه اندازی ابر پروژه نورد گرم شمارۀ 2 نیز موفقیت بزرگ دیگری است که در کارنامۀ فولاد مبارکه و اساساً 
صنعت فولاد کشور به ثبت رسیده است. این اقدام »پویش تولید، تداوم و امید« برای فولاد مبارکه است. با 
راه اندازی ابر پروژه نورد گرم شمارۀ 2 ظرفیت تولید کلاف گرم در فولاد مبارکه به ۷.2 میلیون تن  خواهد 
رسید و بر این اساس نه تنها از واردات بی نیاز خواهیم شد، بلکه امکان صادرات نیز خواهیم یافت. همین امروز 
نیز بخشی از ورق های موردنیاز صنایع خودروسازی، صنایع نفت و گاز و لوله سازی و لوازم خانگی در داخل 
تولید می شود. همچنین هم زمان با افتتاح نورد گرم شمارۀ 2، اشتغال قابل توجهی برای جوانان کشور ایجاد 
می َشود. خوشبختانه صنعت فولاد، به خصوص فولاد مبارکه، با قدرت مسیر توسعه را ادامه می دهد و نمونۀ 
بارز آن رشد سود عملیاتی فولاد مبارکه است که در سال گذشته به رقم قابل توجه 62 درصد رسید. سال 
گذشته فروش صادراتی فولاد هم رشد ۱46 درصدی داشت و میزان فروش وزنی فولاد نیز با رشد ۵ درصدی 
همراه بود و به رقم 6 میلیون و ۱3۰ هزار تن رسید. در فرودین ماه امسال هم میزان فروش فولاد ۱۱ درصد 
رشد کرد و حتی عملکرد سهام فولاد با بازدهی بیش از 24۰درصدی در سال جاری همراه بوده است.  امروز 
اقتصاد، رونق تولید و بهبود وضعیت صنایع به یکی از مهم ترین موضوعات کشور بدل شده و باید تمام 
الزامات برای تحقق اهداف بالادستی و دست یابی به جهش تولید رعایت شود. اقتصاد ایران زمانی از دام 
رکود خارج می َشود که صنایع مهمی مانند فولاد مسیر رشد و توسعه را در پیش گیرند و به عنوان پیش ران 

اقتصاد ملی با قدرت،کشور را در مسیر پیشرفت قرار دهند.

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی:

دغدغه اول و آخر ما باید معیشت مردم باشد 
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ارتباط تصویری با مسئولان قضایی به مناسبت روز قوه قضائیه رهبر 
معظم انقلاب اسلامی صبح امروز )شنبه( در ارتباط تصویری با رئیس 
و مسئولان عالی قضایی و همچنین رؤسای کل دادگستریهای سراسر 
کشور با ابراز خرسندی از اقدامات انجام شده در یک سال اخیر، بر 
لزوم اســتمرار حرکت تحولی در قوه قضائیه به صورت متوازن و با 
محوریت مردمی بودن قوه تأکید کردند و گفتند: مبارزه با فساد که 
در این دوره به اوج خود رســیده است باید بدون اغماض و بر اساس 
حق و عدل و قانون و همچنین بدون تعدی و ظلم به افراد بیگناه با 

قدرت ادامه یابد.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با تأکید بر اینکه ماجرای 
کرونا تمام نشده و همچنان ادامه دارد، همه مردم و مسئولان را به 
جدی گرفتن رعایت دستورالعمل های بهداشتی و جلوگیری از شیوع 

مجدد ویروس کرونا فراخواندند.
رهبر انقلاب اسلامی با گرامی داشت یاد شهید مظلوم آیت الله 
بهشتی، شهید قدوسی، شهید لاجوردی و دیگر شهیدان دستگاه 
قضا، »تدوین نسخه ارتقا یافته و پیشرفته تر سند تحول قضایی« را با 
استفاده از اندیشمندان حوزه و دانشگاه و تجربیات درون قوه ای کاری 
با ارزش خواندند و افزودند: در زمان های لازم از اجرای این ســند و 
برنامه هــای مترتب بــر آن به مردم گزارش دهید کــه این کار در 

امیدواری مردم به دستگاه قضا قطعاً تأثیرگذار است.
ایشــان تحول را ضرورتی مستمر، مدیریت شــده و توأم با 
دریافت های جدید و ابتکارات تازه خواندند و افزودند: این کار باید بر 
اصول و مبانی اسلامی و دینی مبتنی باشد و گرنه تحول بدون مبنا، 

به تذبذب و هرج و مرج منجر می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای ایجاد تحول را در عمل بسیار دشوار 
خواندند وگفتند: البته برخی مقاومت ها نه از روی سوء نیت بلکه از 
سر ناتوانی و یا نداشتن حال و حوصله تغییرات بنیادین است. البته 
مخالفت های کسانی که از وضع موجود منتفع هستند و کارشکنی ها 
و فضاسازی های شبکه در هم تنیده مفسدان و مجریان نیز ایجاد 

تحول را سخت تر می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای تلاش های بی وقفه دشمنان برای 
»خنثــی کردن هر حرکت اصلاحی و تحولی در نظام« را از طریق 
جوسازی رسانه ای و ایجاد وسوسه و بدبینی در افکار عمومی از دیگر 
دشواری های ایجاد تحول خواندند و تأکید کردند: تنها راه مؤثر برای 
مقابله با همه عوامل و عناصر ضد تحول، »منفعل نشدن، استقامت، 

توکل بر خدا و ادامه شجاعانه مسیر تحول« است.
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان با اشاره به وظایف 
مهم و بسیار گسترده قوه قضائیه در قانون اساسی، پیگیری و اجرای 

متوازن همه این وظایف را ضروری برشمردند.
ایشان در همین زمینه موضوع »احیای حقوق عامه« را مهم 
خواندند و با ابراز خرســندی از فعالیت های اخیر قوه در این زمینه، 
گفتند: اگر دادستانی ها احساس کردند حقوق عامه در حال تضییع 

است باید وارد کار شوند و از حق مردم دفاع کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به یکی دیگر از وظایف 
اساسی دستگاه قضا در قانون اساسی یعنی »پیشگیری از وقوع جرم« 
افزودند: اگر بسترهای شکل گیری و وقوع جرم به درستی شناخته 
شــود، پیشــگیری علمی از وقوع جرم و در نتیجه کاهش فراوان 
هزینه هــای مقابله با جرم محقق خواهد شــد که این کار نیازمند 

همراهی همه قوا به خصوص قوه مجریه است.
رهبر انقلاب گفتند: در مسائل گوناگون از جمله پیشگیری از 
وقوع جرم و تعاریف حقوق عامه، دانشِ صرفاً قضایی مشکل گشــا 
نیست و باید از نخبگان حوزه و دانشگاه  در علوم مختلف کمک گرفت.

ایشان با ابراز خرســندی از مشخص شدن برخی مصادیق 
حقوق عامه از جمله محیط زیســت و نیز واگذاری های غیردقیق 
بنگاه های تولیدی گفتند: اگر مراکز تولیدی به اشخاص ناصالح یا 
ناتوان واگذار شود، تولید کشور ضربه می خورد بنابراین، این مصادیق 

جزو حقوق عامه است.
رهبر انقلاب تعمیم تحول خواهی از مسئولان دستگاه قضا به 
بدنه و همه کارکنان دستگاه را ضروری خواندند و افزودند: »مردمی 

بودن« از دیگر ضروریات ایجاد تحول است.
حضرت آیت الله خامنه ای نگاه از بالا به مردم را غیرقابل قبول 
دانستند و گفتند: همه ما مسئولان نظام جزو مردمیم و خیلی از مردم 
از ما بالاتر هستند، بنابراین همه باید خود را در عمل خدمتگزار مردم 

بدانیم.
»دسترسی آسان مردم به دستگاه قضا«، »تلاش برای ارتقای 
آگاهی و اطلاعات قضایی مردم«، »حضور مستمر و مواجهه مستقیم 
با مردم« و »بهره گیری از کمک و اطلاعات مردمی در مسائلی نظیر 
مبارزه با فساد« از دیگر تأکیدات رهبر انقلاب به مسئولان قضایی 

بود.
ایشــان بیان گزارش زبانی و آماری به مردم را لازم اما ناکافی 
دانستند و با اشاره به ضرورت بهره گیری از هنر و ظرفیت های رسانه ای 
در ارائه گزارش فعالیت ها گفتند: متأسفانه با غفلت برخی مسئولان 
مربوط در عرصه نظارت بر فیلم ها، شاهد نمایش فیلم هایی هستیم 

که اساس و مبانی قضایی جمهوری اسلامی را زیر سؤال می برند.
رهبر انقلاب افزودند: غربی ها بر خلاف واقعیت، در فیلم های 
سینمایی ، دادگاه های خود را عرصه عدالت محض نشان می دهند 
ولی ما حتی در ارائه واقعیات کشور از ظرفیت های هنری و رسانه ای 

بهره نمی گیریم و گاهی بر عکس نشان می دهیم.
ایشان با اشاره به سخنان رئیس جمهور آمریکا درباره ۱۰ سال 
حبس برای کسانی که نمادهای برده داری و نژادپرستی را به پایین 
بکشند و یا جدا کردن فرزندان مهاجران از والدینشان گفتند: البته از 

این بی قانونی ها در غالب فیلم های غربی خبری نیست.
رهبر انقلاب اســلامی در ادامه نکاتی را درخصوص مبارزه با 

فساد بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با بیان اینکه مبارزه با فساد از دوره 
قبل در قوه قضاییه آغاز شده بود و اکنون به اوج خود رسیده است، 
گفتند: مردم از مبارزه بدون ملاحظه و بدون اغماض با مفسد امیدوار 
می شوند زیرا فساد مالی و اقتصادی همچون ویروس کرونا، بسیار 

خطرناک و به شدت واگیردار و مُسری است.
ایشان افزودند: تنها تفاوت ویروس کرونا با ویروس فساد این 
است که ویروس کرونا با شستشوی دست برطرف می شود اما تنها 

راه مقابله با ویروس فساد، قطع دست مفسد است.
رهبر انقلاب اسلامی، وظیفه قوه قضاییه را برخورد متوازن با 
همه اشَکال و ابعاد فساد برشمردند و در عین حال تأکید کردند: باید 
مبــارزه با فســاد، در درجه اول در داخل قــوه و به صورت جدی و 
کارشناسی انجام شود، زیرا تبعات و ضربه فساد در داخل قوه قضاییه 

بسیار سنگین خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر لزوم نگاه کارشناسی برای 
شناخت بسترهای فسادزا و مقابله با آن، افزودند: ملاک در مبارزه با 
فساد باید فقط حق، عدل و قانون باشد و هیچ ملاحظه دیگری در 

کار نباشد.
ایشان گفتند: البته همانطور که در برخورد با فساد نباید اغماض 
وجود داشته باشد اما افراد بی گناه هم نباید مورد تعدی قرار گیرند و 
رسیدگی ها باید کاملاً بر اساس قانون و عدالت و بدون جوگیری انجام 

شود.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به گسترش فضای مجازی و 
قضاوت افراد مختلف درباره رویدادها و مسائل، خاطرنشان کردند: 
عموم مردم و فعالان فضای مجازی مراقب باشند تا نسبت به افراد 

بی گناه تعدی و ظلمی واقع نشود.
حضــرت آیت الله خامنه ای با گلایه از اهانت و ظلم به برخی 
بزرگان پاکدست قبلی قوه قضائیه در جریان قضاوتها و اظهارنظرهایی 
که در خصوص دادگاه اخیر شده افزودند: خطاب من در این موضوع 
مردم و جوانان مؤمن است که مراقب باشند تعدی نکنند و به افراد 
معاند که به دنبال گرفتن انتقام از مواضع انقلابی و محکم قاطع فلان 

شخصیت هستند، کاری ندارم.
ایشان تأکید کردند: حرکت مبارزه با فساد که اکنون در قوه 
قضاییه به خوبی مشاهده می شود و خود را نشان داده است، از دوره 
آقای آملی لاریجانی آغاز شد و ایشان هم در داخل و هم در بیرون از 

قوه شروع کننده آن بودند و اینها نباید از نظر دور باشد.
رهبر انقلاب اســلامی یکی از اقدامات خوب قوه قضاییه در 
مبارزه با فساد را »حمایت از تولید و جلوگیری از تعطیلی واحدهای 
تولیدی« دانستند و گفتند: در شــرایط کنونی که مردم از لحاظ 
معیشت دچار سختی هستند، هر دستگاهی که بتواند به اقتصاد 
کشور کمک کند، باید این کار را انجام دهد و این اقدام قوه قضاییه 

در واقع کمک به اقتصاد کشور است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به ابلاغیه اخیر رئیس قوه 
قضاییه مبنی بر اینکه برخی بانکها حق مصادره و تعطیلی واحدهای 
تولیدی را ندارند، خاطرنشان کردند: این کار، بسیار درست و قابل 
تعمیم در مورد کسانی است که با خرید واحدهای تولیدی و اخراج 
کارگران و فروش تجهیزات، کاربری این واحدها را تغییر می دهند 

زیرا اینگونه اقدامات، ضربه به اقتصاد کشور است.
ایشان یکی از نکات مهم در زمینه مبارزه با فساد را »نظارتها و 
گــزارش های مردمی« خواندند و افزودنــد: باید برای این موضوع 
زیرساخت های حقوقی در قوه قضاییه فراهم شود تا امنیت مادی و 
معنوی گزارشگر حفظ شود و آمر به معروف و ناهی از منکر دلگرم 
باشد که دستگاه قضایی پشتیبان او است، و در مقابل زمینه تهمت 

زنی نیز فراهم نشود.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی سخنانشان به یک موضوع 
غیرقضایی اما مهم یعنی مسئله کرونا نیز اشاره کردند و با انتقاد از 
برخی افراد که مســئله کرونا را تمام شده می دانند، گفتند: در اثر 
فداکاری دســتگاهها و کادرهای درمانی و بهداشتی و همچنین 
مجاهدت داوطلبانه گروههای مردمی و همکاری عموم مردم، ایران 
به عنوان یک کشور موفق در دنیا معرفی شد اما این مربوط به ابتدای 
کار بود و اکنون متأسفانه آن حرکت و مجاهدت از جانب بعضی مردم 

و مسئولان سست شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تشکر از خدمات طاقت فرسای 
کادرهای درمانی، شــیوع بیماری را موجب خســته شــدن این 
زحمتکشان دانستند و افزودند: اینکه گفته می شود باید کاری کرد 
که مشــکلات اقتصادی از ناحیه کرونا بوجود نیاید، حرف درستی 
است اما در صورت بی توجهی و شیوع گسترده بیماری، مشکلات 

اقتصادی هم بیشتر خواهد شد.
ایشان با تأکید بر لزوم مراقبت از کشور در همه جهات از جمله 
در مقابل دشمنی های آمریکای خبیث و انگلیس خبیث و همچنین 
در مواجهه با اقدامات دولتهای اروپایی، خاطرنشان کردند: اگر ما به 
وظایف خود عمل کنیم به توفیق الهی آنها در هر کاری سرشان به 
سنگ خورده و نمی توانند مقاصدشان را عملی کنند و نتیجه فشار 
به قول خودشان حداکثری برای به زانودرآوردن مردم، نشستن مشت 

ملت ایران بر سینه آنها و به عقب راندن شان خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان از زحمات همه مسئولان، 
قضــات و کارکنان قوه قضائیه در سراســر کشــور و همچنین از 

خانواده های آنان تشکر کردند.
در این نشست، پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس 
قوه قضائیه با بیان گزارشی از رویکردها و برنامه های تحولی این قوه 
در یک ســال اخیر گفت: رویکرد فناورانه و گســترش دادرســی 
الکترونیک و ایجاد سامانه های مختلف برای تسهیل دسترسی مردم 
به عدالت، رویکرد فعال در برخورد با مســائل از جمله جلوگیری از 
تعطیلی ۱2۰۰ واحد تولیدی با همکاری دولت، تقویت بعُد نظارتی 
و فعال تر کردن سازمان بازرسی کل کشور، افزایش اتقان آراء، سامان 
دادن و تعیین تکلیف بیش از نیمی از پرونده های معوق، مردمی شدن 
قوه و افزایش نقش دادن به مردم در کشــف و یا پیشگیری از وقوع 

جرم، از جمله رویکردها و برنامه های قوه در سال گذشته بود.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، مبارزه با فساد را اولویت 
جدی قوه قضائیه خواند و افزود: بیش از هزار حکم در محاکم علیه 
مفسدین اقتصادی صادر شده و این کار با جدیت دنبال خواهد شد، 
همچنین ارتقاء سلامت دستگاه قضایی و مبارزه با هر گونه فساد و 
کژی در درون این قوه جزو اولویتها و مطالبات همه قضات متدین و 

سالم دستگاه قضایی و عموم مردم است.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری با مسئولان قضایی تأکید کردند:

مبارزه با فساد بدون ملاحظه و تعدی و فقط بر مدار 
حق، عدل و قانون

کمک ویژه مالیاتی به شرکت هایی که امسال وارد بورس می شوند به تایید رهبر 
معظم انقلاب اسلامی رسیده است.

به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از سنا، دولت هم تصمیماتی برای افزایش 
کارآیی این بازار انجام داده و به گفته برخی مسئولان اجرایی و کارشناسان فعال 
در این حوزه، قرار اســت حدود 3۰ هزار میلیارد تومان واگذاری شرکت  های 

دولتی، برای تامین مالی بودجه از راهکار عرضه سهام شان صورت بگیرد.
اما با وجود اینکه بسیاری از بنگاه  های اقتصادی به دلیل شرایط خوب بازار سرمایه، 
تمایل زیادی دارند برای ورود به بورس پذیرش بگیرند، به دلیل برخی شایعات 
یا رویه های نادرست، برخی از این بنگاه  ها که حتی شرایط مالیاتی شفاف و روشنی 
هم داشته اند نگران بودند اگر وارد بازار سرمایه شوند، زمینه و بهانه  ای پیدا می شود 
تا پرونده مالیاتی و اقدامات سنوات گذشته آنها مورد کالبد شکافی مجدد قرار 
گیرد. بنابراین، این موضوع از طریق وزیر اقتصاد در دولت مطرح و به دلیل جوانب 
مختلف آن، به شورای عالی هماهنگی اقتصادی راه پیدا کرد. طی روزهای اخیر 
نیز رئیس جمهور در نامه ای به فرهاد دژپسند با ابلاغ این مصوبه شورای مذکور 
که در جلسه شماره ۵۰ شورا مورخ سوم خرداد به تصویب رسیده، خبر داده که 
این موضوع به تایید رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز رسیده است. بر این اساس، 
ورود سازمان امور مالیاتی به پرونده  های سال  های ماقبل ۱398 تمامی شرکت 
 هایی که در سال جاری در بورس پذیرش می  شوند ممنوع شده و سازمان امور 
مالیاتی متعرض حساب های سنوات گذشته آنها نخواهد شد. لذا این شرکت  ها 
فقط بابت صورت مالی سال ۱398 خود مالیات خواهند پرداخت. همچنین 
مقرر شده این شرکت ها موظف باشند حداقل 2۵ درصد سهام شرکت خود را 
به صورت شناور در بازار سرمایه عرضه کنند و وزارت اقتصاد نیز موظف است 
گزارش اقدامات و پیشرفت کار خود را هر سه ماه یک بار به دبیرخانه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی ارائه کند. گفتنی است، رئیس جمهور در بخشی از سخنان 
خود در جلسه اخیر هیئت دولت با بیان اینکه یکی از امکانات دولت، داشتن 
سهام بنگاه های اقتصادی است، اظهار داشت: دولت به معنای عام کلمه یعنی 
سهام بانک ها، سهام شرکت های دولتی، سهام شرکت هایی که به نحوی متعلق 
به نیروهای مسلح است و...، باید به میدان بیایند و سهام خود را در بازارسرمایه 
عرضه کنند. ما باید بورس را محکم و مستحکم نگه داریم. حسن روحانی افزود: 
امروز بزرگ ترین مسئولیت وزارت اقتصاد در کنار سایر مسئولیت هایش 
مسئله تقویت و حفاظت از بورس است و باید سهام سازمان ها در این بازار 
عرضه شود. همه دستگاه ها باید سهام جدید عرضه کنند و امروز شرایط خوبی 

پیدا شده تا هم مردم بهره ببرند و هم دولت از بنگاه داری فاصله بگیرد.

طی مراسمی سه فروند هواپیمای جت جنگنده پیشرفته کوثر در صنایع هوایی 
وزارت دفاع در اصفهان تحویل نیروی هوایی ارتش شد. آیین الحاق سه فروند 
جت جنگنده پیشرفته کوثر به نیروی هوایی ارتش در صنایع هسای سازمان 
صنایع هوایی وزارت دفاع در اصفهان برگزار شد. به گزارش فارس، طی این 
مراسم که با حضور وزیر دفاع، فرمانده کل ارتش، رئیس سازمان برنامه و بودجه، 
فرمانده نیروی هوایی ارتش و مدیرعامل سازمان صنایع هوایی وزارت دفاع 
برگزار شد، سه فروند هواپیمای جت جنگنده پیشرفته کوثر در صنایع هوایی 

وزارت دفاع در اصفهان تحویل نیروی هوایی ارتش شد.
گفتنی است، پس از آیین الحاق، سه فروند هواپیمای جت کوثر در حضور 

مقامات لشکری و کشوری بر فراز آسمان به پرواز در آمدند.

خبـــر

موافقترهبرانقلابباکمکویژه
مالیاتیبهشرکتهایتازهواردبورس

تولیدوتحویل۳فروندجتکوثربه
نیرویهواییارتش

پایتخت صادراتی نفت ایران از جزیره خارک در خلیج فارس به جاسک سواحل مکران در دریای عمان منتقل می شود 
و به این ترتیب خطر محدود شدن خط ترانزیت و صادرات نفت ایران درصورت بسته شدن تنگه هرمز از بین خواهد 
رفت. اتفاق مهم در تاریخ نفت ایران که روز پنجشنبه با دستور حسن روحانی، رئیس جمهور شروع شده و انتظار می رود 
اسفند امسال طرح انتقال نفت خام کوره به جاسک به بهره برداری برسد. به گزارش همشهری، هدف از اجرای طرح 
راهبردی و ملی انتقال نفت خام از کوره به جاسک، ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازی 
و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه های صادراتی و 
متنوع سازی آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل مکران است. این طرح راهبردی در حالی به دست متخصصان 
ایرانی اجرایی می شود که پیش از این انتظار بر این بود که سرمایه گذاری خارجی صورت گیرد اما به گفته رئیس جمهور، 
روز اعتماد خریداران نفت ایران فرارسیده و جاسک به پایگاه مهم صادرات نفت ایران تبدیل می شود. اشاره روحانی به 
نگرانی خریداران سنتی نفت ایران ازجمله کشورهای آسیایی بود که مبادا درصورت افزایش تنش در سطح منطقه و 
اختلال در روند عبور و مرور نفتکش ها در تنگه هرمز، روند صادرات نفت ایران به خطر بیفتد. روحانی در مراسم آغاز 
فعالیت 3طرح ملی در حوزه نفت و پتروشیمی ایران اظهار کرد: تحریم  با همه مشکلات و نکبتی که برای کشور دارد، 
نقاط فرصت هم در بعضی از زمینه هاست و ما را وادار کرد که این طرح عظیم و بزرگ را به دست کارگران، فناوران و 
محققین خودمان به ثمر برسانیم و نهایی کنیم. روحانی درباره چرایی استراتژیک بودن خط لوله گوره - جاسک هم 
توضیح داد: بســیاری از کشورهای منطقه برای صادرات نفت، توانستند راه دومی را برای خودشان ایجاد کنند، تا در 
شرایط خطر برای تنگه هرمز بتوانند نفتشان را از طرق دیگر صادر کنند و این نفت را به دریای سرخ، دریای عمان و 

مدیترانه ببرند.
روحانی با بیان اینکه تنها کشــوری که این وســط مانده بود و اگر روزی تنگه هرمز به یک دلیلی بسته می شد، 

صادرات نفت اش به طور کامل متوقف می شد، ایران بود، یادآوری کرد: البته این سخنان که تنگه هرمز در اختیار ماست 
کاملًا درست بود اما برای روز مبادا مشکل عظیم برای خود ما به وجود می آمد. ولی ما از این مشکل عبور کردیم. وی 
ادامه داد: این طرح مهم ترین طرح نه تنها از لحاظ اقتصادی بلکه از لحاظ امنیت ملی و اقتصادی و انرژی است. بنابراین 
مشتری های ما را می تواند کاملًا مطمئن کند. آن کسی که از ما نفت می خرد می خواهد مطمئن باشد در هر شرایطی 

می تواند نفت را برداشت کند، امروز روز اعتماد خریداران ماست.
سواحل مکران آباد می شود

روحانی با بیان اینکه سواحل مکران برای ما مهم است، افزود: این ساحل، ساحل بسیار ارزشمندی است. از بندرعباس 
تا چابهار و تا گوادر یک ساحل بسیار مهمی است که از این ساحل کمتر استفاده شده است و بکر باقی مانده بود. 

رئیس جمهوری با بیان اینکه امروز از لحاظ امنیت ملی، امنیت اقتصادی و آبادانی سواحل مکران، آبادانی منطقه 
غرب و شمال غرب کشور، روز بسیار مهمی است، تأکیدکرد: منتها آنچه این روز را تاریخی می کند به خاطر طرح سوم 
است. یعنی طرح لوله گذاری گوره به جاسک که امیدوارم در اسفند امسال افتتاح و بتوانیم روزانه یک میلیون بشکه 
نفت از آن صادر بکنیم.  وی ادامه داد:  صادرات نفت ما تا کنون عمدتا از خارک بوده و امروز در کنار خارک، جاسک هم 
درست شده که می تواند در یک شرایطی آنجا هم فعال باشد و لذا هر دو اسکله هم خارک و هم جاسک فعال خواهند 
بود. روحانی با مهم ارزیابی کردن امروز و تبریک آن به ملت ایران در پایان اظهار کرد: امروز پیام بســیار محکمی به 
آمریکایی ها،  مخالفین و تحریم گران اســت، آنها بدانند راه به جایی نخواهند برد و این تحریم ها ملت ایران را متوقف 

نخواهد کرد.
     جهش صنعت پتروشیمی

بیژن زنگنه، وزیر نفت در این مراسم از 3 رقمی شدن ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی کشور با تحقق 

جهش دوم صنعت پتروشیمی تا پایان سال۱4۰۰ خبر داد و تأکید کرد:  طرح های جهش سوم پتروشیمی کاغذی 
نیســتند. او در آیین بهره برداری از پتروشیمی میاندوآب، افتتاح واحد نرمال هگزان پالایشگاه شازند اراک و آغاز 
رسمی احداث خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران با اشاره به اینکه ارزش 
تولید محصولات پتروشیمی از ۱2میلیارد دلار در سال92 با بیش از دوبرابر رشد به 2۵میلیارد دلار تا پایان سال 
آینده می رسد، افزود: ارزش این محصولات تا پایان سال۱4۰4 و در جهش سوم صنعت پتروشیمی به 3۷ میلیارد 

دلار خواهد رسید.

تغییر پایتخت صادرات نفت ایران

روحانی: بسته شدن احتمالی تنگه هرمز صادرات نفت ایران را تهدید نمی کند

احداث خط لوله انتقال نفت خام کوره به جاسک بصورت رسمی آغاز شد که موجب می شود، ایران 
با دور زدن تنگه هرمز، شرایط بستن آن را در صورت لزوم داشته باشد.

به گزارش خبرگزاری تسنیم، احداث خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک بصورت رسمی آغاز 
شد. پروژه ای استراتژیک که موجب بی نیازی صادرات نفت کشور از تنگه هرمز می شود و با دور زدن 

این تنگه، امنیت صادرات نفت کشور در سال های آینده افزایش می یابد.
بیژن زنگنه؛ وزیر نفت در پیامی در فضای توییتر درباره امکان صدور نفت خام ایران در بیرون از تنگه 
هرمز از طریق احداث پایانه صادرات نفت در جاسک، نوشت: امنیت صادرات نفت ایران دوچندان 

می شود. پیشرفت فیزیکی طرح پایانه صادراتی جاسک به بیش از 4۰ درصد رسیده است.
وی به اتصال خط انتقال 6۰۰ تا ۷۰۰ هزار بشکه ای میعانات گازی پالایشگاه ستاره خلیج فارس به 
خط نفت اشاره کرد و افزود: با اتصال این دو خط در صورت لزوم می توان میعانات گازی را هم از طریق 
جاسک صادر کرد. وزیر نفت، طرح پایانه صادراتی جاسک را طرح مهمی دانست و افزود: با اجرای 
این طرح افزون بر ساخت یک پایانه صادراتی برای کشور، یک محور و کانون توسعه در منطقه میانی 
دریای عمان نیز ایجاد می شود. زنگنه ابراز امیدواری کرد که صادرات نفت از پایانه جاسک بعنوان 
راهبردی  ترین طرح دولت تا پایان امسال آغاز شود. همچنین رضا دهقان؛ معاون توسعه و مهندسی 
شرکت ملی نفت ایران سهم خدمات و تجهیزات ایرانی در طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک را 

بیش از 9۵ درصدی اعلام کرد و گفت: تمام شرکت های پیمانکار و مشاور این طرح ایرانی هستند. 
در حال حاضر بیش از 8۰۰ دستگاه ماشین  آلات سنگین و پنج هزار نفر نیروی مستقل کاری در 
سرتاسر گستره کاری این طرح مشغول فعالیت هستند. همچنین به گزارش خبرگزاری تسنیم،  
رویترز گزارش داد: ایران بارها تهدید کرده اگر تحریمهای آمریکا جلوی صادرات نفت آن را بگیرد، 
تنگه هرمز را می بندد. حسن روحانی؛ رئیس جمهور ایران در یک سخنرانی تلویزیونی اظهار داشته 
که احداث خط لوله انتقال نفت کوره به جاسک، به خریداران نفت ما اطمینان می دهد که ایران در 
صورت بسته شدن تنگه هرمز هم به صادرات نفت ادامه می دهد.فروش بنزین به ونزوئلا با 

قیمت روز انجام شد
وزیر نفت در پاسخ به شایعات مربوط به فروش بنزین به ونزوئلا گفت: بنزین ایران با قیمت 
روز به ونزوئلا فروخته شده و ضمانت کافی برای پرداخت هزینه آن هم داشته ایم که بخشی از 

پول آن هم اکنون در کشور است.

به گزارش خبرگزاری تسنیم، بیژن زنگنه در پاسخ به اینکه برنامه وزارت نفت برای ادامه 
صادرات بنزین به ونزوئلا با توجه به تحریم کردن ناخداهای این نفتکش ها چیست، اظهار کرد: 
این موضوع غیرمنتظره نبود؛ اول به آنها وعده و وعید پول دادند که آنها نپذیرفتند. سپس تهدید 

و تحریم کردند که آنها هم می دانستند.
وی با بیان اینکه بحث های زیادی میان برخی از مردم درباره اینکه گویا ما بنزین خیراتی 
به ونزوئلا داده ایم، انجام می شود که درست نیست، تاکید کرد: بنزین ایران با قیمت روز به ونزوئلا 
فروخته شده است و ضمانت کافی برای پرداخت هزینه آن هم داشته ایم که بخشی از پول آن 

هم اکنون در کشور است.
وزیر نفت بیان کرد: مجتمع پتروشیمی میاندوآب نخستین طرح از ۱۷ طرح جهش دوم 
صنعت پتروشیمی که امسال افتتاح می شود. ارزش تولید محصولات پتروشیمی از ۱2 میلیارد 

دلار در سال  ۱392 با بیش از دو برابر رشد به 2۵ میلیارد دلار تا پایان سال آینده می رسد.
زنگنه ادامه داد: همانطور که مقام معظم رهبری در دیدار با تولیدکنندگان در ۱۷ اردیبهشت 

ماه بر اجرای این طرح ها و تسریع تکمیل زنجیره ارزش تأکید داشتند، ارزش این محصولات تا 
پایان سال ۱4۰4 و در جهش سوم صنعت پتروشیمی به 3۷ میلیارد دلار خواهد رسید.

وی با بیان اینکه خط لوله انتقال اتیلن غرب در سال ۱38۱ از عسلویه تا تبریز به عنوان 
طولانی ترین خط اتیلن جهان به طول ۱66۰ کیلومتر به تصویب رسید، گفت: تولید اتیلن در 
کشور در حال افزایش است و امسال به حدود هفت میلیون تن می رسد که دو میلیون تن آن به 

این خط تزریق می شود.
به گزارش خبرگزاری ایســنا، وزیر نفت ادامه داد: همه ۱۷ طرح جهش دوم صنعت 
پتروشیمی که امسال به بهره برداری خواهند رسید دارای پیشرفت فیزیکی بالا هستند که با 

پیگیری و تلاش شبانه روزی همکارانم در این شرایط سخت کشور به نتیجه خواهند رسید.
به گفته زنگنه، جهش سوم فقط طرح هایی نیستند که در کاغذ باشند و طرح هایی هستند 
که هم اکنون برخی از آنها پیشرفت فیزیکی خوبی دارند و ارزش تولیدات صنعت پتروشیمی 
کشور را با رشد سه برابری از ۱2 میلیارد سال 92 به 3۷ میلیارد دلار می رساند. به عبارت دیگر 

در سال ۱4۰4 شاهد رشد ۵۰ درصدی نسبت به سال ۱4۰۰ خواهیم بود.
وی با بیان اینکه ارزش تولیدات پتروشیمی از ابتدای دولت یازدهم تاکنون بیش از پنج 
میلیارد دلار با افتتاح طرح های مختلف افزایش یافته است، تصریح کرد: برای نخستین بار ظرفیت 
تولید محصولات پتروشیمی تا پایان سال آینده سه رقمی می شود و به ۱۰۰ میلیون تن می رسد.

با احداث خط لوله انتقال نفت به بندر جاسک
شروع عملیات دور زدن تنگه هرمز
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ایران در حالی که تحت شدیدترین تحریم ها قرار داشته، طی 
بیش از پنج ماه نخست سال جاری میلادی در جایگاه نخست 
تولید آهن اسفنجی جهان قرار گرفت.به گزارش ایسنا، طبق 
گزارش جدید انجمن جهانی فولاد، ایران در ماه می )اردیبهشت 
و خرداد( 2۰2۰ توانست با پشت سرگذاشتن هند، رتبه نخست 
تولید آهن اسفنجی به روش احیای مستقیم را در اختیار گیرد. 
علاوه بر این در بیش از پنج ماه سال جاری میلادی، ایران افزون 
بر ۱2 میلیون تن آهن اســفنجی تولید کرد در حالی که تولید 
هند به ۱۱میلیون تن رسید. ایمیدرو، یکی از مهم ترین دلایل 
افزایش تولید آهن اســفنجی ایران را راه اندازی کارخانه های 
جدید آهن اسفنجی اعلام و اظهار کرده که طی سال های اخیر 
با استراتژی جدید خود و با مشارکت گرفتن از بخش خصوصی، 
توانسته طرح های متعددی را برای تولید آهن اسفنجی، وارد 
مدار تولید کند. بر اساس این گزارش، ایران در ماه می، در عین 
حــال حدود ۵۰ درصد از تولید این ماده در جهان را در اختیار 
گرفته است. در این مدت، در مجموع تولید یک ماه مورد بررسی 
6/۵ میلیون تن آهن اســفنجی در جهان تولید شد که پس از 
ایران، هند با ۵/۱ میلیون تن تولید در رتبه دوم قرار گرفت. تولید 
این کشور با افت ۵۵ درصدی مواجه شد؛ در حالی که ایران رشد 
6/۷ درصدی را کســب کرد.پس از هنــد نیز مصر، مکزیک و 
عربستان جای گرفتند که به ترتیب تنها 462 هزار، 39۰ هزار 
و 342 هزار تن آهن اسفنجی تولید کردند. تولید آهن اسفنجی 
تا 22 ماه ژوئن )خرداد و تیر( امسال در جهان به ۱/32 میلیون 
تن رسید که همچنان پس از ایران، کشورهای هند، مصر)2/2 
میلیــون تن(، مکزیک )۰۵/2 میلیون تن( و عربســتان )۷/۱ 

میلیون تن( قرار گرفتند

همزمان با حضور معاون اول رئیس جمهور در وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی از ۱۷ سند فرهنگی این وزارتخانه رونمایی شد. 

به گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، از جمله این اسناد می توان به ترویج فرهنگ 
کتاب و کتابخوانی، برنامه های ارتقای فرهنگی مراسم راهپیمایی اربعین، 
برنامه های فرهنگ زیارت و گردشگری مذهبی، برنامه ارتقای فرهنگ 
سلامت، برنامه های ارتقای فرهنگ حفاظت از محیط زیست، برنامه 
ترویج ورزش همگانی، ارتقای فرهنگ کار و مهارت آموزی، برنامه ارتقای 
فرهنگ توانمندسازی مددجویان، ترویج فرهنگ مصرف بهینه آب و 

ارتقای فرهنگ وقف در کشور اشاره کرد.
 همچنین اســناد دیگر که در این دیدار رونمایی شد شامل گزارش 
پیمایش مصرف فرهنگی، کتاب چشم اندازهای فرهنگ معاصر ایران، 
گزارش طرح کنوانسیون برن، گزارش نظرسنجی موج کرونا و روزه داری 

و طرح های ملی و پژوهش ها و کتب الکترونیک است.
 برنامه تحول در فضای مجازی هم از دیگر اسناد رونمایی شده در این 

دیدار به شمار می آید.

سعید مدنی/ کارشــناس ارشد 
صنعت خودروالبته شرط پیش پرداخت 
به میزان ۵۰ درصد قیمت خودرو برای تمام 
ثبت نام کنندگان تا حدی می تواند از شدت 
افزایش تقاضا بکاهد ولی با وجود نقدینگی 
بسیار ســرگردان در بازار شاید این کاهش 
چندان معنادار نباشد. در این میان به وزارت 
صمت پیشنهاد می کنم که برای ایجاد ثبات 
در بازار که خود می تواند باعث ایجاد حاشیه سود برای خودروساز شده و 
این سود تبدیل به افزایش برنامه های توسعه محصول و ایضاً افزایش سود 
سهام جهت هدایت سرمایه های سرگردان به بازار سهام خودروساز شود 
)به جای بازار کالای خودروساز( روش های زیر قابل اجرا است:  ۱-برآورد 
قیمت تمام شده به علاوه سود معقولی که این سود حداقل باید ۱۰درصد 
بالاتر از سود سپرده بلندمدت بانک ها باشد به عنوان قیمت فروش )حداقل 
هر سه ماه یکبار( یا بلافاصله پس از شوک های ارزی یا تورمی مدنظر قرار 
 ـاگر دولت هم چنان اصرار به ابلاغ قیمت تکلیفی دارد بایستی  گیرد. 2 
طبق قانون حمایت از مصرف کننده و تولید کننده ما به التفاوت قیمت 
تمام شده به علاوه سود )حداقل ۱۰درصد بالاتر از سود سپرده  بلندمدت 
بانکی( منهای قیمت فروش را به خودروسازی از محل بودجه عمومی خود 
پرداخت کند، به هرحال یارانه اهدایی به مصرف کننده باید از جیب خود 
دولت باشد و نه از جیب تولید کننده. 3  ـبهترین روش کشف قیمت فروش 
بازار عرضه و تقاضا یعنی قیمت در حاشیه بازار است که در این روش عیوب 
روش های ۱ و 2 وجود نداشته و خود به خود بازار تنظیم شده و خودروساز 
می تواند سود خوبی داشته باشد که البته این سود باید در چارچوب برنامه 
اعلامی به وزارت صمت صرف توسعه و افزایش تولید شود تا در نهایت به 
افزایش تولید، توسعه محصول، توسعه صادرات و افزایش درصد ساخت 
داخل از طریق سرمایه گذاری در صنایع پیشرفته خودرو بشود. شایان ذکر 
است در این روش حتی خودروساز در بعضی مواقع مجبور خواهد بود 
محصولی را که قیمت تمام شده آن از قیمت تقاضای بازار بالاتر است از 
خط تولید خارج کرده و محصولی را به بازار عرضه کند که دارای ارزش 

افزوده بالاتری است.

قطعه سازان بزرگ  کشور میثاق نامه تامین محصول پروژه خبـــــر
تولید ملی، ایران خودروK132 را امضا کردند

داخلی سازی بی سابقه در محصول جدید ایران خودرو/ 
تولید هزار دستگاه در سال جاری

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با بیان اینکه 
محصول پروژه K۱32 قرار بود با ســطح داخلی سازی 
کم تری تولید شود، اما امروز به بیش از 92 درصد رسیده 
که در زمان تولید انبوه با همکاری دانش بنیان ها این میزان 
داخلی سازی بیشتر هم خواهد شد گفت: در تاریخ صنعت 
خودروی کشور داخلی سازی تا این میزان در محصول 
جدید بی سابقه است. داخلی سازی بی سابقه در محصول 
جدید ایران خودرو/ تولید هزار دســتگاه در سال جاری 
ایکوپرس_ فرشاد مقیمی در نشست هم گرایی برای تولید 
محصول پروژه K۱32، ضمن ابراز خرسندی از موفقیت 
حاصل شده در طراحی و تولید محصول جدید، منویات 
مقام معظم رهبری در سه بخش رونق تولید، جهش تولید 
و تولید خودروهای کم مصرف را الهام بخش توصیف کرد 
و گفت: جمع حاضر در این نشست رونق در تولید را در سال 
گذشته معنا کردند، به گونه ای که در پنج ماه پایانی سال 
گذشــته دوبرابر هفت مــاه قبل از آن خــودرو تولید و 
تجاری سازی کردند. وی افزود: جهش در تولید در همین 
سه ماه ابتدایی امسال معنا شده است، افزایش 2۵ درصدی 
در تعداد تولید، افزایش 3۷ درصدی در عملکرد فروش، 
افزایــش ۵۵ درصدی تحویل و کاهــش ۵۰ درصدی 
خودروهای دارای کســری نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته از مصادیق جهش تولید به حساب می آید. مقیمی 

از کاهش ۷۰ درصدی تعهدات معوقه محصولات خبر داد 
و  گفت: تعهدات تعدادی از محصولات به صفر رسیده و با 
برنامه ریزی صورت گرفته بخشی از تعهدات تا پایان تیر و 
فقط چند مدل محصول باقی مانده تا شهریور به روز خواهد 
شد. وی با تاکید بر رعایت زمان بندی و کیفیت رقابتی 
محصول جدید گفت: کیفیت این خودرو سطح بالاتری 
نسبت به خودروهای مشــابه خواهد داشت. به زودی 
محصول کراس اوور و هاچ بک را نیز رونمایی خواهیم کرد. 
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از ارتقای قوای محرکه 

محصولات خبر داد و گفت: کسی فکر نمی کرد که بتوانیم 
موتور یورو۵ را در محصولات تولید و نصب کنیم اما با تمرکز 
بر پروژه های بهبود توانستیم در این مسیر هم موفق عمل 
کنیم. مقیمی از اجــرای راهبردهای متنوع برای تولید 
محصول کم مصرف خبر داد و گفت: سبک سازی خودرو، 
تغییر آیرودینامیک، کم مصرف کــردن موتور، تولید 
گیربکس شش ســرعته و برقی سازی خودرو از جمله 
پروژه هایی است که برای کاهش مصرف سوخت دنبال 
می کنیم. وی افزود: این محصول با گیربکس شش سرعته 

به تولید خواهد رسید و در مرحله بعدی مجهز به گیربکس 
اتوماتیک خواهد شد. مقیمی میزان وابستگی محصول 
جدید در مگاماژول تزئینات و الکتریکال را صفر درصد اعلام 
کرد و گفت: در مگاماژول شاسی و قوای محرکه مقدار کمی 
وابستگی داریم. در بخش بدنه نیز این وابستگی به سمت 
صفر میل می کند. وی بر طراحــی این خودرو را با نگاه 
صادراتی تاکید کرد و گفت: در سال جاری هزار دستگاه از 

این محصول را تولید و روانه بازار خواهیم کرد.
وی بهبود تصویر ذهنی جامعه از ایران خودرو را از 
نتایج اجرای این پروژه عنوان کرد و گفت: ایران خودرو را به 
جایگاه اصلی اش خواهیم رساند. افزایش سهم محصولات 
ایران خودرو در بازار نیز از دیگر اهداف تولید محصول جدید 
است. وی از همکاری و مشارکت ۱39 سازنده داخلی در 
فرآیند طراحی و تولید محصول جدید خبر داد و گفت: ۱4 
شرکت دانش بنیان نیز در توسعه محصول جدید ایران خودرو 
سهیم هستند. مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از همه 
شــرکت های دانش بنیان دعوت کرد تا در داخلی سازی 
قطعات باقی مانده این خودرو مشــارکت کنند تا در هیچ 
قطعه ای وابستگی نداشته باشیم. وی تصریح کرد: وعده هر 
سال یک محصول را با کمک زنجیره تامین، دانش بنیان ها، 
همدلی سازندگان و همت والای مجموعه کارکنان محقق 
خواهیم کرد. در پایان این نشست، میثاق نامه تولید هزار 
دستگاه محصول پروژه K۱32 با بیش از 92 درصد ساخت 

داخل، به امضای بیش از ۱۵۰ سازنده رسید.

3 راهکار به وزارت صمت برای برگشت 
آرامش به بازار خودرو
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در نخستین نشست مدیران روابط عمومی شرکتهای تابعۀ ایمیدرو مطرح شد؛
فولاد مبارکه با تولید محتوای مناسب، ارتباط بسیار خوبی با مخاطبان برقرار کرده است

نخستین جلســۀ مدیران روابط عمومی شرکتهای معدن و 
صنایع معدنی در ســال 99 با حضور سرپرست مرکز روابط 
عمومی وزارت صنعت، معدن و تجــارت در محل ایمیدرو 

برگزار شد.
در این نشســت، محبوبه فکوری، سرپرســت مرکز روابط 
عمومی و اطلاعرسانی وزارت صنعت، معدن و تجارت، طی 
سخنانی با اشاره به اهمیت تأثیر اطلاعرسانی بهموقع و تولید 
محتوای مناسب برای مخاطبان سازمانها تصریح کرد: فولاد 
مبارکه با تولید محتوای مناسب توانسته ارتباط بسیار خوبی 
بــا مخاطبان برقــرار کند. ضمــن اینکه تولیــد محتوای 
غیرمســتقیم این شرکت درخصوص احداث خط نورد گرم 
شمارۀ 2 یکی دیگر از فعالیتهای بسیار خوب رسانهای در این 

شرکت است.
دید وسیع دکتر مدرس خیابانی نسبتبه رسانه و 

روابط عمومی
وی در ادامه گفت: دکتر مدرس خیابانی، سرپرســت وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، دید وسیعی نسبتبه رسانه و روابط 
عمومی دارد. می توانم بگویم با توجه به تجربۀ سالها فعالیت 
خبرنگاری، در هیچ دورهای همچون اکنون، روابط عمومی 

و رسانه مورد توجه نبوده است.
فکوری گفت: مدرس خیابانی معتقد است افتتاح طرحهای 
گوناگون به دســت مدیران، بدون وجود پوشش رسانهای، 

بازخورد مناسبی در سطح جامعه نخواهد داشت.
سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاعرسانی وزارت صمت با 
اشاره به دیدگاه مدرس خیابانی نسبتبه بخش معدن و صنایع 
معدنی، گفت: به گفتۀ سرپرســت وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، اگر برچسب اقتصاد تکمحصولی به اقتصاد ایران زده 
شود، با افتخار اعلام میکنم آن محصول مربوط به بخش معدن 

و صنایع معدنی است.

وی افزود: این فرصت بینظیری برای بخش معدن و صنایع 
معدنی اســت که در مسئولان ردهبالای کشور به این حوزه 

توجه دارند و در نتیجه باید بر آن تمرکز کرد.
فکوری با بیان اینکه مسئولان به باور اهمیت رسانه و روابط 
عمومی رسیدهاند، گفت: گرایش به نوشتن نرم خبر و تولید 
محتوای غیرمســتقیم از ســوی روابط عمومیها، تأثیرات 
مطلوبتری در مخاطبان در مقایسه با گزارشآگهیهای ارسالی 

به رسانهها دارد.
تقویت نحوۀ اطلاعرسانی روابط عمومیها در انعکاس 

دستاوردها
در ادامۀ این جلسه، مدیر روابط عمومی ایمیدرو اعلام کرد: 
تقویت نحوۀ اطلاعرســانی با رویکرد انعــکاس اقدامات و 
برنامههای شــرکتهای معــدن و صنایع معدنــی در ذیل 

برنامههای روابط عمومیهای این حوزه قرار میگیرد.
محمد سپهر افزود: نحوۀ اطلاعرسانی اقدامات و برنامههای 
شــرکتها از اهمیت قابلملاحظهای برخوردار است و در این 
زمینه باید برنامهریزی در قالب ساخت فیلم و ابزارهای جدید 

اطلاعرسانی مورد توجه قرار گیرد.
مدیر روابط عمومی ایمیدرو با اشــاره به ضرورت همافزایی 
روابط عمومیهــای این حوزه در برگزاری نمایشــگاههای 
تخصصــی، گفــت: برنامۀ زمانبنــدی برگــزاری و عنوان 

نمایشگاههای معدن و صنایع معدنی نیاز به بازنگری دارد.
سپهر ادامه داد: در حال حاضر استراتژی مشخصی در برگزاری 
نمایشــگاهها وجود ندارد و در این خصوص باید نشستی با 
حضور مدیران روابط عمومیها و دبیران همایشها و نمایشگاهها 
برگزار شــود تا خانوادۀ معدن و صنایــع معدنی در تعیین 
موضوعات مهم این حوزه تصمیمگیری و تصمیم سازی کنند.

وی با اشــاره به اهمیت استراتژی »ساخت داخل« در حوزۀ 
معدن و صنایع معدنی، اظهار داشت: رویکرد بومیسازی مورد 

تأکید سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت و همچنین 
رئیس هیئت عامل ایمیدرو است.

مدیر روابــط عمومی ایمیدرو افــزود: در این زمینه، روابط 
عمومی شرکتها باید دستاوردهای خود را در قالب ابزارهای 
نوین اطلاعرسانی از جمله محتوای خبری، فیلم، اینفوگرافی، 
موشــنگرافی و... در دســتور کار قرار دهند تا از این طریق، 

اقدامات بهصورت مطلوبی در جامعه انعکاس داده شود.
آموزش و تدوین برنامۀ جامع برای اطلاعرسانی یک 

ضرورت است
در این نشســت مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه نیز با ارائۀ 
گزارشی از عملکرد اطلاعرســانی فولاد مبارکه بر اهمیت 
تدوین برنامهای جامع برای دستگاههای زیرمجموعه و ایجاد 
سامانهای مشترک در این حوزه تأکید و تصریح کرد: در این 
مسیر باید با در نظر گرفتن برنامههای آموزشی هدفمند و با 

جدیت هرچه بیشتر گام برداشت.
وی در ادامــه با اشــاره به اهمیت اخلاقمداری در حوزۀ رســانه 

خاطرنشان کرد: توسعۀ ارتباطات بین سازمانهای زیرمجموعه و 
تبادل تجارب آنها میتواند به رشد فزاینده در این حوزه کمک کند.

مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه تأکید کرد: در فولاد مبارکه 
شورای سیاستگذاری و اطلاعرسانی ایجاد شده تا بتوان ضمن 
طبقهبنــدی اطلاعات و نظاممند کــردن هرچه بهتر آنها، 

ارتباط مؤثرتری با مخاطبان برقرار کرد.
گفتنی اســت در این جلسه علاوه بر ایرج ترابی، مدیر روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه؛ حیدر ضیغمی، مدیر روابط 
عمومی شرکت ملی صنایع مس؛ سیدحسین مرتضوی، مدیر 
روابط عمومی ایمپاســکو؛ غلامرضا فروغی نیا، مدیر روابط 
عمومی فولاد خوزستان؛ کشور دوست، مدیر روابط عمومی 
مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی ایران؛ ایرانمنش، مدیر 
روابط عمومی مجتمع معدنی و صنعتی گلگهر؛ و شــهرام 
بقراط، مدیر روابط عمومی فولاد خراسان؛ و صفریان، مدیر 
روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان نیز نظرات خود را برای 

بهبود شرایط روابط عمومیها بیان کردند.

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود پشــتیبان گــردش صنعــت هگمتانــه درتاریــخ  1399/04/01بــه شــماره ثبــت 560011 بــه شناســه ملــی 14009223541 ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیل گردیــده کــه خلاصه آن 
بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :واردات و خدمــات مهندســی مربــوط بــه صنعــت اخــذ نمایندگی،ارایــه مشــاوره پشــتیبانی فنــی ، برگــزاری دوره هــای آموزشــی خریــد و فــروش 
صــادرات و واردات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانــی شــرکت در مناقصــات و مزایــدات ، اخــذ وام و تســهیلات ریالــی و ارزی از کلیــه بانکهــای دولتــی و خصوصــی و موسســات مالــی و اعتبــاری داخلــی و خارجــی شــرکت در 
نمایشــگاههای بیــن الملــل تخصصــی و غیــر تخصصــی داخــل و خــارج کشــور ایجــاد شــعب و دفاتــر نمایندگــی در زمینه موضــوع فعالیــت شــرکت در داخــل و خــارج از کشــور انعقــاد قراردادهای همــکاری و مشــارکت با 
شــرکت های داخلــی و خارجــی در زمینــه موضــوع فعالیــت شــرکت عقــد قــرارداد بــا اشــخاص حقیقــی و حقوقــی در زمینــه موضــوع فعالیــت شــرکت درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجع ذیربــط مدت 
فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران - منطقــه 16 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه تهرانپــارس ، خیابــان شــهید مشــتاقیان )164غربــی( ، خیابــان شــهید 
ســعید باغدارنیــا )رشــید( ، پــلاک 65 ، طبقــه دوم ، واحــد جنوبــی کدپســتی 1653956386 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 1000000 ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یک از شــرکا آقــای احمد 
جــوکار بــه شــماره ملــی 0053839307 دارنــده 330000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای محمدرضــا فریــدون فــر بــه شــماره ملــی 0078581079 دارنــده 170000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای رضــا فریــدون فــر بــه شــماره ملــی 
3872451650 دارنــده 170000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای ســعید صغرائــی بــه شــماره ملــی 4010081074 دارنــده 330000 ریــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت مدیره آقــای احمد جــوکار بــه شــماره ملــی 0053839307 و به 
ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود آقــای محمدرضــا فریــدون فــر بــه شــماره ملــی 0078581079 و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود آقای 
رضــا فریــدون فــر بــه شــماره ملــی 3872451650 و بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود آقــای ســعید صغرائــی بــه شــماره ملــی 4010081074 و بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیره بــه مــدت نامحدود 
دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اســناد واراق بهــادار وتعهــدآور شــرکت ازقبیــل چــک- ســفته-بروات-قراردادها وعقــود اســلامی وســایر نامــه هــای عــادی و اداری بــا امضــاء مدیرعامــل ونائــب رئیــس هیئت مدیــره هر یک 
بصــورت منفــرداً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر میباشــد. اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه روزنامــه کثیــر الانتشــار اعتبــار جهــت درج آگهــی هــای شــرکت تعییــن گردیــد. ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور به 

منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )891617(

آگهــی تغییــرات شــرکت پــارس پالایــش فجر بــا مســئولیت محدود بــه شــماره ثبــت 454371 و شناســه 
ــات  ــورخ 21/03/1399 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 14004065649 ب مل
ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای حفیــظ الــه ریگــی بــه شــماره ملــی 3621895396 بــا پرداخــت 10.000.000.000 ریــال 
بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء قــرار گرفــت. آقــای محمدرضــا شمســایی قهیــازی بــه شــماره ملــی 
ــال  ــه 10.000.000.000 ری ــود را ب ــرکه خ ــهم الش ــرکت ، س ــدوق ش ــه صن ــی ب ــت مبلغ ــا پرداخ 0035587598 ب
افزایــش داد. آقــای پرویــز ریگــی بــه شــماره ملــی 3620322651 بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت، 
ســهم الشــرکه خــود را بــه 10.000.000.000 ریــال افزایــش داد. بنابرایــن ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1.000.000 ریــال 
بــه مبلــغ 30.000.000.000 ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه دراساســنامه اصــلاح یافــت. تعداد اعضــاء هیئت 
مدیــره بــه 3 نفــر افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. اساســنامه جدیــدی مشــتمل 
بــر 26 مــاده و 2 تبصــره تصویــب و جایگزیــن اساســنامه قبلــی گردید. اســامی شــرکاء پــس از افزایش ســرمایه 
بــه شــرح ذیــل مــی باشــد : آقــای حفیــظ الــه ریگــی بــه شــماره ملــی 3621895396 دارای 10.000.000.000 ریال 
ســهم الشــرکه آقــای محمدرضــا شمســایی قهیــازی بــه شــماره ملــی 0035587598 دارای 10.000.000.000 ریــال 
ســهم الشــرکه آقــای پرویــز ریگــی بــه شــماره ملــی 3620322651 دارای 10.000.000.000 ریــال ســهم الشــرکه 

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )895017(

آگهــی تغییــرات شــرکت پــارس پالایــش فجــر بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 454371 
ــاده  ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 14004065649 ب ــه مل و شناس
ــماره  ــازی بش ــایی قهی ــا شمس ــای محمدرض ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1399/03/21 تصمیم م
ــز ریگــی بشــماره ملــی  ــای پروی ــره و آق ملــی 0035587598 بســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدی
3620322651 بســمت رئیــس هیئــت مدیــره و عضــو هیئــت مدیــره و آقــای حفیــظ الــه ریگــی بشــماره 
ملــی 3621895396 بســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه ســمت اعضــاء هیئت مدیــره بــرای مــدت نامحدود 
انتخــاب گردیدنــد. امضــاء اســناد بهــادار و تعهــدآور از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات و عقــود اســلامی و 
قراردادهــا بــا امضــاء مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت و اوراق عــادی و 
اداری بــا امضــای مدیــر عامــل همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر می باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )895018(

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب ــدار ب آگهــی تغییــرات شــرکت پیشســازان فراغــت پای
367678 و شناســه ملــی 10320174889 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 
ــاد مرکــزی-  ــه آدرس تهــران- جنــت آب ــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت ب 1395/10/11 تصمیمــات ذی
خیابــان شــانزده متــری دوم شــمالی- خیابــان دهــم مرکــزی - پــلاک89- طبقــه همکــف و بــه کــد 
ــای  ــداد اعض ــد. تع ــلاح گردی ــنامه اص ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــال یاف ــتی1475765681 انتق پس
هیئــت مدیــره بیــن 2 الــی 10 نفــر تعییــن شــد و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )895016(

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب ــدار ب آگهــی تغییــرات شــرکت پیشســازان فراغــت پای
367678 و شناســه ملــی 10320174889 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق 
العــاده مــورخ 11/10/1395 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مرجــان کرمــی بــه کــد ملــی 5269433931 به 
ســمت مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره - ناصــر کرمــی بــه کدملــی 1930520484 بــه ســمت رئیس 
هیئــت مدیــره - محمدرضــا کرمــی بــه کدملــی 2003025601 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــرای 
مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد. حــق امضــا کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیل 
چــک . ســفته . بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی و ســایر مــدارک و مکاتبــات و اوراق عــادی و نامــه 
هــا بــا امضــای مدیرعامــل همــراه با مهــر شــرکت معتبــر میباشــد. ســازمان ثبت اســنادواملاک کشــور 

اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )895021(

آگهــی تغییــرات شــرکت پــارس پالایــش فجــر بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 454371 
و شناســه ملــی 14004065649 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ  1399/03/21تصمیمــات 
ذیــل اتخــاذ شــد : شــعبه شــرکت در : اســتان سیســتان و بلوچســتان ، شهرســتان زاهــدان ، بخــش 
مرکــزی ، شــهر زاهــدان، محلــه چهــار راه رســولی ، خیابــان شــهید عربشــاهی ، کوچــه مولوی حســین 
بــر 16 ، پــلاک 70 ، طبقــه دوم کــد پســتی 9815633975 تاســیس و آقــای پرویــز ریگــی بشــماره ملــی 
3620322651 بــه ســمت مدیــر شــعبه تعییــن شــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )895019(

آگهــی تغییــرات شــرکت خدمــات مهندســی پیشــرو صنعــت مــواد ســهامی خــاص بــه شــماره 
ثبــت 217981 و شناســه ملــی 10102593190 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فوق العــاده مورخ 
 1399/02/30تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : تعــداد اعضــای هیــات مدیــره بــه 3 نفــر مــی باشــد. مــاده 
مربوطــه در اساســنامه بــه شــرح صورتجلســه اصــلاح گردیــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )895020( 

مدیرعامل بانک ملت و مدیران عامل شــرکت های ایران 
خودرو، ساپکو و جمعی از قطعه سازان طرف همکاری این 
شرکت، در نشستی مشترک در محل ایران خودرو راه های 
تقویت تعاملات فی ما بین را مورد بررسی قرار دادند.به گزارش 
روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل این 
بانک در این جلســه با ابراز خوشــحالی از حضور در کنار 
تولیدکننــدگان مهــم و ارزنده صنعت خودرو، شــرکت 
ایران خودرو را یکی از دو شــرکت بزرگ و مهم این صنعت 
دانست و اعلام کرد: بانک ملت با برنامه ریزی های مستمر و 
هدفمند قصد دارد این حضور را در سال جاری پررنگ تر و 
اثرگذارتــر کند. مدیرعامل بانک ملت با توجه به تشــدید 
تحریم های آمریکا، امسال را سالی بسیار سخت در عرصه 
اقتصاد خواند و یادآور شد: بانک ملت با توجه به مشکلات تامین 
ارز برای واردات حاضر اســت معادل ریالی ارز موردنیاز را در 
اختیار شرکت ایران خودرو قرار دهد تا شرکت از طریق بانک 
مرکزی بتواند ارز موردنیاز خود را تامین کند. دکتر بیگدلی از 
آمادگی بانک ملت برای تامین مالی ۱4 طرح مهم اولویت دار 
شرکت ایران خودرو منوط به تایید مستندات موردنیاز بانک 

از طریق بازار سرمایه خبر داد. 
 وی افزود: با توجه به حضور اثرگذار و حداکثری بانک ملت در 
تامین سرمایه در گردش بسیاری از شرکت های بزرگ تولیدی 
و محدودیت های قانونی موجود در پرداخت تسهیلات جدید، 
می توان با کمک از بازار سرمایه و انتشار اوراق قرضه نسبت به 

تامین مالی شــرکت های 
تولیدکننده قطعات مرتبط 
با شرکت ایران خودرو اقدام 
کرد ضمن اینکه می توان با 
استفاده از توانمندی موجود 
در شرکت واسپاری ملت 
بخشی از نیازهای شرکت را 
جهت تامین ماشین آلات 
مورد نیاز مرتفع کرد. فرشاد 

مقیمی، مدیرعامل شرکت ایران خودرو نیز در این جلسه از 
نقش ارزنده بانک ملــت در عرصه صنعت و حمایت های 

همیشگی این بانک از صنعت خودرو قدردانی کرد.
عادل پیرمحمدی، مدیرعامل شرکت ساپکو هم در سخنانی 
با بیان این نکته که شرکت ایران خودرو برای تولید 6۰۰ هزار 
دستگاه خودرو در سال جاری به 4/ ۱ میلیارد یورو برای تامین 
قطعات وارداتی نیاز دارد، اظهار کرد: با برنامه ریزی های انجام 
شده برای کاهش ارزبری وارداتی با هدف اشتغال زایی و رونق 
تولید، این شــرکت قصد دارد حداقل نیمی از این مبلغ را با 
کمک تولیدکنندگان داخلی صرفه جویی کند. به گفته وی، 
این شرکت با انجام چهار پروژه،  موفق به صرفه جویی به میزان 
۱32 میلیون یورو در ســال گذشته شده است و در شرایط 
کنونی نیز با در دســت داشــتن ۷3 طــرح در حال اجرا، 
صرفه جویی 246 میلیون یورویی را در دستور کار خود دارد.

آمادگی بانک ملت برای تامین مالی طرح های 
ایران خودرو 



www.etebar.net

اقتصاد کلان

www.etebar.net

سه شنبه 10 تیر ماه 1399، شماره 234

4
محمدباقرقالیبافرئیسمجلسشورایاسلامینیزدرجریانبررسیمسائلحوزهارتباطاتوفناوریاطلاعات،گفت:بحثشبکهملیاطلاعاتبرایکشورمانبسیارحائز
اهمیتاستچراکههمنیازعمومیهمهمردمدرشئوناتزندگیشاناستوازسویدیگرامنیتملی،عمومیواجتماعیواخلاقیمادرگروشبکهملیاطلاعاتاست.وی
بااشارهبهاینکهشاهدعدمتناسببینرشدترافیکاینترنتداخلیوخارجیهستیم،افزود:رشدترافیکخارجیبسیاربیشترازرشدترافیکداخلیاستونیازبهسیاستهای
راهبردیوتعدیلیداردکهمأموریتوزارتارتباطاتوفناوریاطلاعاتاست.ایشانبابیاناینکهبحثصیانتدرفضایمجازی،بحثیجدیوبااهمیتاستگفت:کودکان،
نوجوانانوخانوادههایمادرمعرضفضایآلودههستندکهبخشیازآنبهتولیدمحتوابازمیگرددکهوزارتخانهارتباطاتوبخشهایفرهنگیدراینزمینهمسئولهستند.
متأسفانهشاهدلجامگسیختگیورهاشدگیدراینعرصههستیمکهبایددولتووزارتخانهارتباطات،سیاستهایلازمرادراینراستاانجامدهند.ویدررابطهباسخنان
وزیرکشاورزیگفت:بحثخسارتکشاورزانبهصورتمکررازسوینمایندگانمطرحمیشودومطالبهآنانایناستکهوزارتجهادکشاورزیعنایتبیشتریدر

اینزمینهکندتاخسارتکشاورزانپرداختشود.درزمینهالگوهایکشتهممشکلاتیوجودداردکهبایدبعدازچنددههاینمشکلاتحلوفصلشود.

تذکراترئیس
مجلسبه

وزرای
ارتباطاتو
کشاورزی

سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: این 
موضوعاتی که آمریکایی ها در مورد تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران مطرح 
می کنند، اثری در قدرت دفاعی ما ندارد و در آینده نزدیک شاهد ورود سیستم های 
غافلگیرانه خواهیم بود. به گزارش اعتبار به نقل از سپاه نیوز، ایشان در حاشیه بازدید 
از دستاوردهای جهاد خودکفایی نیروی زمینی سپاه و در جمع خبرنگاران اظهار 
داشت: ما در تحریم تسلیحاتی جهانی هستیم؛ ازیک طرف تحریم های تسلیحاتی 
وجود دارد و از طرف دیگر آمریکا و متحدانش جزو تهدیدات ما هستند. وی افزود: 
ما باید بین نیازهای دفاعی مان و فضای موجود رابطه بسیار قدرتمندی را برقرار 
کنیم، این تحریم تسلیحاتی به فضل الهی فرصت بزرگی را برای جوانان دانشمند 
و مهندسان ایرانی فراهم کرد که همه نیازهای دفاعی کشور را با تکیه بر همین 
استعدادها و ظرفیت های بومی طراحی و تولید کنند و بسازند. فرمانده کل سپاه 
گفت: امروز تنوع و آرایه وسیعی از فناوری ها را مشاهده کردیم که بچه های نیروی 
زمینی سپاه آن ها را تولید کردند به نحوی که امروز برای تمام سیستم های سلاح 
موردنیاز شروع به طراحی برای تولید کردند و این شامل سلاح های سبک تا 
خمپاره اندازها، توپخانه، موشــک اندازها، سامانه های زرهی و انواع مختلف 
سیستم های مهندسی، سامانه های اطلاعاتی و کشف دشمن و سیستم های 
حفاظت الکترونیک را شامل می شود.سرلشکر سلامی ادامه داد: نکته مهمی که 
اینجا وجود دارد، استفاده از فناوری های برتر ساز و تکنولوژی های مدرن است که 
نیروی زمینی ما را امروز قادر می کند یک جنگ تمیز در محیط پیچیده انجام 
دهد؛ جنگ تمیز یعنی جنگی که مبتنی بر استفاده کم از سلاح، اما استفاده دقیق 
و مؤثر و درعین حال ویرانگر باشد، به عبارت دیگر هم در بعد ارتقاء مواد منفجره و 
هم قدرت تخریب کارشــده اســت.این مقام عالی رتبه نظامی افزود: درواقع 
فناوری هایی که شاید امروز در ابعاد جهانی در حوزه رزم زمینی وجود دارد، این 
فناوری را ما در ساختار و در بدنه ذهنی و فکری و فیزیکی سازمان جهاد و تحقیقات 
خودکفایی نیروی زمینی داریم.وی اضافه کرد: علاوه بر اینکه فرماندهی این نیرو 
تمرکز تلاش های خودش را بر تقویت این مجموعه گذاشته است، از اعتبارات، 
فضای فیزیکی و نیروی انســانی یک رابطه خیلی خوبی بین سازمان جهاد 
خودکفایی با مؤسسه های دانش بنیان و هسته های رشد و فناوری در داخل کشور 
برقرارشده و این ها با ایجاد مراکز بزرگ برای حمایت از مؤسسه های دانش بنیانی 
که حاضرند و قادرند در حوزه سیستم های تسلیحات و تجهیزات کار کنند، متصل 

شدند و ما را حمایت می کنند.

خبـــر

به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، محمدجواد آذری 
جهرمی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در 
تشریح گزارش خود از عملکرد وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات گفت:  رســم است که وزرا در مجالس جدید 
گزارشی از وضعیت حوزه کاری شان را خدمت نمایندگان 
ارائه می کنند، من هم به همین رسم، شب گذشته نامه 
ای را به صورت الکترونیکی از طریق دولت الکترونیک و 
اتوماسیون اداری مجلس برای یکایک نمایندگان ارسال 
کردم که در کارتابل ایشــان قرار گرفته و در ســامانه 
مانیتورینگ مجلس هم وجود دارد و روی گوشی همه 

نمایندگان هم به چشم می خورد.
در این گزارش وضعیت انطباق شرایط فعلی با آنچه 
در اسناد بالادستی به ویژه برنامه ششم توسعه مورد تاکید 
قرار گرفته آمده است و من یک نسخه را تقدیم رئیس 
مجلس می کنم ، تلاش می کنم در وقت باقیمانده به جای 
پرداختــن به آمار، به معرفی حوزه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، دستاوردها و چالش هایی که پیش رو قرار دارد، 

بپردازم.
در وزارت ارتباطات همانگونه که مســتحضر 
هستید، دو حوزه کلیدی و دو محور کلیدی و فعال وجود 
دارد. اولین محور، محور مهم شبکه ملی اطلاعات است و 
مبحث دوم برنامه صلح آمیز فضایی است ، همه اقدامات 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات ذیل این دو برنامه 
تعریف می شود و این دو برنامه، برنامه مادر ما برای اقدامات 
پیش رو است. شبکه ملی اطلاعات مبحث مهمی است 
که در سال 84 مطرح شده و در سال 86 به تصویب رسیده 
و از سال 86 در حال پیگیری است و اولین گام پیگیری 
شبکه ملی اطلاعات، استقرار یک شبکه ارتباطی در جای 

مناسب بوده است.
تلاش های خوبی از سال 86 تا 92 بعد از تصویب 
شبکه ملی اطلاعات در برنامه پنجم توسعه در مجلس 
مورد توجه قرار گرفت، اما از سال 92 رشد این حوزه بسیار 
چشــمگیرتر و قابل توجه تر بود، در سال 92 مجموع 
ظرفیت هسته شبکه ملی اطلاعات عددی معادل 68۰ 
گیگابیــت بر ثانیه بوده و امروز این ظرفیت به ۱8 هزار 
گیگابیت بر ثانیه رسیده است ، وزارت ارتباطات در لایحه 
دسترسی به نسل سوم و چهارم تلفن همراه در حال حاضر 
تمام شهرهای کشور یعنی ۱242 شهر را مورد پوشش 
قرار داده است، همچنین با مدنظر قرار دادن ماده 6۷ برنامه 
ششم توسعه که برای اجرای عدالت ارتباطی که ذیل 

عدالت اجتماعی تعریف شده است، توسعه دسترسی 
های روستایی مورد توجه قرار گرفته است. هم اکنون 
ظرفیت روستاهای متصل به شبکه ملی اطلاعات به عدد 
89 درصد رسیده است و تحت پوشش خدمات نسل 
سوم و چهارم تلفن همراه هستند ، در سال 92 در حدود 
3۰۰ هزار شهروند ایرانی از طریق موبایل پهن باند، به 
شبکه ملی دسترسی داشتند و این عدد هم اکنون به یک 
عددی حدود ۷۰ میلیون شهروند ایرانی رسیده است. از 
وابستگی که یکی از موضوعات مهم زیرساختی شبکه 
ملی اطلاعات اســت، امروز به لطف فعالیت درخشان 
شرکت های نوآور ایرانی به خودکفایی رسیده ایم و ما در 
شرایطی که علی رغم همه تحریم های بین المللی و به 
زعم برخی فشارهای حداکثری، شکوفایی حداکثری 
داشتیم و این گواهی ما نیست ، شبکه بین المللی مخابرات 
در گزارش خود که سال گذشته منتشر شد، جمهوری 
اسلامی ایران را علی رغم فشارها و تحریم های بین المللی 
دارای بالاترین نرخ رشد ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
منطقه معرفی کرد و در دنیا ایران موفق شد رتبه دوم را 
کســب کند.البته کرونا و شیوع آن مجال خوبی برای 
محک زدن وضعیت ما در توسعه زیرساخت ها بود و ما 
در یک بازه زمانی ۱۰ روزه با رشد ۱۵۰ درصدی و یا به 
عبارتی 2.۵ برابر شدن استفاده از شبکه ارتباطی مواجه 
شدیم ، آمارهایی که ما پیش بینی می کردیم در خرداد 
۱4۰۰ به نتیجه برسد، ظرف ۱۰ روز نمود پیدا کرد و 

محقق شد.
مرکز داده خدمات پایه شبکه ملی اطلاعات نیمه 

مرداد افتتاح می شود

آذری جهرمی با بیان اینکه امری که قرار بود در 
خرداد ۱4۰۰ به نتیجه برسد ظرف ۱۰ روز نمود پیدا کرد، 
ادامه داد: همه امورات کشور روی این بستر قرار گرفت، از 
آموزش، بهداشت، بانکداری و بنگاهداری؛ حتی در ماه 
رمضان با وجود محدودیت ها برای حضور مردم در اماکن 
مذهبی، از ظرفیت فضای مجازی استفاده شد ، به دعوت 
رهبر معظم انقلاب و بر پایه فضای مجازی، ایران یکپارچه 
همدل شد و خاطره خوش از کمک های مومنانه ایرانیان 
در ماه رمضان در ذهن همه شکل گرفت البته در کنار این 
نکات ضعف هایی هم پدیدار شد، مشخص شد که ما باید 
در ارتباطات سابق به هر شرایط انحصار موجود را بشکنیم 
و راه را بــرای فعالیــت بخش خصوصی بــاز کنیم ، 
خصوصی ســازی علیرغم رقــم زدن اتفاقات مهم و 
دستاوردهای مهم، اشکالاتی هم داشته که باید برطرف 
شود.بحث واگذاری کانال های زیرزمینی و سیم مسی به 
نوعی باید مورد اصلاح قرار گیرد تا راه برای فعالیت بخش 
خصوصی باز شود. در توسعه شبکه ارتباطی درون استانی 
یا باید مجوز داده شــود که دولت ورود کند یا راه برای 
سرمایه گذاری بخش خصوصی باز شود ، تکیه بر شرکت 
مخابرات ایران که جا دارد از تلاش های این شرکت در ایام 
شیوع کرونا تشکر کرد، اشتباه است و باید این بار مسئولیت 
را تقسیم کنیم، همچنین در مناطق روستایی مشکلات 
بروز کرد، با وجود پوشش اینترنت پهنای باندهای موجود 
کفاف روستاییان را نمی داد و باید این موضوع مورد توجه 
قرارگیرد. آذری جهرمی با بیان اینکه حل این مشکلات 
تنها با اراده دولت و وزارت ارتباطات ممکن نیست، گفت: 
باید حرکت مشترکی بین دولت و مجلس شکل گیرد، 

حضور دولتی ها با سابقه و تجربه در حوزه ارتباطات از جمله 
آقایان تقی پور و نیکــزاد و متخصصان جوان دیگر در 
مجلس فرصت بی نظیری را فراهم می کند تا با کمک 

مجلس مشکلات ارتباطات حل شود ، 
 ایشان با بیان اینکه باید شرکت مخابرات ایران وارد 
گود رقابت شود، اظهار داشت:این رقابت باعث رشد و 
بالندگی شــرکت شده و خدمات بهتری به مردم ارائه 
می شود ، سال 92 مجموعا 4۰۰ اپلیکیشن ایرانی داشتیم 
که توسط جوانان ایرانی بر روی گوشی های موبایل توسعه 
داده شد و امروز به 34۵ هزار اپلیکیشن رسیده، امروز 
مثال هایی از کاربردهایی که مردم نقاط دور از مرکز در 
ایران توانسته اند کســب و کار خود را از طریق همین 
نرم افزارها تقویت کنند، در حال گســترش است، از 
پیرمردی که در قائنات زعفران خود را به خارج از کشور 
صادر می کند، تا آن مادری که در خراسان دستمال های 
حوله ای تولید شده خود را در مازندران یا خوزستان به 

فروش می رساند.
وی با بیان اینکه حمایت از کسب و کارهای خرد 
در دستور کار است، بیان داشت: این مهم در دستور کار 
قرار گرفته اســت تا جوانان شهرســتانی با رقابت با 
پایتخت نشینان از فرصت برابر برخوردار باشند. طرح 
نوآفرین با همین هدف در وزارت ارتباطات پیاده سازی 
شــده و هم اکنون ۵ هزار شرکت نوپا از تسهیلات این 

موضوع برخوردار شده اند.
وی  با اشاره به توسعه پیام رسان های بومی گفت: 
اقدامات خوبی انجام شده است، در ایام کرونا 8 میلیون 
دانش آموز، والدین و معلمین با وجود همه مشکلات نرم 
افزار شاد را به عنوان پیام رسان آموزشی نصب و استفاده 
کردند. پیام رسان بومی دیگر با سرمایه گذاری 2 اپراتور 
بزرگ کشور فعال شده و هم اکنون با رشد متوسط 4 
ماهه 32 درصد به عدد نصب 9.9 میلیون کاربر رسیده 
که رشد قابل توجهی است البته کافی نیست و باید تقویت 
شود ، مهمترین برنامه در نیمه مرداد امسال افتتاح خواهد 
شــد، در نظر داریم مرکز داده خدمات پایه شبکه ملی 

اطلاعات در همین راستا افتتاح شود.
آذری جهرمی با اشاره به فتوای راهبردی رهبر 
معظم انقلاب درباره حرمت تعرض به حریم خصوصی 
مردم و پیام رسان های داخلی، عنوان کرد: این مهم باید 

به یک قانون و دستورالعمل شفاف تبدیل شود.
ادامه در صفحه 6

مخالفت کمیسیون عمران مجلس با طرح 
خانه های 25 متری

آذرماه سال گذشته بود که معاون شهرسازی و 
معماری شــهرداری تهران از ارائه پیشنهاد 
شهرداری به دولت برای ساخت خانه های 2۵ 
تا 4۰ متری خبر داد. عبدالرضا گلپایگانی در این 
باره گفت: ما در حال برداشــتن موانع ساخت 
خانه های 2۵ تا 4۰ متر هســتیم، چرا که این 
مسأله نیازمند رای کمیسیون ماده ۵ است. وی 
افزود: ما ایده ساخت آپارتمان های »کوچک اندازه« را دادیم که به نظر می رسد 
ایجاد این خانه ها در همه کلانشهرها یک ضرورت و نه یک انتخاب است.  در 
همین رابطه اخیرا هم خبرهایی از جدی شدن تدوین و اجرای این طرح منتشر 
شده است. با این حال یک روز پس از انتشار این خبر، رئیس کمیسیون عمران 
مجلس از مخالفت مجلس و این کمیسیون با چنین طرحی خبر داد. محمدرضا 
رضایی کوچی با تکذیب خبر موافقت مجلس با این طرح گفت: اصلا موافقت 
مجلس با موضوع ســاخت آپارتمان های 2۵ متری صحت ندارد و ما نیز در 
کمیســیون عمران مخالفت شــدیدی با این مســأله داریم. نگاه اینگونه 
ساخت و سازهای کوچک و 2۵ تا 4۰ متری فقط به رویکرد زندگی به صورت 
مجردی است و هیچ خانواده ای نمی تواند در یک واحد 2۵ متری زندگی کند. 
متأسفانه طرح دولت و ارائه واحدهای 2۵ و 4۰ متری، ناپخته و مشاوره نادرست 
به دولت است، چرا که ما افراد را           به سمت تجردگرایی سوق می دهیم و این اساسا 
با اصول زندگی ما و همچنین اصول معماری و شهرسازی سازگاری ندارد و ما 
اساسا با این موضوع مخالفیم. ایده ساخت خانه های کوچک برای تامین مسکن 
مردم در حالی مطرح می شود که حسن روحانی سال 96 واحدهای مسکن مهر 
با میانگین ۷۰ متر را »قوطی« نامید. اهمال دولت در تکمیل واحدهای نیمه تمام 
مسکن مهر و تحویل آن به متقاضیان در حالی بود که تا سال گذشته هیچ اقدام 
یا حتی طرحی برای رونق ساخت و ساز و افزایش عرضه مسکن به مردم نداشت. 
پس از اســتعفای عبــاس آخوندی و آغاز به کار محمد اســلامی  در وزارت 
راه  و شهرسازی، طرحی کوچک برای تامین تنها 4۰۰ هزار واحد مسکونی به نام 
»اقدام ملی مسکن« ارائه شد که در صورت تکمیل آن طبق برنامه اعلام شده، 

تنها تامین کننده بخش کوچکی از تقاضای مسکن در کشور است.

هفته نامه اقتصادی ایران

 تحریم های بین المللی مانع شکوفایی 
شبکه ملی اطلاعات نشد تمدیدتحریمهایتسلیحاتیاثریدر

قدرتدفاعیایرانندارد

دکتر غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی گفت: بی توجهی به امر بهره وری می تواند 
سازمانها و نهادها را با هزینه های بسیار اقتصادی و همچنین مشکلات مدیریتی روبرو کند.  
وی  که در آیین امضای تفاهم نامه همکاری مشترک میان بیمه مرکزی و انجمن بهره وری 
ایران سخن می گفت با اعلام این مطلب افزود: تعیین شاخص های رشد بهره وری و 
استاندارد سازی آن می تواند به صنعت بیمه و صنایع دیگر در حوزه پایش فعالیت و نظارت 
بر عملکرد کمک کند. رئیس شورای عالی بیمه با اشاره به تحولات روز جهان در تغییر نگاه 
نسبت به ابزارهای سنتی و جایگزینی ابزارهای مدرن، خاطرنشان کرد: در چند ماه گذشته 
بسیاری از بنیان های سیاسی و اقتصادی در جهان تغییر یافته و سازمان های ما هم 
بایدباشرایط جدید پیش بروند رئیس کل بیمه مرکزی با ابراز خرسندی از تلاش تمامی 
فعالان حوزه فرهنگ سازی بیمه، یادآور شد: اجرای دقیق و کامل مفاد این قبیل تفاهم 
نامه ها می تواند زمینه آشنایی هر چه بیشتر مردم با ظرفیت ها و خدمات بیمه ای را فراهم 
کند. در این نشست سید حمید کلانتری رییس انجمن بهره وری ایران نیز با سپاس از نگاه 
مترقی رئیس کل بیمه مرکزی به مقوله بهره وری و اهمیت آن در فرایند توسعه، اظهار 
داشت: فراگیر شدن صنعت بیمه در جامعه، کاهش هزینه شرکت های بیمه، ترویج و 
توسعه فرهنگ بهره وری، هدف اصلی این تفاهم نامه است که امیدواریم همکاران دو 

مجموعه صنعت بیمه وانجمن بهره وری به این هدفگذاری دست پیدا کنند.

امضاءتفاهمنامه
همكاریصنعتبیمهو
انجمنبهرهوریایران

غلامرضا سلیمانی

دکتر کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک پارسیان به عنوان عضو هیات رییسه جدید شورای 
کمیته ایرانی اتاق بازرگانی بین المللی برای مدت 3 سال انتخاب شد.مجمع عمومی کمیته 
ایرانی اتاق بازرگانی بین المللی )ICC( برگزار شد و در جریان این نشست از بین داوطلبان 
عضویت در هیات رییسه این اتاق، غلامحسین شافعی رییس اتاق ایران، مسعود خوانساری 
رییس اتاق تهران، حسین سلاح ورزی نایب رییس اتاق ایران، سیدحسین سلیمی؛ عضو هیات 
مدیره بانک خاورمیانه، سیدمحمد کریمی دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران، علی صالح آبادی 
مدیرعامل بانک توسعه صادرات و کورش پرویزیان مدیرعامل بانک پارسیان به  عنوان اعضای 
هیات رییسه جدید ICC برای مدت 3 سال انتخاب شدند.گفتنی است؛کمیته ایرانی اتاق 
بازرگانی بین المللی در راستای توسعه اقتصادی، گسترش تجارت و سرمایه گذاری در کشور 
فعالیت می کند و تسهیل مبادلات و فعالیت های تجاری و اقتصادی بین المللی بر اساس اصول 
اقتصاد بازار و از طریق تدوین مقررات و عرف های تجاری، ارائه سیاست ها و راه حل های بازرگانی 
و کمک به حل اختلافات از طریق داوری و سایر روش های حل اختلاف و همچنین ایجاد 
هماهنگی در روابط اقتصادی بین المللی درکلیه بخش های اقتصادی از جمله صنعت، معدن، 

تجارت، خدمات و سرمایه گذاری و ... از جمله زمینه های دیگر فعالیت این کمیته است.

مدیرعاملبانکپارسیانعضو
هیاترییسهکمیتهایرانی
اتاقبازرگانیبینالمللیشد

کورش پرویزیان

دکترعبدالناصرهمتی رئیس کل بانک مرکزی گفت: شرایط صادرکنندگان و 
فشارهایی که به لحاظ شرایط تحریمی و زمان دریافت ارز حاصل از صادرات 
وجود دارد را درک می کنیم و همکاری لازم را در این زمینه خواهیم داشت اگر 
هم صادرکنندگان اعتراضی به نرخ پایه صادراتی محاسباتی در گمرک دارند 
حداقل ۷۰ درصد ارز حاصل از صادرات خود را که پیش از این نسبت به بازگشت 
آن متعهد شده بودند را به کشور بازگردانند تا بشود درمورد آن درفرصت مناسب 
مذاکره و تصمیم گیری کنیم.اتاق بازرگانی می تواند با رهنمودهای خود به فعالان 
اقتصادی و هدایت آنان، به وظیفه کلیدی خود در شرایط ویژه فعلی کشور عمل 
کند؛ در همین راستا، باید تلاش کنیم مسائل را با همکاری یکدیگر برطرف کنیم. 
رئیس شورای پول و اعتبار با بیان اینکه بانک مرکزی با فعالان اقتصادی و اتاق 
بازرگانی ایران هم سو است، گفت: ما در بانک مرکزی با فعالان اقتصادی در اتاق 
بازرگانی ایران اختلاف نظری نداریم و باید با کمک یکدیگر تلاش کنیم از خروج 
سرمایه از کشور جلوگیری کنیم. در همین راستا تلاش ما بر این است که واردات 
را روان کنیم و ارز حاصل از صادرات را به کشور بازگردانیم. البته ذکر این نکته 
ضروری است که اولویت بانک مرکزی تأمین ارز برای کالاهای اساسی و دارو و 

پس از آن تأمین مواد اولیه کارخانجات است.

صادرکنندگانحداقل70
درصدارزحاصلازصادرات
خودرابهکشوربازگردانند

عبدالناصرهمتی

سید شمس الدین حسینی نماینده یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی گفت: پیش از 
بررسی صلاحیت صادرکنندگان باید دلایل و انگیزه عدم ورود ارز حاصل از صادرات به 
چرخه اقتصادی کشور را بررسی کرد.  زمانی که تعدد نرخ ارز وجود دارد و فاصله بین نرخ ارز 
وجود دارد و نرخ ارز در سامانه نیما، سنا و حواله ای با یکدیگر متفاوت است، انگیزه برای 
بازگشت ارز به کشور از بین می رود.  وی افزود: ارز 42۰۰ تومانی قصه پردردی است و باید از 
تعدد نرخ ارز بکاهیم.  وزیر اسبق اقتصاد بیان داشت: فقط گروه معدودی از صادرکنندگان 
می توانند با وقفه ارز خود را عرضه کنند و آنها احیانا افرادی هستند که به منابع بانکی 
دسترسی دارند و با اتکا به منابع بانکی و احیانا به عنوان بدهکار معوق این کار را انجام 
می دهند.  وی با انتقاد از اینکه چرا سیستم اطلاعات اقتصادی تکمیل نشده است، گفت: باید 
پرسید چرا بخش اعتبار ریالی کشور با بخش اعتبار ارزی و با بخش صادرات و ثبت سفارش 
متصل نیست تا کسانی از این وقفه ها بهره مند نشوند؟  حسینی در ادامه بیان داشت: پیش 
از سال ۱392 شرط بهره مندی صادرکنندگان از معافیت های مالیاتی صادرات، وارد کردن 
ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور بود اما سال ۱392 دولت این مصوبه را لغو 
کرد و امروز پس از حدود ۷ سال به صادرکنندگان فشار می آورند که چرا ارز خود را به کشور 
بازنمی گردانید؛ در حالی که اگر فردی خود را جای صادرکنندگان بگذارد، شاید به این 

موضوع فکر کند که شاید دوباره این بخشنامه لغو شود.

دولتدردام
خودساخته
ارزی

سید شمس الدین حسینی

وزارت اقتصاد طرح های پیشنهادی برای عملیاتی شدن برنامه واگذاری دارایی های غیر ضرور 
دستگاه های دولتی را هر چه سریع تر جهت تصویب به دولت ارائه کند رییس جمهور در گفتگو 
با وزیر اقتصاد تاکید کرد: وزارت اقتصاد طرح های پیشنهادی برای عملیاتی شدن برنامه واگذاری 
دارایی های غیر ضرور دستگاه های دولتی را هر چه سریع تر جهت تصویب به دولت ارائه کند / 
دستگاه های دولتی در واگذاری دارایی های غیر ضرور تسریع کنند تا دستگاه های دیگر نیز 
ترغیب به واگذاری اموال راکد خود شوند / رها شدن دولت از بنگاه داری، اقدامی ماندگار در 
توسعه پایدار کشور است  حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی در گفتگو با وزیر امور 
اقتصادی و دارایی از وی خواست هر چه سریع تر، طرح های پیشنهادی خود برای عملیاتی شدن 
برنامه واگذاری دارایی های غیرضرور دستگاه های دولتی را جهت تصویب به دولت ارائه کند. به 
گزارش شبکه اخبار اقتصادی و دارایی ایران )شادا( به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، رئیس 
جمهور از دکتر فرهاد دژپسند خواست تا با اجرای این طرح در دستگاه های تحت مسئولیت 
دولت، دیگر دستگاه های حاکمیتی، عمومی و خصولتی را نیز ترغیب به واگذاری و تبدیل اموال 
غیرضرور و راکد خود به دارایی های مولد کرده و این اقدام به عنوان جریانی فراگیر در تمام 
دستگاه های حاکمیتی مورد توجه قرار گیرد. دکتر روحانی با بیان اینکه واگذاری اموال غیر ضرور 
دولتی از راه های موثر هدایت نقدینگی جامعه به سمت تولید است، انجام این کار و رها شدن 

دولت از بنگاه داری را، اقدامی ماندگار در توسعه پایدار کشور دانست.

عملیاتیشدنبرنامه
واگذاریداراییهای
غیرضروردستگاههایدولتی

فرهاد دژپسند

غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه برخی از محققین و نخبگان معتقدند 
تحریم ها باعث همه مشکلات و معضلات کنونی است افزود: البته نباید ناکارآمدی اقتصادی و 
فقر اهلیت حرفه ای تصمیم گیران اقتصادی را در دوره های گذشته پشت نقاب تحریم ها مخفی 
کرد.  به دلیل شرایط حساس کشور این بار از یک زاویه و نگاه دیگری مسائل را بیان می کنم. 
رهبر انقلاب حداقل در ۱۵ سال گذشته روی چند نکته تأکید داشته اند و ۵۰ بار به موضوع 
تولید و اقتصاد  اشاره کرده اند. مشکلات کشور برگرفته از بخش تولید و ریشه مشکلات کشور در 
موضوع تولید است و حل مشکلات را باید در همین موضوع تولید جست وجو کرد.وی گفت:  
اصل 43 قانون اساسی دارای 9 بند است که در بند 8 آن آمده است جلوگیری از سلطه بر 
اقتصاد کشور توسط بیگانگان لازم است و در بند 9 بر افزایش تولید کشاورزی، دامی  و صنعتی 
که نیاز عمومی را تعیین می کند، تأکید شده تا کشور به مرحله خودکفایی برسد. یقینا این بدان 
معنا نیست که ما دور کشور را دیوار کشیده و معامله با جهان نداشته باشیم. در اهمیت این 
موضوع و موضوع تولید و شعار سال اگر به کتاب »هنر تحریم«)نوشته طراح تحریم های 
ضدایرانی در آمریکا( مراجعه شود در صفحه 89 آن مشاهده می کنیم که آمده، این هنر تحریم 
است و هدف اصلی تحریم، مشاغل حوزه تولید است و تحریم در مقابل تولید کارساز می شود. 
این مطلب بیان شده در این کتاب اهمیت اصل 43 قانون اساسی در رابطه با تولید و همچنین 

ارزش فرمایشات مقام معظم رهبری بر تأکید به مقوله تولید را نشان می دهد.

نبایدناکارآمدی
اقتصادیراپشتنقاب
تحریمهامخفیکرد

غلامحسین شافعی

بانک ملی ایران از ابتدای زمان ابلاغ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقاي نظام مالي 
کشور تاکنون بیش از ۱4۱ هزار میلیارد ریال از اموال مازاد خود را واگذار کرده است.  این 
بانک از سال 94 و آغاز زمان ابلاغ قانون مذکور تاکنون بالغ بر ۱4۱ هزار و 692 میلیارد 
ریال از اموال و سهام مازاد خود و شرکت های زیرمجموعه را به صورت عمده و خرد 
تعیین تکلیف کرده است. از این میزان واگذاری ها، سه هزار و ۷9۱ میلیارد ریال در سال 
94، ۱۰ هزار و 83۵ میلیارد ریال در سال 9۵، 9 هزار و 4۰۵ میلیارد ریال در سال 96، 
24 هزار و ۵۷۷ میلیارد ریال در سال 9۷، ۱۷ هزار و 428 میلیارد ریال در سال 98 و 9 
هزار و 62۰ میلیارد ریال آن در سال 99 بوده است. بر این اساس روند واگذاری اموال 
مازاد در این بانک طی سال های گذشته رشد صعودی داشته و تعیین تکلیف اموال مازاد 
با توجه به الزام قانون مبنی بر خروج بانک ها از بنگاه داری و تاکید دولت یکی از سیاست 
های مهم آن بوده است. لازم به ذکر است، بانک ملی ایران برای تمامی شرکت های 
مشمول ماده ۱6 قانون رفع موانع تولید و همچنین ارتقای نظام مالی کشور کلیه اقدامات 
واگذاری را در سال گذشته انجام داده که البته واگذاری تعدادی از آنها به دلایل مختلفی 
از جمله رعایت مصالح کلی کشور، حفظ سطح اشتغال، وضعیت اقتصادی، عدم استقبال 
متقاضیان بالقوه و... محقق نشده است.با این حال فروش سهام خرد شرکت ها به صورت 

روزانه انجام و عرضه سهام مازاد به صورت بلوکی است.

واگذاری۱4۱هزار
میلیاردریالازاموال
مازادبانک

بانک ملی ایران

وزارت صنعت، معدن و تجارت در اطلاعیه ای اعلام کرد: در راستای 
مصوبه های ســتاد اقتصادی دولت، کارت های بازرگانی آن دسته از 
صادرکنندگانی که هیچگونه ارزی به کشور بازنگردانده اند و درصد 
بازگشت ارز آنها صفر است، تعلیق خواهد شد.در این اطلاعیه آمده 
است: در راستای اجرای تصمیمات ستاد اقتصادی دولت و برابر با مفاد 
آیین نامه اجرایی قانون مقررات واردات و صادرات، کارت های بازرگانی 
آن دســته از صادرکنندگانی که تا پایان ماه جاری نسبت به ایفای 
تعهدات ارزی صادرات سال 98 خود مطابق با دستورالعمل های بانک 
مرکزی اقدام نکنند، به حالت تعلیق درخواهنــد آمد.این اطلاعیه 
می افزاید: عملیات تعلیق کارت های بازرگانی بر مبنای اختیارات وزارت 
صنعت بر اساس تبصره بند 6 ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی قانون مقررات 
صــادرات و واردات درخصوص کارگروه پایش رفتــار تجاری انجام 
می شود.بر این اســاس همه صادرکنندگان مکلفند تا پایان تیرماه 
مطابق با برنامه زمانی بانک مرکزی، نسبت به بازگشت ارز حاصل از 
صادرات خود اقدام کنند، در غیر این صورت اقدامات تکمیلی در مورد 

آنها انجام خواهد شد.

کارتهایبازرگانی
بدونبازگشتارز،
تعلیقمیشود

وزارت صنعت، معدن

مهرالله رخشانی مهر معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس کشور گفت: تغییر کاربری مدارس در وزارت آموزش  و پرورش قانونی 
است که باید به آن عمل شود، چرا که خیلی از مدارس کشور متروکه است و کسی در 
آن منطقه که ساختمان مدرسه در گذشته بنا شــده است، ساکن نیست. وی در 
گفت وگو یی با بیان اینکه یکسری ساختمان های مدارس قدیمی که قدمت آنها بعضا 
به بیش از ۵۰ سال پیش برمی گردد ناکارآمد بوده و دانش آموزی برای تحصیل در آنها 
وجود ندارد، بنابراین طبق قانون مسؤولیت فروش این ساختمان ها به ادارات آموزش  و 
پرورش استان ها داده شده اســت تا پول حاصل از فروش آن مدارس برای ساخت 
مدرسه های جدید به کار گرفته شود. وی خاطرنشان کرد: خیلی از این املاک رها 
شده اند و کارایی لازم را ندارند و به عنوان اموال مازاد وزارت آموزش  و پرورش محسوب 
می شوند. به طور مثال، مدارسی قبلا در برخی مناطق شهری ساخته شده که محل 
سکونت شهروندان بوده است اما این مدارس به دلایلی چون قرار گرفتن در بافت 
فرسوده یا محدوده بازار و... اکنون کارایی لازم را برای تحصیل دانش آموزان آن منطقه 
ندارند. در چنین شرایطی وزارت آموزش و پرورش وارد عمل شده است که این مدارس 
را تغییر کاربری دهد تا حداقل از محل فروش یا ساخت آن منابع مالی برای توسعه یا 

ساخت مدارس جدید در کشور حاصل شود و بلااستفاده نماند.

مدارسمتروکهجزو
اموالمازادوزارت
آموزشوپرورشاست

مهرالله رخشانی مهر

 ایرج حریرچی معاون کل وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
استفاده از ماسک از هفته آینده در مکان های عمومی اجباری می شود و 
به کسانی که از آن اســتفاده نکنند، خدمت ارائه نمی شود. ایشان در 
جلسه ستاد استانی مقابله با بیماری کرونا در آذربایجان غربی افزود: هیچ 
دارو یا مواد غذایی خاصی برای مقابله با کرونا وجود ندارد و باید تنها 
استفاده از ماسک در دستور کار قرار گیرد. وی اضافه کرد: استان های با 
وضعیت قرمز باید این الزام را به صورت ویژه در دستور کار قرار دهند. وی 
با  اشاره به امکان اعمال دوباره محدودیت در شهرهای با وضعیت قرمز 
اظهار کرد: استفاده از ماسک و نیز رعایت فاصله اجتماعی نقش مهم و 
پیشگیرانه ای در کاهش آمار مبتلایان به ویروس کرونا دارد. وی کم 
توجهی مردم به فاصله گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی 
را از مهم ترین عوامل شــیوع موج جدید کرونا در کشور عنوان کرد و 
افزود: برای استفاده از ماسک و الزامی شدن آن وزارت صنعت، معدن و 
تجارت موظف است تا نسبت به تهیه ماسک ارزان قیمت اقدام کند.وی 
عنوان کرد: مردم می توانند از ماسک هایی که در خانه تهیه می کنند، 

برای پیشگیری از کرونا استفاده کنند..

استفادهاز
ماسکاجباری
میشود

 ایرج حریرچی

www.etebar.net
فروش ویژه محصولات بیمه ای نوین 

شــرکت بیمه نوین محصولات بیمه ای خود را با شرایط ویژه در راستای 
گسترش فرهنگ بیمه ای جشنواره فروشی با عنوان »جشنواره تابستانه 
نوین« برگزار ودر این جشنواره بیمه نامه های مسوولیت کارفرما در مقابل 
کارکنان صنعتی، خدماتی، بازرگانی، مسوولیت کارفرما در مقابل کارکنان 
ساختمانی، مسوولیت مدنی مدیران مجموعه های ورزشی، مسوولیت مدنی 
مدیران مراکز آموزشی و مسوولیت مدنی مدیران تالارها و رستوران ها و نیز 
بیمه های آتش سوزی صنعتی و غیر صنعتی با شرایط ویژه و تخفیف های 
ارائه شده در جشنواره تابستانه علاوه بر اعتبار در سال ۱399 در بازه زمانی 

جشنواره، در سال های آتی نیز به مدت ۵ سال دارای اعتبار خواهند بود.

شوراي پول و اعتبار در جلسه اخیر خود دستورالعمل نحوه  واگذاري اموال مازاد مؤسسات 
اعتباري را تصویب کرد.به گزارش روابط عمومي بانک مرکزي، در یک هزار و دویست و 
نود و پنجمین جلسه شوراي پول و اعتبار که به ریاست عبدالناصر همتي برگزار شد و در 
ادامه برنامه هاي اصلاحات ساختاري نظام پولي و بانکي کشور و با هدف تسهیل و رفع 
موانع اجراي الزامات و تکالیف مقرر در مواد ۱6 و ۱۷ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و 
ارتقاي نظام مالي کشور، دستورالعمل نحوه  واگذاري اموال مازاد مؤسسات اعتباري مطرح 
و تصویب شد. براین اساس، در ضوابط یاد شده، شرایط و احکام نحوه واگذاري دارایي هاي 
ثابت مازاد شبکه بانکي از جمله رعایت روش مزایده، قیمت گذاري توسط کارشناسان 
رسمي، رعایت نرخ سود مصوب شوراي پول و اعتبار در فروش هاي اقساطي اموال و 
فروش اموال تملیکي با اولویت واگذاري به مالک قبلي )واحد تولیدي( مورد تاکید قرار 
گرفته است. لازم به ذکر است، در ضوابط یاد شده، موضوع حمایت از واحدهاي تولیدي 
و جلوگیري از تعطیلي واحدهاي مذکور ناشي از واگذاري وثایق تملیکي آن واحدها مورد 
توجه ویژه قرار گرفته، ضمن آنکه بانک ها و مؤسسات اعتباري غیربانکي موظف شدند 
علاوه بر درج آگهي هاي مزایده خود در پایگاه اطلاع رساني، حداقل در یکي از روزنامه هاي 
کثیرالانتشار و همچنین »سامانه واگذاري اموال مازاد بانک ها«، قبل از انجام مزایده 

مراتب را به نحو مقتضي به مالک قبلي واحد تولیدي اطلاع دهند.

نحوهواگذارياموال
مازادمؤسساتاعتباري
تصویبشد

بانک مرکزی ج.ا.ایران

براساس گزارش بانک سامان و صورت های مالی شرکت اصلی حاکی از افزایش 3۱ درصدی 
درآمدهای مشاع است این بانک در سال گذشته چهار هزار 69 میلیارد تومان در آمد مشاع 
داشته است که یک هزار ۱63 میلیارد تومان سود حاصل از سرمایه گذاری و سپرده گذاری بود 
که نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن ۵۵درصد افزایش داشته است و دو هزار 9۰۷ میلیارد 
تومان سود وجه التزام تسهیلات اعطایی کسب کرد که نسبت به سال قبل از آن 24 درصد 
افزایش داشته است. بانک سامان در سال 98 ، در مجموع  یک هزار ۷86 میلیارد تومان در آمد 
غیر مشاع  داشت که در آمد کارمزدی 2۵ درصد نسبت به سال 9۷ افزایش داشته است و به 
رقم 3۰۰ میلیارد تومان رسید و همچنین مجموع درآمدهای این بانک در سال گذشته یک 
هزار ۵6۱ میلیارد تومان رسید که نسبت به سال قبل از آن چهار درصد افزایش داشته است. 
“سامان ” در ۱2 ماه 98 توانست برای هر سهم 2۵۱ ریال سود شناسایی کند و سود هر سهم 
در صورت های مالی تلفیقی 33۵ ریال گزارش شده است، سود خالص این شرکت در سال 
گذشته 2۰۱ میلیارد تومان ثبت شد و سود انباشته آن با رشد 94۰ درصدی نسبت به سال 
قبل از آن به رقم ۱9۱  میلیارد تومان رسید. سهام بانک سامان که فرابورس معامله می شود در 
سال 98 همراه با فضای مثبت بازار سرمایه و همچنین عملکرد مطلوب بانک در سود آوری 
رشد چشمگیر ی داشت و با افزایش 46۵ درصدی از قیمت یک هزار 34۵ ریال به قیمت 

شش هزار 2۰8 ریال رسید و در سال جاری این رشد قیمت شتاب بیشتری گرفت.

رشد۹برابری
سود
انباشته

بانک سامان
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هفته نامه اقتصادی ایران

 کشاورزی در شرایط تحریم 
رشد اقتصادی و تاب آوری کشور را افزایش داد        

به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، کاظم خاوازی در 
نشست علنی مجلس شورای اسلامی در تشریح گزارش 
خود از عملکرد وزارت جهاد کشــاورزی گفت: بخش 
کشاورزی چندکارکردی است، تولید، اشتغال و محیط 
زیســت را در بر می گیرد، از این رو همه کشــورها به 

کشاورزی توجه دارند.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اصول 3 و ۱43 و 
بیانیه گام دوم اظهار داشت: در اسناد بالادستی تاکید 
بسیاری به کشاورزی شده اســت، از این رو لازم است 
آماری از فعالیت هــای وزارتخانه ارائه دهم. در بخش 
کشاورزی 4 میلیون و 3۰۰ هزار نفر بهره بردار داریم که 
سهم آنها از ارزش افزوده تولید ناخالص ملی 8 درصد و 
بالغ بر 4۰ میلیارد دلار برآورد می شود و اگر بخش های 
پسین و پیشین سهم بخش کشاورزی را در نظر بگیریم، 
رشد افزوده تولید ناخالص ملی 32.۵ درصد خواهد شد ، 
سال گذشته فشارهایی روی کشور وجود داشت، از سوی 
دیگر نتوانستیم درآمد نفتی داشته باشیم، با این حال 
بخش کشاورزی نشان داد در شرایط تحریم می تواند 
رشد اقتصادی کشور را مثبت و تاب آوری کشور در مقابل 
تحریم ها را افزایش دهد ، در ســال های اخیر حداکثر 
سرمایه گذاری در کشاورزی بیش از ۵ درصد اتفاق نیفتاد، 
این در حالی اســت که در بخش کشاورزی مهمترین 
سیاســت ارتقای امنیت کشــاورزی، حضور پایدار 
تولیدکنندگان در چرخه تولید و افزایش درآمد و مثبت 
کردن تراز غذایی کشور است ، کل سطح زیر کشت در 
چرخه تولید ۱8.۵ میلیون هکتار و کل تولید کشور ۱24 
میلیون تن و تولید زراعی کشور 83.۵ میلیون تن است. 
در گندم به عنوان کالای راهبردی ۱4 میلیون تن تولید 
داریم که تکلیف برنامه ۱3.4 میلیون تن بود، بنابراین 
ضریب خوداتکایی بالای ۱۰۰ درصد است. 3.۵ میلیون 
تن جو تولید می کنیم که تکلیف برنامه 3.2 میلیون تن 

است، اما کشور به 6.۵ میلیون تن جو نیاز دارد.
در تولید شکر به مرز 2 میلیون تن رسیده بودیم 
که برآورد می کنیم امسال ۱.۵ تا ۱.۷ میلیون تن شکر 
تولید کنیم. در دانه های روغنی ۵6۰ هزار تن، در حبوبات 
68۰ هــزار تن تولید داریم که تکلیف ما در برنامه برای 
حبوبات ۷3۱ هزار تن بود که در واقع 8۷ درصد برنامه 
اجرایی شده است ، در تولید پنبه به 22 هزار تن رسیده 
ایم که در برنامه توسعه برآورد شده است 29۱ هزار تن 
تولید پنبه داشته باشیم، از آنجا که تولید این محصول به 

اشتغال و خودکفایی کمک بسیاری می کند، برای آن 
برنامه ریزی کرده ایم. در مواسات علوفه ای 22 میلیون 
تن، ســیب، پیاز، گوجه فرنگــی ۱43 میلیون تن و 
محصولات جالیزی 8.2 میلیون تن تولید داریم، بنابراین 
تولید محصولات زراعی کشور 83.۵ میلیون تن برآورد 
می شود.در این بخش 23 میلیون تن تولید داریم که اهم 
آن 4.۵ میلیون تن ســیب درختــی، ۵.4 میلیون تن 
مرکبات، 3.2 میلیون تن انگور، کل محصولات گلخانه ای 
3 میلیون تن، ۱.2 میلیون تن خرما و ۱.6 میلیون تن انار 
اســت ، با توجه به مشــکلات تامین نهادهای دامی و 
وابستگی کشور به خارج، ما برای بخش آبی ۱.۷ میلیون 
تن و برای بخش دیم 3.۵ میلیون تن برنامه داریم و در 
مجموع ۵.2 میلیون تن در سال جهش تولید برنامه داریم 
تا بخش زراعت ارتقا یابد ، در باغبانی امسال 4۵۰۰ هکتار 
به سطح گلخانه ای کشور اضافه می کنیم و سطح گلخانه 
ای کشور از ۱8 هزار و 8۰۰ به 23 هزار و 3۰ هکتار ارتقا 
پیدا می کند. یکی از اتفاقات بسیار خوب در توسعه باغات، 
ایجاد باغ ها در اراضی شیب دار است که تاکنون 6۰ هزار 
هکتار رقم خورده و در سال جهش تولید برنامه ما این است 
که 2۰ هزار هکتار دیگر به اراضی شیب دار اضافه شود ، 
امسال 2 هزار و 2۰۰ هکتار به اراضی زیر کشت گیاهان 
دارویی افزوده می شود. همچنین در بخش دام و طیور 6۵ 
میلیون رأس دام در کشور داریم که 8.4 میلیون رأس 
سنگین و ۱.4 میلیون قطعه ریزگوشتی داریم. همچنین 
۱4 میلیون قطعه مرغ مادر پرورش داده می شود، در واقع 
می توان گفت وضعیت کشور در دام و طیور مناسب است 
، تولید ما ۱.4 میلیون تن است که تکلیف برنامه ۱.24 

میلیون تن است، در واقع ضریب خوداتکایی در این بحث 
نیز بالای صددرصد است ، در بحث دام و طیور عمدتاً به 
حفظ وضعیت موجود باید بپردازیم. در گوشت قرمز از 
86۰ هزار تن تولید در سال باید به 9۰۰ هزار تن تا پایان 
سال برسیم. در حوزه تولید عسل تا ۱2۰ هزار تن افزایش 
خواهیم داشت و پیله تر را هم به۱6۰۰ تن خواهیم رساند 
، در حوزه شیلات و آبزیان نیز ۷3۰۰ مزرعه آبزی پروری 
در کشور وجود دارد ۱۱ هزار و 349 گونه شناور سیاری 
در آب وجــود دارد که ۱3 هزار مزرعه پرورش میگو و ۷ 
هزار مزرعه آبزی پروری دیگر در کشور وجود دارد، در این 
حوزه نزدیک به یک میلیون و 3۰۰ هزار تن تولید وجود 
دارد و در صیــد نیز ۷۵۵ هزار تن  و در آبزی پروری ۵2۵ 
هزار تن آمار داریم ،  با این حساب حرکت ما بر اساس برنامه 
ششم توسعه است. میزان تولید خاویار پرورشی در کشور 
نیز ۱۰.۷ تن در کشور است و برنامه ما در این حوزه با توجه 
به بازارهای صادراتی و مشکلات به وجود آمده در این حوزه 

تثبیت این رقم است.
در این حوزه ما ۱4.3 میلیون هکتار در ۵ رویشگاه 

داریم که 84 میلیون مرتع نیز در این میان وجود دارد.
از سوی دیگر 2.۷ میلیون هکتار نیز درختچه زار 
و بیشه زار در کشور وجود دارد و همچنین 32.6 میلیون 

هکتار بیابان در کشور ما وجود دارد.
در حوزه مرتع در سال جهش تولید برنامه داریم 
که ۷6 میلیون هکتار از 86 میلیون هکتار مراتع کشور را 
ممیزی کنیم که این رقم تاکنون محقق شده در حالی 
که این رقم سالیانه حدود ۱.4 میلیون هکتار بوده است.

امیدواریم تا پایان سال رقم 8 میلیون هکتار دیگر 

به آمار فوق اضافه شود و از 84 میلیون مرتع در اختیار برای 
۱۵ میلیون هکتار آن برای امسال طرح تهیه خواهد شد.

تاکنــون 2۰ میلیون هکتار از 34 میلیون هکتار 
اراضی موجود طرح تهیه شده به مجریان واگذار شده که ما 
قصد داریم برای امسال ۱2 میلیون هکتار دیگر را به مجریان 

واگذار کنیم که این رقم 24 برابر سالیان گذشته است.
ایشان با تأکید بر اینکه در حوزه جنگل و مراتع 
برنامه های بسیار مفصلی داریم که با نام امسال یعنی سال 
جهش تولید همپوشانی دارد. امسال ۵۰ هزار هکتار از 
اراضی مرتعی شناسایی شده که این اراضی در اختیار 
بهره برداران قرار خواهد گرفت که به کشــت و توسعه 

دانه های روغنی اختصاص خواهد داشت.
وی درباره اجرای طرح کاداســتر گفت: امسال 
برنامه داریم که 32 میلیون هکتار برای اجرای این طرح 
اختصاص دهیم در حالی که متوســط اختصاص این 
اراضی تا امسال 8 میلیون هکتار بوده است. برای زراعت 
چوب نیز سطح 3۰هزار هکتار در نظر گرفته شده که 
متوسط سالهای گذشته آن نیز ۵ هزار و 6۰۰ هکتار بوده 
است ، در حوزه جنگل کاری اقتصادی نیز پیش بینی 
می شود که ۱۵۰۰ هکتار جنگل کاری اقتصادی داشته 
باشیم که متوسط عملکرد آن در گذشته ۱۷۰۰ هکتار 
بوده است ، در این حوزه در سطح 4۰هزار هکتار فعالیت 
صورت گرفته که متوسط آن در سالیان گذشته 3۱ هزار 
هکتار بوده است ، وزارت جهاد کشاورزی در تأمین مسکن 
و همراهی با وزارت راه و شهرسازی کمکی به مردم خواهد 
داشت به این صورت که اراضی که کاربری آنها کشاورزی 
و منابع طبیعی نیست کمک خواهد شد تا در اختیار 
وزارت مسکن قرار گیرد تا برای مردم مسکن تهیه شود . 
حل مسائل تاریخی کشاورزان با دولت از طریق 

حل و فصل مقررات امور اراضی در وزارت کشاورزی
تعیین تکلیف قانونی مقررات از ســال ۱394 
تاکنــون 8.۵ میلیون هکتــار رخ داده در حالی که با 
هماهنگی صورت گرفته با سازمان ثبت اسناد قصد داریم 
4.۵ میلیون هکتار از این اراضی را تعیین تکلیف کنیم تا 
یک اختلاف تاریخی کشاورزان با دولت دراین حوزه به 
صورت قانونی حل و فصل شود ، فرآیند صدور مجوزها، 
واگذاری ها و امضاهای طلایی نیز در دستور کار وزارت 
جهاد قرار دارد که در این زمینه نیز ساماندهی صورت 
خواهد گرفت و نتایج آن به استحضار مردم و نمایندگان 

ملت خواهد رسید.
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مدیرعامل بانک ایران زمین، اعضای هیئت مدیره، هیئت عامل و 
اعضای هیئت مدیره هلدینگ ICT بانک ایران زمین، از شرکت های 

جامپ و سابین تجارت آریا بازدید کردند.
در این بازدید، فرهاد اینالوئی معاون فناوری اطلاعات این بانک با بیان 
این که خوشــحالیم در سه سال گذشته استراتژی بانک بر مبنی 
بانکداری دیجیتال تدوین شد و اکنون حاکمیت بر اجرای آن تاکید 
دارد، اظهار داشت: رویکردبانک ایران زمین براساس بانکداری دیجیتال 
و مفاهیم مربوط به آن تعریف شده و امروز بعد از گذشت سه سال 
بسیاری از زیر ساخت های آن در بانک ایران زمین براساس چشم 
انداز ۱4۰۰ پیاده سازی شده است. وی با بیان این که ۱۵مهر امسال 
با رونمایی از فرآیند بانکداری دیجیتال گام موثری در اجرا برخواهیم 
داشت بیان کرد: با اجرای این فرآیند ها 2۰ سرویس بانکداری دیجیتال 
به مشتریان ارائه می شود. در ادامه مهدی عباس نیا مدیرعامل شرکت 
جهان ارقام پارس )جامپ( به تبیین افق ۱4۰۰ این شرکت پرداخت 
و اقدامات صورت گرفته و برنامه های آتی شــرکت را در راســتای 
بانکداری دیجیتال برای حاضرین تشریح کرد. در این مراسم از دو 
محصول جدید “شرکت سابین تجارت آریا” رونمائی شد. فرهاد 
وکیلیان، مدیرعامل این شرکت، توضیحاتی درباره ی پلتفرم پرداخت 
مشاغل خاص و پلتفرم کارت هدیه ارائه و گفت: رونمایی از این دو 
محصول هم  راستا با رویکرد دیجیتالی شدن بانک ایران زمین برنامه 
ریزی شده است. در ادامه  این مراسم عبدالمجید پورسعید مدیر عامل 
بانک ایران زمین، ضمن خرسندی از اقدامات انجام گرفته در این 
شرکت ها برای اجرای بانکداری دیجیتال اظهار داشت: با اجرای موارد 
اعلامی در حوزه بانکداری دیجیتال می توان گفت تحولی در حوزه 
بانکداری در نیمه مهر ماه در بانک ایران زمین خواهیم داشت. وی بیان 
کرد: سال ها پیش در حوزه بانکداری الکترونیک شاهد این موضوع 
بودیم و امیدوارم این موضوع در سال جاری با اجرایی شدن این فرآیند 
ها در بانک ایران زمین انجام شود. مجتبی شیروانی قائم مقام بانک 
ایران زمین، توضیحاتی را در خصوص ادامه راه پیشرفت و موفقیت 
شرکت های تابعه با حاضرین مطرح کرد. وی بر لزوم وجود رویاپردازی 
در رسیدن به اهداف تجاری سودآور و امتداد مسیر خلاقانه در رویکرد 

شرکت های تابعه، تاکید کرد.

تحول بانکداری دیجیتال در بانک ایران 
زمین در مهر ۹۹

محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران گفت: همان اندازه که موضوع مترو برای ما 
اهمیت داشته است موضوع شبکه فاضلاب و تصفیه خانه ها هم اهمیت ویژه ای دارد و 
کاش مدت 2۵ ساله برای استفاده رایگان از پساب، مادام العمر می شد. در مراسم امضای 
تفاهمنامه میان شهرداری تهران و شرکت و آب و فاضلاب)آبفا( افزود: اهمیت آب، از برق و 
گاز هم بالاتر است. غربی ها می گویند برای شروع هر کاری باید ابتدا به موضوع آب توجه 
شود. وی ادامه داد: در استان تهران از سد طالقان، امیرکبیر، لار، ماملو و لتیان به عنوان پنج 
مخزن آبی شهر استفاده می کنیم. هاشمی با اشاره به این که اولویت اول ما، کاهش مصرف 
آب است به خصوص کاهش مصرف آب در حوزه آبیاری فضای سبز، خاطرنشان کرد: البته 
می توان از آبیاری تحت فشار استفاده کرد. رئیس شورای شهر با اشاره به صحبت های 
شهردار منطقه 22 گفت: علی رغم این که شهردار منطقه 22 می گوید به ۵۰ میلیون 
مترمکعب آب نیاز دارند، اگر از آبیاری تحت فشار استفاده شود این عدد به 2۵ میلیون 
مترمکعب کاهش خواهد یافت.وی افزود: به خاطر بدهکاری و ندادن پول آب شرکت آب و 
فاضلاب، آب پارک چیتگر را قطع کرده بودند در حالی که ما وقتی جمع و تفریق کردیم 
دیدیم اگر نصف آن هزینه را برای آبیاری تحت فشار مصرف می کردیم به صرفه تر بود.

هاشمی با اشاره به این که موضوع پس از مصرف، توزیع مناسب است، گفت: آب و فاضلاب 
هم باید آب مناسب توزیع و هم باید فاضلاب و پساب را کنترل کند.

اولویتاولما،کاهش
مصرفآبدرتهران
است

محسن هاشمی

امیر بیات ترک معاون وزیر صمت و رییس هیات عامل ایدرو با بیان اینکه توزیع پراکندگی 
بیش از 8۰ درصد طرح های مصوب این سازمان در مناطق محروم است گفت : طرحهای 
مصوب ایدرو در مناطق محروم که در سطوح مختلف اعم از مراحل مقدماتی یا اجرایی نهایی 
هستند با سرمایه گذاری مشترک این سازمان و بخش های غیردولتی تعریف شده است. وی 
مزیت دیگر این همکاری برای سرمایه گذاران شریک ایدرو را امکان بهره مندی از تسهیلات 
ارزی و ریالی پیش بینی شده در بند الف تبصره )چهار( ردیف )۱۰( قانون بودجه کل کشور 
عنوان کرد. و از آنجا که در قانون بودجه امسال به بانک های تخصصی و تجاری اجازه داده شده 
در طرح های زیربنایی و توسعه ای متعلق به سازمان های توسعه ای چون ایدرو با اولویت مناطق 
محروم که مشارکت ۵۱ درصد یا بیشتر بخش های خصوصی و تعاونی را دارا است، تسهیلات 
ارزی و ریالی پرداخت کنند، از این رو مشارکت سرمایه گذاران این بخش ها در طرح های 
سازمان های توسعه ای فرصت بهره مندی از این تسهیلات را برای فعالان حوزه تولید به همراه 
خواهد داشت.وی با اشاره به اینکه ایدرو تمام سهام خود در این گونه طرح ها را حداکثر سه سال 
پس از بهره برداری طبق قانون به بخش خصوصی یا تعاونی واگذار می کند، اظهار امیدواری کرد 
: بانک های تجاری و تخصصی در خصوص اجرای تبصره )چهار( ردیف )۱۰( قانون بودجه کل 
کشور از محل منابع در اختیار، حداکثر همگامی برای اعطای تسهیلات ارزی و ریالی به 

طرح های توسعه ای زیربنایی و سازمان های توسعه ای بخش صنعت و معدن را داشته باشد.

سرمایهگذاریطرحهای
ایدرودرمناطقمحروم
درسالجهشتولید

امیر بیات ترک

پیروز حناچي شهردار تهران گفت: در گذشته حدود 6۰۰ قنات در پایتخت وجود داشت 
اما از آنها درست استفاده نشد و امروز این تعداد به ۱6۰ قنات فعال رسیده است. وی با 
اشاره به تاریخچه تصفیه خانه های آب در تهران، گفت: ایده اولیه این بود که فاضلاب تهران 
جمع آوری شود و در جنوب تهران برای کشاورزی استفاده شود اما بعدها ایجاد تصفیه 
خانه های محلی مطرح و مقرر شد مدیریت شهری با آب و فاضلاب همکاری کند.به گفته 
وي، مدیریت شهری با نگاه زیست محیطی به موضوع آب و فاضلاب مانند دیگر موضوع ها 
ورود کرد و امیدواریم با بازچرخانی آب و استفاده مجدد آن،شاهد کاهش برداشت ها باشیم.

شهردار تهران همچنین گفت که در سال حدود یک میلیارد متر مکعب آب مصرف می 
کنیم که حدود 24۰ میلیون متر مکعب آن از ارتفاعات البرز برداشت می شود و البته این 
هم درست مورد استفاده قرار نمی گیرد اما کشورهای پیشرفته با بازچرخانی آب بین 6۰ تا 
۷۰ درصد آب را به چرخه استفاده مجدد باز می گردانند و ما هم باید به این سمت حرکت 
کنیم تا دچار مشکل آب نشویم.حناچي ادامه داد: در غرب تهران رودخانه کن را داریم که 
یک رودخانه خروشان محسوب می شود، البته همه اش آب های کوهپایه ای نیست بلکه 
بخشی از آن فاضلاب است و شاید بوی نامطبوعی در بخش فشافویه از همین منبع باشد.

وي تصریح کرد: امیدواریم با پیگیری آب و فاضلاب و احیای شبکه قنوات شاهد کاهش 
خطرات ناشی از سیل و آب گرفتگی باشیم.

تهراندرگذشته600
قناتداشت

پیروز حناچي

مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل شرکت معدنی و صنعتی چادر ملو در نخستین جلسه دوره 
ای شورای مدیران در مجتمع صنعتی چادرملو پس از گزارش مدیر مجتمع  در خصوص 
وضعیت تولید و فروش شرکت و درخواست برای رفع برخی موانع توسعه تولید.  گفت اگر 
بدنبال توسعه و تحقق جهش تولید هستیم هیچ راهی جز دستیابی به مواد اولیه جدید نداریم.

وی با گلایه از برخی تصمیم گیرندگان و  دیوانسالاری موجود که موجب جلوگیری از بهره 
برداری ذخایر شناسایی شده  گردیده اند هشدار دارد چنانچه هر چه سریعتر نسبت به 
استخراج از ذخایر شناسایی شده و اکتشافات جدید معادن سنگ آهن اقدام نشود بسیاری از 
واحدهای فعلی فولاد سازی کشور در خطر تعطیلی و یا کاهش تولید قرار میگیرند. مهندس 
تقی زاده تاکید کرد برای ما تولید کنندگان و مسئولان و متولیان کشور تکلیف است تا با اتخاذ 
تدابیر اثر بخش در تحقق توسعه همه جانبه کشور تلاش کنیم. وی تصریح کرد جایگزین 
کردن معادن بجای نفت با شعار محقق نمیشود. این نیاز به عزم و اراده ای  قوی و مدیران 
جسور و کارآمد است. مدیر عامل چادرملو افزود امروز فولاد کالایی ارزشمند در جهان است و 
مشخص نیست همین روند تا چند سال آینده وجود داشته باشد. بنابر این تا فرصت باقی است 
باید بهترین بهره برداری را از این صنعت نمود. تقی زاده یاد آوری کرد چادرملو این آمادگی را 
دارد با سرمایه گذاری در معادن جدید همچنان نقش ارزشمند خود را در صنعت سنگ آهن 

و فولاد کشور  حفظ کند و گامهای عملی برای توسعه بردارد .

هشدارمدیرعامل
چادرملودرخصوصکاهش
ذخایرموجودسنگاهن

ناصر تقی زاده

یادداشت-24
بانکداری اسلامی

عبدالحسین سیف اللهی کارشناس 
ارشد اقتصادی: در این زمینه به نظر 
می رســد بانکداری جامع که به بانکداری 
اسلامی بسیار نزدیک است، بر توسعه مالیه 
تأثیرگذار است. نظریه مبتنی بر بازار بر نقش 
بازارها بر متنوع ساختن و مدیریت ریسک 
تأکیــد دارد، همچننین معتقد اســت 
واســطه های مالی می تواننــد رانت های 

اطلاعاتی مربوط را از بنگاه ها استخراج کنند. بنگاه های کاملاً یا نسبتاً امن 
به مقدار بسیار زیادی بر بازار و به ویژه تأمین مالی اوراق قرضه متکی هستند. 
برای صنایعی که دارای پیشرفت های تکنولوژیکی دایمی هستند، تأمین 
مالی از طریق بازارهای مالی مناسب است. دیدگاه خدمات مالی معتقد است 
واسطه های مالی می توانند برای خدماتی که بازارها ارایه می کنند خدمات 
مکمل ایجاد کنند. این دیدگاه بر اهمیت سطح کلی و کیفیت خدمات مالی 
و همچنین اهمیت محیط برای انجام وظیفه هرچه بهتر واسطه ها و بازارها 
تأکید دارد. درواقع دیدگاه مالیه و قانون، حاصل توســعه و بسط دیدگاه 
خدمات مالی است. این دیدگاه بر محیط قانونی و اجرای قراردادها تأکید 
دارد. این دیدگاه مدعی است که نظام های قانونی، در تعیین مقدار رشد 
ناشــی از خدمات مالی، نقش اساســی ایفا می کنند. مشخص است که 
واسطه ها، بازار یا بنگاه های مالی نمی توانند بدون یک قالب مشخص قانونی 
وجود داشته باشند. این دیدگاه این اییده را از روی مشاهده و تجربه به دست 
آورده اند. به نظر می رسد هنوز بسیار زود باشد که با اطمینان در این زمینه 
نظر بدهیم و باید پژوهش های بیشتری بر روی زوایای مختلف موضوع مالیه 

و توسعه انجام شود.
3-۱۱. ماهیت مالیه اسلامی

برای بازگشت به مالیه اسلامی منظور خود از نهاد مالیه اسلامی را 
توضیح می دهیم. بانکداری اسلامی، مانند دیگر بانک ها و نهادهای مالی، 
برای صاحبان وجوه و همچنین برای استفاده کنندگان از آن، فرصت های 
سودآوری را فراهم می کند. همچنین فرصت هایی را برای سودآوری منابع 
مالی صاحبان وجود ایجاد می کند. همچنیــن این بانک داری از طریق 
سهیم شدن در نتایج عملکرد آنها، از طریق سهیم شدن در فروش و یا منافع 
حاصل از دارایی، کالا و یا خدمات، برای سرمایه گذاری ها تأمین مالی انجام 

می دهد.
بر اســاس اصول بانکداری اسلامی، یانک های اسلامی شریک )یا 
ســهامدار( مؤسسات می شــوند و در جایگاه )یا عضو( هیأت مدیره قرار 
می گیرند. آنها از اطلاعات حاصل از این تسلط بر بنگاه برای کاهش ریسک 
حاصل از اطلاعات نامتقارن استفاده می کنند و از منابع مالی خود در جهت 
بهبود وضعیت مؤسسه استفاده می کنند. به علاوه، آنها تجارت کالا و خدمات 
نیز انجام می دهند، تضمین ایجاد می کنند و بازارهای مالی را به فعالیت در 
می آورند. به عبارتی دیگر، آنها بیشــتر مانند بانک های جامع )نه مانند 

یانک های تجاری( عمل می کنند.

به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، محمدباقر نوبخت معاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، در سومین روز از سفر خود به اصفهان، به همراه 
علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان و تنی چند از مسئولین استانی، 
در پی حل معضل مسکن و سیستم حمل و نقل عمومی بین شهرجدید بهارستان و 
کلانشهر اصفهان از پروژه در حال احداث مترو بهارستان بازدید بعمل آورد. علیرضا قاری 
قرآن در حاشیه این بازدید اظهار داشت: شهر جدید بهارستان یکی از سه شهر جدیدی 
هست که در قالب طرح جامع منطقه اصفهان در دهه 6۰ به تصویب رسید و از اواخر آن 
دهه، ساخت و ساز در این شهر انجام شده است. در حال حاضر جمعیت شهرجدید 
بهارستان حدود 2۰ هزار نفر است و پیش بینی می شود پس از احداث مساکن طرح اقدام 
ملی جمعیت این شهر طی پنج سال آینده به بالای 2۰۰ هزار نفر برسد.  وی افزود: تسهیل 
دسترسی و ایجاد حمل ونقل مناسب از نکات ضروری در تحقق اهداف شهرهای جدید این 
استان است. که یکی از بهترین روشها در گسترش سیستم حمل ونقل عمومی بین 
کلانشهر و محیط پیرامونی را توسعه شبکه ریلی در حومه و شهرهای اقماری و جدید 
عنوان کرد.  مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان با بیان اینکه این استان 3 خط مترو 
مصوب دارد، تشریح کرد: خط مترو بهارستان ادامه خط یک مترو اصفهان است که بدین 

ترتیب ۱۵ کیلومتر در قالب سه ایستگاه به خط یک اضافه می شود. 

حلمعضلمسكنو
سیستمحملونقل
عمومی

علیرضا قاری قرآن

مدیر امور مالی بانک مسکن گفت: بانک مسکن هیچ گاه در تعیین قیمت اوراق تسه دخالتی ندارد 
و مانند سایر ابزارهای بازار سرمایه، میزان عرضه و تقاضاست که قیمت اوراق تسه را مشخص 
می کند. وی ادامه داد: در عین حال بانک مســکن به عنوان ناشــر اوراق وظیفه داریم همواره 
فرآیندهای مرتبط با معاملات اوراق را بررسی کنیم تا از طریق راهکارهای مناسب در بازار مانند 
ایجاد محدودیت 4 ماهه برای معاملات مجدد، تقاضای سفته بازی در خرید و فروش آن کاهش یابد 
و تسهیلات گیرندگان مسکن بتوانند با قیمت مناسب آن را خریداری کنند. صابر عسکرپور  اضافه 
کرد: از دلایل دیگر افزایش قیمت اوراق تسهیلات مسکن )تسه(، هجوم بسیاری از سرمایه گذاران 
غیرحرفه ای در بورس بود که با مشاهده رشد قیمت اوراق گواهی حق تقدم استفاده از تسهیلات 
بدون آگاهی از ماهیت این اوراق به اشتباه نسبت به خرید آن اقدام کردند و این افزایش فشار تقاضا 
نیز در رشد قیمت اوراق تا بیش از 8۰ هزار تومان موثر بود. کاهش مراجعات فروشندگان اوراق به 
کارگزاری ها و شعب بانک به دلیل شیوع ویروس کرونا و انباشت تقاضای تسهیلات نیز از دیگر 
عوامل کاهش عرضه اوراق بود که موجب نوسان اخیر شد. با اقدامات انجام شده، مصرف کنندگان 
واقعی اوراق یعنی متقاضیان تسهیلات متوجه شدند به اندازه نیاز آنها اوراق در بازار وجود دارد و پس 
از شکل گیری روند نزولی در قیمت اوراق، تقاضای غیرواقعی و سفته بازی نیز بازار را ترک کرد. در 
نتیجه اکنون شاهد کاهش سطح قیمت اوراق به کمتر از 6۰ هزار تومان و افت بیش از 2۵درصدی 

قیمت اوراق نسبت به زمان اوج گیری قیمت در نمادهای مختلف تسه هستیم.

سرمایهگذاران
غیرحرفهای،عامل
گرانیاوراقتسهیلات

بانک مسکن

طی احکا می از سوی دکترمحمد فطانت، مدیرعامل بانک آینده »حسین مجاهدی« به عنوان 
معاون اعتبارات و نادر خواجه حق وردی، به عنوان معاون امور شعب و بازاریابی این بانک، منصوب 
شدند. نادر خواجه حق وردی، مدیر باتجربه بانک تجارت، سوابقی هم چون: عضویت در هیأت مدیره، 
مدیرکل اداری )منابع انسانی( و امور سازمان و انفورماتیک بانک تجارت، مدیریت امور شعب در 
استان های قزوین، زنجان، خراســان رضوی، فارس و اصفهانِ این بانک را در کارنامه خود دارد. 
حق وردی هم چنین مدتی به عنوان معاون اجرایی مدیرعامل در بانک پارسیان، فعالیت داشته است.   
پیش از این، دکتر داریوش رشیدی، ده سال، تصدی این مسئولیت را بر عهده داشت که در آیین 
تودیع، از تلاش ها و دستاوردهای حاصل از حضور ایشان تقدیر شد. ادامه فروش ویژه فروشگاه های 
ایران مال با طرح »آینده داران« بانک  آینده در راستای اجرای طرح خرید اعتباری »آینده داران«، باز 
هم فروشگاه های دیگری از مجموع مراکز فروش فعال در بازار بزرگ ایران فروش ویژه و مشارکت 
خود در این طرح را اعلام کردند. این فروشگاه ها نیز دارای نشان طرح »آینده داران« می شوند؛ 
بدین ترتیب، دامنه انتخاب مشتریان محترم برای استفاده از تولیدات باکیفیت و بهره مندی از مزایای 
این طرح، گسترده تر خواهد شد.مشتریان محترم بانک آینده که دارای یکی از انواع سپرده های 
قرض الحســنه )جاری و پس انداز(، سپرده های بلندمدت شتاب و آینده ســاز . و صندوق های 
 سرمایه گذاری هستند، می توانند با رجوع به شــعب بانک آینده و سامانه پیشخوان مجازی

 abplus.ir بر اساس موجودی حساب انتخابی خود از مزایای این طرح، بهره مند شوند.

ادامهفروشویژه
فروشگاههایایرانمال
باطرح»آیندهداران«

بانک آینده

دکتر حســینعلی امیری، معاون پارلماني رئیس جمهور اسلامي ایران در مراسم 
رونمایي از بیمه ۵۰۰ هزار خانه روستایي و سامانه احراز هویت غیر حضوري سجام از 
ابتکار، خلاقیت و نوآوري مجموعه بانک قرض الحسنه مهر ایران تقدیر و تشکر کرد. به 
گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، در متن یادداشت دکتر امیری 
آمده است:»توفیقی حاصل شــد که به همراه تعدادی از مدیران ارشد کشور در 
همایش تقدیم بیمه نامه ۵۰۰هزار خانه روستایي که به ابتکار بانک مهر ایران انجام 
شــده و در نوع خود ابتکار، خلاقیت و نوآوري است، شــرکت نموده با بخشي از 
فعالیت هاي این بانک جوان آشنا شویم. کارهاي انجام شده قابل تقدیر و تحسین است 
از جناب آقاي دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل محترم این بانک، اعضاي محترم هیئت 
مدیره و همه پرســنل و کارکنان این بانک در سراسر کشور تقدیر و سپاسگزاري 
مي کنم. انشاالله بیش از پیش موفق و مؤید باشید«.دکتر مرتضی اکبری، مدیرعامل 
محترم بانک قرض الحســنه مهر ایران این افتخار را مرهون زحمات و تلاش هاي 
تک تک کارکنان بانک دانست و از اهتمام همکاران در ارائه خدمت شایسته و به موقع 
به مشتریان قدرداني کرد.اکبری، با اشاره به دستاوردهای شایسته بانک در سال های 
اخیر، بر افق هاي شکوفایي بانک تأکید کرد و همت مضاعف همکاران در مسیر رشد و 

پیشرفت خانواده بزرگ بانک مهر ایران را خواستار شد.

تقدیرمعاونپارلمانی
رئیسجمهوراسلامی
ایرانازبانکمهرایران

مرتضی اکبري

حسین صبوری مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ با قدردانی از مشترکان 
تهرانی که در سال ۱398الگوی مصرف برق را رعایت کرده اند، از ساکنان پایتخت خواست تا 
با تداوم همکاری های خود با این شرکت و خودداری از استفاده از وسایل برقی پرمصرف در 
ساعات اوج بار به جلوگیری از بروز خاموشی در فصل گرم سال جاری هم کمک کنند.گفت: 
وجود 4/۵میلیون مشترک در تهران در روزهای گرم سال فشار زیادی بر شبکه تولید، انتقال 
و توزیع برق وارد می کند و اگرچه تمامی فعالان این عرصه همواره در تلاشند تا مانع از افت 
جریان و بروز خاموشی در شبکه توزیع برق شوند اما اهمیت و ضرورت همکاری مشترکان 
تهرانی در این زمینه غیرقابل انکار است.صبوری افزود: شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ 
با هدف تامین رضایت خاطر مشترکان و جلوگیری از افت جریان شبکه توزیع برق، به صورت 
مستمر در طول سال و به شکل ویژه در فصول گرم سال، طرح های متعددی را برای کاهش 
مصرف برق در ساعات اوج بار در بخش های مختلف خانگی، تجاری، اداری و صنعتی، اجرایی 
می کند، اما در این راه و به موازات اقدامات انجام شده، همچون سال های گذشته همکاری و 
همراهی مشترکان هم ضروری است.حدود ۱۵درصد از مشترکان خانگی در تهران در سال 
۱398پرمصرف بوده و الگوی تعیین شده را رعایت نکرده اند که در سال جاری با توجه به 
مشکلات پیش آمده ناشی از شیوع بیماری کرونا و تغییرات در روند مصرف انرژی، عدم 

همکاری مجدد این عده اندک هم می تواند نگران کننده و مشکل ساز باشد

فشار4/۵میلیون
تهرانيبه
شبكهبرق

حسین صبوری

علی صالح آبادی مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران گفت: مشوق های صادراتی 
محرکی برای بازگشت ارز حاصل از صادرات خواهد بود.و با توجه به شرایط کشور و 
کاهش قیمت و صادرات نفت، ارز کشور باید از محل صادرات غیر نفتی تامین شود و از 
جمله ضروری ترین اقدامات در کشور است که صادرکنندگان نیز باید در این زمینه 
کمک کنند تا با بازگشت ارز خود به کشور، ارز مورد نیاز کشور برای واردات از این محل 
تامین شود. حال تعهداتی که صادرکنندگان دارند باید بخشی به صورت اسکناس، 
بخشی به صورت حواله در سامانه نیما و مابقی به عنوان واردات در مقابل صادرات باشد 
و جزییات هر یک از سوی بانک مرکزی در بخشنامه ها اعلام شده است. به نظر من 
ضرورت این اقدام واضح است و بدون هیچ بحثی باید ارزهای حاصل از صادرات به 
چرخه تجاری کشور بازگردد.اگر ارز حاصل از صادرات غیرنفتی به کشور بازگردد ما هیچ 
مشکلی در زمینه تامین ارز برای واردات نداریم؛ البته برخی صادرکنندگان معتقدند که 
تعرفه های گمرکی بیش از ارزش صادرات ما است که به نظرم این مباحث هم باید حل 
و فصل شود و هرچه سریعتر این ارزها به کشور بازگردد. به گفته وی،در شرایط فعلی 
صادرات بسیار اهمیت دارد و بانک توسعه صادرات نیز بسته های مختلفی را برای 
صادرکنندگان در نظر گرفته، اما به نظر من باید مشوق ها در کشور اجرایی شود تا با 

رونق صادرات، ارز حاصل از آن نیز به کشور بازگردد.

مشوقهایصادراتی
محرکیبرایبازگشت
ارزحاصلازصادرات

علی صالح آبادی

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی ضمن بازدید سرزده از شعب ساری و بابل  با کارکنان و 
مشتریان این شعب  دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش روابط عمومی بانک دی؛ در این دیدارها دکتر 
برات کریمی، مدیرعامل بانک دی ضمن اشاره به اهمیت نقش همکاران شعب در تحقق اهداف 
بانک گفت: کاهش پرونده های مطالباتی، جلوگیری از انباشت پرونده های اعتباری سررسید شده، 
جذب منابع ارزان قیمت و تعامل مناسب با مشتریان از جمله موارد حائز اهمیتی است که همکاران 
شعب باید در الویت اصلی برنامه های کاری خود قرار دهند تا بانک بتواند در مسیر سودآوری حرکت 
کند. کریمی با تاکید بر تکریم خانواده معزز شهدا و ایثارگران افزود: تکریم مشتریان به ویژه جامعه 
هدف یکی از ارزش های مهم بانک به شمار می رود که از همکاران شعب انتظار می رود ضمن 
رعایت این اصل بر روند تسهیل ارائه خدمات مطلوب بانکی و با کیفیت برای رضایتمندی حداکثری 
آنان اهتمام ورزند. وی افزود: با توجه به فعالیت همکاران شعب در خط مقدم بانک، تمامی فعالیت 
های آنان در راستای اعتلای خوش نامی بانک و به ثمر رسیدن اهداف بسیار تاثیرگذار است و انتظار 
می رود کارکنان شعب با سرلوحه قرار دادن برنامه های عملیاتی شعب و توجه به شاخص های 
تعیین شده در مسیر موفقیت بانک، نقش آفرین باشند. در پایان این دیدار؛ همکاران شعب ساری و 
بابل نیز به بیان پیشنهادات و نقطه نظرات خود در راستای پیشرفت اهداف بانک  پرداختند و با 
مدیرعامل گفت و گو کردند. گفتنی است، در این بازدیدها مجتبی حیدری، معاون سرمایه انسانی 

بانک دی، دکتر برات کریمی را همراهی کرد.

جذبمنابعارزانقیمت
وتعاملمناسببا
مشتریان

 برات کریمی

بانک مرکزی ج.ا.ایران از آماری رونمایی کرده که بر مبنــای آن،2۵۰صادرکننده معادل 
8/6میلیارد یورو ارز حاصل از صادرات را به چرخه اقتصادی بازنگردانده اند. داده هایی عجیب و 
غریب که برای اولین بار اعلام شد.به گزارش مهر، صادرکنندگان برای ایفای تعهدات ارزی سال 
98 خود کمتر از 29 روز دیگر زمان دارند. آن ها باید حداکثر تا پایان تیرماه سال جاری، ارز 
حاصل از صادرات خود   برای سال 98 را به چرخه اقتصادی برگردانند؛ در غیر این صورت با 
عواقب بعدی آن باید دست و پنجه نرم کنند.تا این لحظه، بانک مرکزی دستکم سه بار در 
اطلاعیه هایی اعلام کرده است که تمامی صادرکنندگان باید حداکثر تا اول مردادماه، ارز حاصل 
از صادرات خود را به شیوه های اعلامی بانک مرکزی به کشور بیاورند و البته تأکید شده است که 
این مهلت  تمدید هم  نخواهد شد. اما تا این جای کار، علی رغم اینکه در چهارماهه گذشته 
یعنی اسفند 98 و فروردین، اردیبهشت و خرداد 99 به دلیل بسته بودن مرزها و شیوع ویروس 
کرونا در تمامی کشورهای هدف صادراتی ایران، عملیات صادرات و نقل و انتقالات ارزی با 
مشکل مواجه بوده است، اما بانک مرکزی اصرار دارد تا همه صادرکنندگان تا پایان تیرماه، ارز را 
به روش های اعلامی به کشور برگردانند.اما آمار عجیب و غریبی که برای اولین بار از سوی بانک 
مرکزی رونمایی شده، حکایت از آن دارد که علی رغم همه سخت گیری های بانک مرکزی، 
چیزی حدود 2۷ میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات به کشور بازنگشته است که این معادل نیاز 

ارزی دو سال پیاپی کشور برای واردات کالاهای اساسی و اقلام پرمصرف کشور است.

2۵0صادرکنندهقلابی
۸/6میلیاردیوروارز
خارجازشبكهفروختند

بانک مرکزی ج.ا.ایران
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در نشست کارگروه کنترل مدیریت ایمیدرو مطرح شد:

پیش بینی رشد 15 درصدی درآمد فولاد مبارکه در سال 99
بیژن زنگنه وزیر نفت در آیین بهره برداری از 
پتروشیمی میاندوآب، افتتاح واحد نرمال 
هگزان پالایشگاه شازند اراک و آغاز رسمی 
احداث خــط لولۀ انتقال نفت خام گوره به 
جاسک و پایانۀ صادراتی در منطقۀ مکران که 
با دستور حسن روحانی، رئیس جمهوری به 
صورت ارتباط زنده ویدئویی انجام شد، طرح 
پایانۀ صادراتی نفت از جاسک را استراتژیک 
ترین طرح این دولت به نقل از مقام معظم رهبری دانست. به گفتۀ وزیر نفت، 
این طرح که شامل خط لولهای به قطر 42 اینچ یعنی بیش از یک متر و طول 
هزار کیلومتر است، از گوره در استان بوشهر آغاز و پس از گذر از فارس، وارد 
هرمزگان میشود و در غرب جاسک به پایانه مکران به عنوان بزرگترین پایانۀ 
صادراتی پس از خارک می پیوندد. وی با بیان اینکه ساخت بسیاری از تجهیزات 
این طرح برای نخستین بار محقق شده است، از ورقهای ویژه و عریض به عنوان 
مهمترین تجهیز این خط لوله نام برد و یادآوری کرد: قرارداد ساخت این تجهیز 
که سابقۀ ساخت آن در کشور وجود ندارد با شرکتهای خارجی منعقد شده 
بود؛ اما پس از تحریمها با وجود تلاشهای بسیار، به آن عمل نشد. سرانجام با 
کوشش فراوان، پس از ۱۰ ماه )از سال 9۷ تا اواسط سال 98(، ساخت این ورقها 
به فولاد مبارکه و فولاد اکسین خوزستان سپرده شد ، شرکت فولاد مبارکه 
برای نخستین بار تختال موردنیاز این ورق و شرکت فولاد اکسین خوزستان 
نیز برای نخستین بار چنین ورقهای عریضی را پس از تلاشهای بسیار ساختند. 
وی با اشــاره به عملکرد درخشان شرکتهای فولاد مبارکه و فولاد اکسین 
خوزستان گفت: فولاد مبارکه از 42۰ هزار تن تختال، 32۰ هزار تن و اکسین 
خوزستان نیز از 38۵ هزار تن ورق 2۵۰ هزار تن را تولید کرده و تحویل داده 
اند. لوله سازها هم از ۱۰۰۰ کیلومتر، 44۰ کیلومتر را تولید کرده اند که 3۵۰ 
کیلومتر به سایت ها حمل شده و در حال جوشکاری و کار است. وزیر نفت 
میزان سرمایۀ موردنیاز برای تکمیل خط لولۀ انتقال نفت خام گوره-جاسک 
را 8۰۰ تا 8۵۰ میلیون دلار عنوان کرد و گفت: انشاءالله صادرات نفت از پایانۀ 
جاسک تا پایان امسال آغاز شود. وی اظهار امیدواری کرد صادرات نفت از پایانۀ 

جاسک به عنوان استراتژیک ترین طرح دولت تا پایان امسال آغاز شود.

محمد امید معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری با  اشاره 
به افزایش مهاجرت به روستاها، گفت: وضعیت جمعیت روستاها بهتر شده 
است، برنامه اصلی معاونت توسعه روستایی، توسعه روستاها با کمک مردم 

محلی با استفاده از صندوق های خرد کارآفرینی است.
وی با  اشاره به اینکه تخصیص و جذب اعتبارات طرح  اشتغال روستایی می تواند 
بیکاری روستاییان را کاهش دهد، افزود:  اشتغال، پایه و اساس توسعه روستایی 

است.
امید با بیان اینکه علاوه بر زیرساخت های روستاها باید به زیرساخت های 
فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی آنها توجه شود، افزود: بر اساس آمارهایی که 
امروز در دســت است شرایط روستاهای کشــور با گذشته قابل مقایسه 
نیست،آمارها و بررسی های اولیه از اجرای طرح  اشتغال روستایی نشان می دهد 
که مهاجرت معکوس شکل گرفته و وضعیت جمعیتی روستاها در کشور بهتر 
از گذشــته شده است،علاوه بر زیرساخت ها، بحث  اشتغالزایی روستایی و 
شهرهای کوچک در دستور کار قرار دارد،ظرفیت های خوبی در حوزه های 
مختلفی مثل کشاورزی، فناوری محصولات، گردشگری، و صنعت در استان 
وجود دارد و در تلاش هستیم با تخصیص اعتبار در سال جهش تولید شاهد 

اتفاقات خوبی در استان در زمینه  اشتغالزایی جوانان باشیم.

ساخت خودروهای برقی یک افتخار ملی 
است و متخصصان داخلی در کارخانه مپنا 
با استفاده از جدیدترین تکنولوژی جهان در 
حال تولید خودروی برقــی کاملا ایرانی 

هستند.
به گزارش اعتبار به نقل از صداوسیما؛ 
در کارخانه مپنا، تجهیزات برقی ســازی 
خورو ها صددرصد به دســت متخصصان 

داخلی کشورمان با استفاده از جدیدترین تکنولوژی جهان، ساخته شده است.
ســاخت خودروهای برقی یک افتخار ملی اســت و ما هم قدم با 
متخصصان به نام جهان، در حال تولید این تکنولوژی هستیم ولی به واسطه 
جدید بودن آن، هنوز انبوه سازی نشده، اما ما توانستیم تا حالا هزار دستگاه 
از این نوع خودرو را تولید کنیم. با تولید موتور برقی خودرو ها در کشورمان، 
خودرو های بنزینی، برقی می شوند به طوریکه راندمان آن ها را تا ۵۰ درصد 

افزایش می دهد، البته این اتفاق به زودی عملیاتی می شود.
ایران در خاورمیانه، نخستین کشوری است که شارژ رهای برقی کاملا 
ایرانی را به ثبت اتحادیه اروپا رسانده، یعنی در ایران همه خودروهای برقی 
ساخته شده در بزرگترین شرکت های خودرو ساز جهان می توانند با همین 

شارژر ها، شارژ شوند.
برنامه ریزی برای ساخت ایستگاه شارژ خودروهای 

برقی در همه استان ها 
مدیرعامل شرکت مپنا: در تهران، نخستین ایستگاه شارژ خودرو های 
برقی را ساختیم و در مشهد هم در حال ساخت است و تا دو هفته آینده 
افتتاح می شود. مدیرعامل شرکت مپنا با بیان اینکه برنامه ریزی کردیم که 
تا پایان ســال در همه استان ها، ایستگاه شارژ خودرو های برقی را داشته 
باشیم، گفت: در تهران، نخستین ایستگاه شارژ خودرو های برقی را ساختیم 

و در مشهد هم در حال ساخت است و تا دو هفته آینده افتتاح می شود.
دکتر عباس علی آبادی در پاسخ به این پرسش که آیا شرکت مپنا 
می خواهد خودروساز شود یا فقط می خواهد زمینه تولید خودرو های برقی 
را فراهم کند؟ افزود: این موضوع بستگی به خودروسازان دارد اگر زودتر از ما 
اقدام نکنند، مپنا وارد کار خودرو سازی می شود و این کار منافع ملی و منافع 
سرشار اقتصادی برای بنگاه ها دارد.فناوری ساخت خودروی برقی بیشتر از 
3۰ سال است که در دانشگاه ها تدریس می شود و بر اساس گزارش های 
معتبر جهان، پیش بینی می شود تا ۱۰ سال آینده، خودروی غیر برقی در 

اروپا وجود نخواهد داشت.
وی با اشــاره به اینکه عوامل اقتصادی و زیست محیطی، از عوامل 
اثرگذار در تولید خودروهاست« اضافه کرد: بر روی رفع مشکلات فناوری 
تولید خــودروی برقی، تمرکز و پیشــرفت های خوبــی در این زمینه 
کردیم،خودرو های برقی از نظر قدرت موتور از خودرو های بنزینی قوی تر 
هستند و شتاب آن ها بیشتر است.از نظری ظرفیت باطری، چالش جدی 
داشته ایم، اما پیشــرفت های خوبی در جهان در این زمینه اتفاق افتاده 
اســت،برای بومی سازی خودرو برقی در کشــور به ویژه در زمینه تولید 
باطری های مورد نیاز این نوع خودرو، باید بیشتر سرمایه گذاری کنیم.تولید 
خودرو های برقی با توجه به صرفه جویی در مصرف سوخت، اقتصادی است.

خبرخبر
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نشست کارگروه کنترل مدیریت ایمیدرو با حضور خداداد 
غریبپور، معاون سرپرست وزارت صمت و رئیس هیئت عامل 
ایمیدرو، و مدیرعامل فولاد مبارکه با موضوع ارائۀ گزارش از 
عملکرد و دستاوردهای فولاد مبارکه در سال 98 و اعلام 

برنامههای این شرکت برای سال جهش تولید برگزار شد.
حمیدرضا عظیمیان مدیرعامــل گروه فولاد 
مبارکه ضمن تشریح دستاوردهای این شرکت در سال 
98 از افزایــش 8 درصدی تولیــد گندله، افزایش 2۵ 
درصدی آهن اسفنجی، افزایش 3 درصدی تولید فولاد 
خام و همچنین از برنامۀ افزایش 36 درصدی صادرات 

این شرکت در سال »جهش تولید« خبر داد.
پیشبینی رشد 15 درصدی درآمد برای فولاد مبارکه

وی با تأکید بر اینکه در سال جاری، در بازار داخلی 
۱۵ درصد رشد درآمد پیشبینی کردهایم گفت: در سال 
گذشــته فروش فولاد مبارکه به بیش از ۷ میلیون تن 
افزایش یافت و میزان صادرات این شرکت به یک میلیون 

و ۱۰۰ هزار تن رسید.
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در بخش دیگری از 
سخنان خود در تشریح پروژههای توسعهای که در این 
گروه در دست اجراست گفت: پروژۀ الکترود گرافیتی 
شرکت نوین الکترود اردکان دارای بودجهای در حدود 
33۰ میلیون یورو اســت و فاز نخســت آن امسال به 

بهرهبرداری میرسد.
عظیمیان در همین خصوص افزود: مشارکت در 
طرح تولید ۱۰ میلیون تن فولاد در منطقۀ ویژۀ اقتصادی 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس از طریق شرکت فولاد 
هرمزگان و نیز مشارکت در طرح تولید ۱۰ میلیون تن 
فولاد در منطقۀ آزاد چابهار در دستور کار شرکت است.

وی گفت: پروژۀ نورد گرم 2 با اشتغالزایی هزار نفر و 
همچنین احداث واحد تولید کنسانترۀ فولاد سنگان با ظرفیت 

۵ میلیون تن، از دیگر طرحهای مهم فولاد مبارکه است.
بومیسازی 1200 متریال کد استراتژیک پیچیده 

و تحریمی
در ادامۀ نشست این کارگروه، مدیرعامل گروه 
فولاد مبارکه با اشاره به برنامههای پژوهشی بزرگترین 
گروه فولادسازی کشور گفت: تأسیس مرکز نوآوری 
تحول دیجیتال با همکاری دانشگاه تهران و معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری، بومیسازی ۱2۰۰ متریال کد 
اســتراتژیک پیچیده و تحریمی برای نخستین بار و 

همچنین بومیسازی فرایند اسکین پاس مجتمع فولاد 
سبا بخشی از عملکرد گروه مبارکه در حوزۀ آموزش، 

پژوهش و فناوری است.
فولاد مبارکه مسیر را بهدرستی طی 

میکند
در این نشست معاون وزیر صمت و رئیس هیئت 
عامل ایمیدرو با بیان اینکه فولاد مبارکه میتواند راهبر و 
پیشرو فناوری و بومیسازی در حوزۀ فولاد باشد، اظهار 
داشت: این شرکت در کنار توسعه، میتواند در »ساخت 

داخل« نیز جهتگیری داشته باشد.
غریبپور افزود: مشارکت در احداث مرکز نوآوری 
تحول دیجیتال صنعت فولاد کشور و بومیسازی هزاران 
قطعه، ازجمله اقدامات بزرگ این فولادســاز است که 
میتواند این مجموعه را برترین بنگاه در زمینۀ فناوری 

معرفی کند.
3.5 میلیارد دلار صادرات در سال 99

رئیس هیئت عامل ایمیدرو با بیان اینکه امسال 
در زیرمجموعههای تحت پوشش ایمیدرو تا 3.۵ میلیارد 
دلار برنامۀ صادرات داریم، افزود: رویکرد دولت، رویکردی 
صادراتی است و سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و همچنین ایمیدرو بر حداکثر صادرات در سال »جهش 

تولید« تأکید دارند.
غریبپور اظهار داشت: فولاد مبارکه بین ۵۰۰ تا 
۷۰۰ میلیون دلار صادرات دارد و امیدواریم امسال بتواند 

این رقم را ۱.۵ میلیون تن برساند. پیشبینی ما این است 
که در بین فولادســازان، علاوهبر فولاد مبارکه با ۱.۵ 
میلیون تن، فولاد خوزستان نیز 2.۵ میلیون تن صادرات 

داشته باشد.
وی همچنین از برگزاری جلسات هماهنگی با 
وزارت صنعت معدن و تجــارت خبر داد که هدف آن 
مسدود شدن روند صدور مجوز فولادسازی در »خارج از 

طرح جامع فولاد« است.
غریبپور گفت: به دنبال آن هستیم که با دستور 
سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت، هیچگونه 
مجوز فولادسازی، گندلهسازی و کنسانترهسازی خارج 

از طرح جامع فولاد صادر نشود.
ســود فولاد مبارکه را به تأمین مالی طرحهای 

توسعۀ این شرکت اختصاص خواهیم داد
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت دربارۀ عملکرد 
فــولاد مبارکه گفت: این شــرکت دارای برنامههای 
توسعهای است و به پاس این عملکرد، برنامه داریم که 
سهم سود فولاد مبارکه را به تأمین مالی طرحهای توسعۀ 

این شرکت اختصاص دهیم.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو با اشاره به استراتژی 
ایمیدرو در حفظ سود شرکتها و سرمایهگذاری آن در 
طرحهای توسعه گفت: زمانی که مدیران شرکتها به توسعه 
گرایش دارند، سرمایهگذاران به اختصاص سود در تأمین 
مالی طرحهای توسعهای علاقهمندند که خوشبختانه 

این رویکرد توسعهای در فولاد مبارکه حاکم است.
غریبپور با بیان اینکه ۱۰ هزار میلیارد تومان از سود 
این شرکت در افزایش سرمایۀ فولاد مبارکه طی سال 99 
لحاظ خواهد شد، گفت: اخیرا طرحهای مهمی همچون 
نورد گرم 2 فولاد مبارکه کلنگزنی و همچنین تعدادی از 
طرحهای این شرکت راهاندازی شده که از ارزشی در 

حدود ۱۰۰۰ میلیارد تومان برخوردار است.
افتتاح فاز دوم کنسانترۀ فولاد سنگان؛ بهزودی

وی افزود: همچنین در سال جدید فاز نخست 
)2.۵ میلیون تن( پروژۀ ۵ میلیون تنی کنسانتره در فولاد 
سنگان با سرمایهگذاری ۱۵۰ میلیون یورو و 8۰۰ میلیارد 

تومان افتتاح شد و افتتاح فاز دوم آن با ظرفیت
 2.5 میلیون تن نیز طی هفتههای آتی 

انجام میشود.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو عنوان کرد: این اقدامات 
حاکی از آن است که فولاد مبارکه مسیر را بهدرستی طی 
میکند و نقشآفرینی در دیگر طرحهای کلیدی همچون 

فولاد هرمزگان، فولاد سفیددشت و پروژۀ
 10 میلیون تنی گواه این مدعاست.

ساختار شرکت فولاد مبارکه به لحاظ مدیریتی 
حفظ خواهد شد

وی با بیان اینکه ساختار شرکت فولاد مبارکه 
بهلحاظ مدیریتی حفظ خواهد شد، گفت: ایمیدرو خود 
را مسئول ثبات و آرامش در مجموعههای تحت پوشش 
میداند و همواره بهعنوان کانون آرامش، مرکز کنترل و 

هدایتگر، تلاش کرده این مهم تحقق یابد.
معاون وزیر صنعــت، معدن و تجارت ادامه داد: 
شاخصهای فولاد مبارکه در ســوددهی، تولید، اخذ 
استانداردهای ملی و بینالمللی، صادرات، ساخت داخل 
)برنامۀ بومیسازی 4 هزار قطعه( و ساخت مرکز نوآوری 

دیجیتال فولاد، مثبت است.
وی افزود: این شرکت پس از انتقال پروژۀ الکترود 
گرافیتی اردکان )یزد( از ایمیدرو، اقدامات قابلتوجهی 

داشته و طرح فوق در سال جاری افتتاح میشود.
وی در پایــان از خدمــات مدیرعامل، اعضای 
هیئتمدیره، مدیران شــرکتهای تابعــه، کارکنان و 
ســهامداران فولاد مبارکه بهپاس عملکرد سال 98 و 
همچنین برنامهریزی برای اجرای طرحهای توسعهای 

سال 99 قدردانی کرد.
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هفته نامه اقتصادی ایران

وزیر نفت:عملکرد درخشان شرکت فولاد مبارکه 
در اجرای استراتژیک ترین طرح دولت       

مهاجرت به روستاها افزایش یافته است 

آغاز ساخت خودروهای برقی در مپنا 

پیام صریح حمیدرضا عظیمیان،مدیرعامل گروه فولاد مبارکه 
 در پاسخ به ششمین دورۀ تحریمهای ظالمانۀ 

آمریکا علیه این شرکت
فــولاد مبارکــه تجســم مقاومت 

اقتصادی جمهوری اسلامی
کسانی که امروز در اقدامی حقیرانه نام 
شرکتهایی را در فهرست تحریمهای 
خود اعلام کردهاند که تنها مراودات 
محــدود اقتصادی با فــولاد مبارکۀ 
اصفهان داشته اند، قطعا از پیشینیان 
خــود دربارۀ تاریــخ پرافتخار فولاد 

مبارکه شــنیده اند و میدانند فولاد مبارکــۀ اصفهان که امروز 
درخشان ترین ستارۀ سپهر صنعتی و اقتصادی جمهوری اسلامی 
ایران اســت، نه تنها در سایۀ محدودیتهای شدید دوران جنگ 
تحمیلی متولد شــده، بلکــه در دوران تحریمهای همه جانبۀ 
بیگانگان به بلوغ اقتصادی رســیده اســت؛ تا آنجا که وقتی در 
ســالهای اخیر نام پرافتخارش یکباره و دوباره و سه باره به طور 
مستقیم مورد تحریمهای ظالمانه قرار گرفت، نه تنها اندک خللی 
به روند موفقیتهای اقتصادی و دانشی آن وارد نگردید، بلکه با اتکا 
به توان و تخصص بومی کارکنان خود هر روز بیش ازپیش مسیر 
پیشرفت و توسعه را درنوردید و امروز در جایگاهی قرار گرفته که 
دشمنان مأیوس خود را وادار به انجام اقداماتی نموده که به جز 

تعبیر »درماندگی سیاسی« نام دیگری نمیتوان بر آن نهاد.
 از ایــن رو بر خود واجب میدانیم به عنوان شــاگردان و دانش 
آموختگان مکتب فولاد مبارکۀ اصفهان، ضمن تأکید بر پایداری 
و مقاومت اقتصادی فولاد مبارکه اصفهان در مقابل این تحریمهای 
کور و بی اثر، دســتاوردهای ســالهای اخیر را که با وجود همۀ 
تحریمهای مستقیم و غیرمستقیم به ایرانیان تقدیم نموده ایم با 
کمال افتخار به هموطنان، سهامداران و تمامی فعالین اقتصادی 
اعم از صنایع فولادی و غیرفولادی یادآوری کنیم و نوید روزهای 

پررونق و سودآور را به مردم شریف ایران دهیم.
ما مردان پولادینیم که در مسیر تولید، توسعه و مقاومت اقتصادی 
زره فولادی به تن کرده ایم و با این نسیم های سیاسی، نه تنها از 
پای نمی نشینیم، بلکه نقش بی بدیل فولادمردان ایران زمین را 
به رخ جهانیان خواهیم کشید. »هستیم بر آن عهد که بستیم«.

جمعی از بازنشستگان شرکت ذوب آهن اصفهان با اجتماع در 
مقابل دادگستری اصفهان از قوه قضائیه خواستند تا به مشکلات 

و مطالبات آنان رسیدگی کند.
مجتبی احمدی رئیس هیئت مدیره کانون بازنشستگان 
ذوب آهن اصفهان در حاشیه برگزاری این اجتماع در گفت و گو 
با ایرنا اظهار داشــت: مهم ترین خواسته ما بعد از عمل کردن 
ذوب آهــن و صندوق آن به وظایفشــان، ورود قوه قضائیه  به 
صندوق بازنشستگان است، اجرای کامل همسان سازی به عنوان 
یکی از وظایف اصلی صندوق بازنشستگان مهم ترین مطالبه و 
خواسته بازنشستگان محسوب می شود. صندوق فولاد از خدمت 
رسانی به بازنشستگان ذوب آهن خودداری می کند اما انجام این 
مهم را از وظایف شرکت ذوب آهن می داند ، بیمه درمان، بیمه 
عمــر و حوادث و خدمــات را ذوب آهن انجام می دهد اما بیمه 
درمان بازنشســتگان بر اســاس قرارداد با بیمه دانا مطابق با 
آئین نامه و دستورالعمل های فولاد نیست ، بیمه عمر و حوادث 
بازنشستگان با ذوب آهن از اردیبهشت سال گذشته تا کنون قطع 
شده و قرارداد جدیدی منعقد نشده و خدمات ذوب آهن از هفت 
سال گذشته قطع و انجام نمی دهد. به گفته وی نباید اختلاف 
 دعــوای ذوب آهن با صندوق ارتباطی به بازنشســتگانی که 

کسورات آنها در طول خدمت شان از حقوق شان برداشت شده، 
داشته باشد. از ســال 88 بدلیل آغاز خصوصی شدن برخی از 
شــرکت های فولاد، نظام پرداخت حقوق بازنشســتگان این 
شرکت ها مانند ذوب آهن اصفهان با مشکل روبه رو شد ، از آن 
زمان تاکنون حقوق ماهیانه بازنشستگان شرکت های فولاد با 
چند ماه تاخیر و به صورت قســطی پرداخت شــده اســت ، 
بازنشستگان صندوق فولاد اصفهان به ویژه شرکت ذوب آهن در 
دو سه سال گذشته بارها نسبت به پرداخت نشدن به موقع حقوق 

خود اعتراض کردند.

ادامه از صفحه 4
 ، در حال حاضر لایحه ای از طریق دولت تهیه شده که مدتی 
در کمیســیون لوایح منتظر مانده و به زودی در دولت به 
سرانجام خواهد رسید و الزام و تسهیل ارائه خدمات به مردم 
از طریق پیام رسان های بومی را نیازمند مساعدت قانونی 
مجلس دانست و یادآور شد: در برخی از مقاطع موانع قانونی 
در ایــن خصوص وجــود دارد و در برخی مــوارد دیگر 
انحصارطلبی ها باید شکسته شود که در برابر این موارد 
مقاومت وجود دارد. وی از همت و ابتکارعمل نمایندگان 
مجلس به دلیل پیشــنهاد راه اندازی کمیسیون فضای 
مجازی و اقتصاد دیجیتال تقدیر و اضافه کرد: از همین فرصت 
استفاده و پیشنهاد می کنم که این کمیسیون به صورت 
دائمی در مجلس تشــکیل شود چرا که می تواند کمک 
مناسبی برای وزارت ارتباطات باشد ،  دولت الکترونیک نیز 
رو به توسعه است و در حال حاضر سازمان ملل در گزارش 
سالانه خود ایران را با 2۰ پله رشد در رده بندی کشورهای 
دنیا معرفی کرده و مجلس شورای اسلامی نیز در بحث 
تحقیق و تفحص از قاچاق کالا و ارز بالاترین نمره را به وزارت 
ارتباطــات داد که مهم ترین پروژه ما در این زمینه دولت 

الکترونیک بود.
وی وجود کرونا را موجب مشخص شدن ضعف ها 
و قدرت هایی در وزارت ارتباطات دانست و افزود: چنانچه 
اراده باشد می توانیم به 24 میلیون شهروند از طریق پیامک 
یارانه دهیم و این یعنی زیرساخت ها در این زمینه آماده 

است.
ایشان پیوستن قوه قضائیه به دولت الکترونیک را 
اقدام ارزشمندی برشمرد و یادآور شد: طی هفته های اخیر 
قبوض گاز حذف و الکترونیکی شد، ۱3.۷ میلیون نفر سهام 
عدالت خود را بدون مراجعه حضوری و تنها از طریق تلفن 
همراه دریافت کردند. صدور بیمه نامه شخص ثالث تماما 

الکترونیکی شــد و ماهانه 6۵ میلیون استعلام در وزارت 
ارتباطات صورت می گیرد که ایفای نقش نظارتی مجلس 

برای ما در این حوزه راهگشا است.
وی تعداد ماهواره های ساخته شده توسط وزارت 
ارتباطات را در سال 92، سه مورد، تا پایان سال 96، ۷ مورد 
و تا پایان سال 98، ۱۵ مورد برشمرد و اضافه کرد: برنامه داریم 
۱8 ماهواره تولید داخل تا پایان سال 99 تولید داشته باشیم.

مطابق با برنامه تنظیمی پیشرفت پروژه ماهواره ای 
82 درصد است که بودجه اختصاصی در سال 98 به این 
حوزه با وجود تمامی مشکلات نسبت به کل دوران دولت 
یازدهم تا 2 برابر افزایش داشته است ، برنامه صلح آمیز فضایی 
در وزارت ارتباطات در حال پیگیری است و اخیرا نیز ظرفیت 

نیروی هوافضای سپاه به این حوزه اضافه شده است.
 ایشان درباره وضعیت حوزه پست بانک در کشور 
نیز، گفت: با توجه به گستردگی این حوزه و نیروی انسانی 
درگیر 2 شرکت بزرگ در این عرصه ضرر ده بودند که امسال 
به ســوددهی رسید. این حوزه با ۱۵ هزار شعبه در سطح 
کشور گسترده ترین شبکه بانکی کشور را دارد که تاکنون 

در 2۵۰۰ روستا مستقر شده است.
حل مشکلات فضای مجازی نیازمند 

حضور حداکثری است
آذری جهرمی با بیان اینکه فضای مجازی و شبکه 
ملی اطلاعات ســه لایه دارد، گفت: خدمــات، محتوا و 
زیرساخت لایه های شبکه ملی اطلاعات هستند که باید با 
یکدیگر به صورت همزمان رشد پیدا کنند. زیرساخت در 
حوزه وظایف وزارت ارتباطات و فناوری است، اگر در فضای 
مجازی بحث حمل و نقل مطرح شد دیگر وزارت ارتباطات 
مســئولیت آن را برعهده ندارد و جزو وظایف وزارت راه و 
شهرسازی است ، همچنین اگر بحث پرداخت های مالی در 
فضای مجازی بیان شود، وزارت ارتباطات نمی تواند در حوزه 

وظایف بانک مرکزی ورود کند بر همین اساس اگر جرم و 
جنایتی در فضای مجازی صورت گیرد ما مسئول بررسی 
آن نیستیم و این مسائل بیانگر پیچیدگی فضای مجازی 
است. تمامی سوالات شما از من به جا است اما باید از اشخاص 
دیگری بپرسید، بیان موضوع نسبت ترافیکی که یکی از 
دغدغه های دکتر قالیباف هم بود برای ما بسیار اهمیت دارد 
و باید پرسید نسبت ترافیکی در کجا درست می شود؟ از 
جریان داده و اطلاعات درســت می شود که این موضوع 
وابسته به تولید محتوا است ، محتوا باید ساخته و بر روی 
پلت فرم داخلی به گــردش درآید، وزارت ارتباطات برای 
حمایــت از محتــوا ورود می کنــد و می خواهد بحث 
تلویزیون های اینترنتی را حمایت کند اما به ما می گویند به 
این موضوع ورود نکنید، پس چگونه باید داده بالا برود ،  ما 
می خواهیم در حوزه کودک کارهایی را انجام دهیم و برای 
رفع نگرانی در حوزه فرهنگ ورود کنیم اما در دادگاه از من 
شکایت کرده و می گویند حق ندارید در بحث محتوا ورود 
داشته باشید، ما متخصص محتوا نیستیم اما در برخی 
قسمت ها برای رفع دغدغه ها به صورت آتش به اختیار ورود 

می کنیم که با اعتراضات گسترده ای مواجه می شویم.
 وی با بیان اینکه مسئله فضای مجازی بسیار پیچیده 
بوده و نیازمند مشارکت حداکثری است، تأکید کرد: بحث 
فیبر نوری و خدمات ثابت موضوع مهمی است که اگر همین 
مسئله رفع مشکلات خصوصی سازی توسط  مجلس شود 
بسیاری از مشکلات هم حل خواهد شد. ما دو بار در مجلس 
قبلی برای حل این مشکل لایحه ای را ارائه کردیم اما به دلیل 
مسائلی موفق به حل این موضوع نشدیم ،  با حل این مشکل 
دیگر بخش خصوصی هم نیاز به پول دولت ندارد، نمی توان بر 
سر راه آنها مانع ایجاد کرد و گفت پیش بروید، یکی از موانع 
مخابرات ایران است که انحصار ذاتی دارد و اجازه نمی دهد 
شبکه پیش برود. کانال زیرزمینی را واگذار کرده ایم در صورتی 

که این کانال جزو انفال عمومی محسوب می شود. ذیل خیابان 
مربوط به کســی نیســت که دولت واگذار می کند اما در 
خصوصی سازی واگذار شده بنابراین ابتدا باید این را برگردانند 
تا مسئله حل شود ، بحث مهم فضای مجازی و انحصار یک 
شبکه اجتماعی خارجی بسیار اهمیت دارد، دغدغه های 
فرهنگی، دینی و تغییر سبک زندگی به جا است و باید بر روی 
آن کار کرد و در مرحله اول ما ورود می کنیم اما بقیه هم باید از 
این وزارتخانه حمایت کنند ، اینســتاگرام امروز به دلیل 
سیاست های ما به یک قطب تبدیل شده زیرا همه پلت فرم های 
دیگر از دسترس خارج شده اند، اگر اینستاگرام صفحه سردار 
دل های ما شهید قاسم سلیمانی را می بندد آنها دولت های 
تروریستی در قالب کت و شلوار هستند، اگر سردار ما را در بغداد 
به شــهادت رساندند، آیا ما تعامل و ارتباط با بغداد را خالی 
می کنیم؟ این یک نگاه دیگر است، آیا عرصه رسانه بین المللی 
و حضور اثرگذار و جریان  ساز که مورد تأکید رهبر معظم انقلاب 

است را نباید ببینیم؟ کسی موافق بی دینی نیست.
 ایشان خطاب به دهنوی، نماینده مردم تهران تأکید 
کرد: شما را برای حضور در سازمان فضایی کشور دعوت 
می کنم  آنجا یکســری جوان ایســتاده اند و از زندگی و 
بورس های خارج از کشور خود گذشته اند و در آنجا مشغول 
کار هستند. پرتاب موشک هم جزو وظایف وزارت ارتباطات 
نیست، قطعا باید شبهات رفع شود ، ما کسانی که مخالف 
پیشرفت فضایی کشور بوده اند را دعوت کردیم و این سازمان 
را به آنها نشان دادیم که بعد مقاله های حمایتی نوشتند 
بنابراین اصرار من برای تشکیل یک کمیسیون مشترک به 
دلیل همین مسائل و شبهات موجود بوده زیرا اقتصاد آینده 
دنیا بر روی همین فضای مجازی شکل می گیرد و دو جزوه 
دیگر با عنوان های اقدامات وزارت ارتباطات در مواجهه با 
کرونا و پیشــرفت دولت الکترونیک تقدیم نمایندگان 

می شود.

درخواست بازنشستگان ذوب آهن اصفهان از قوه قضائیه

تحریم های بین المللی مانع شکوفایی شبکه ملی اطلاعات نشد

استراتژی های محوری بیمه کوثر 
مدیرعامــل بیمه کوثر، ســرآمدی در 
عملیات و ارتقای بهره وری و همچنین 
پاســخگویی ســریع و صریــح بــه 
از  را  مشــتریان  درخواســت های 
استراتژی های محوری شرکت بیمه کوثر 
عنوان کرد. مجید مشعلچی فیروزآبادی 

در دیدار چهره به چهره با بیمه گذاران بزرگ اســتان اصفهان، بر 
استراتژی های محوری شرکت تاکید کرد و گفت: اجرای صحیح 
اصل مشتری مداری حمایت از ارزش های والای انسانی را به دنبال 
دارد. وی در عین حال این دیدارها را یکی از عوامل شناسایی و رفع 
دغدغه بیمه گذاران دانســت و تصریح کرد: این دیدارها می تواند 
مدیران شرکت را برای برنامه ریزی های بهتر یاری دهد. مشعلچی 
فیروزآبادی افزود: اطلاع رســانی، آگاه سازی و برقراری ارتباطی 
دوسویه با مشتریان شرکت، ارائه خدمات ویژه به بیمه گذاران بزرگ، 
افزایش رضایت بیمه گذاران ویژه با شناسایی نیازهای آنان و ارائه 
خدمات مطلوب ازجمله مهم ترین اولویت های بیمه کوثر است. 
مدیرعامل بیمه کوثر خاطرنشان کرد: در شرایط کنونی کشور، با 
توجه به شــرایط اقتصادی و اجتماعی، دیــدار چهره به چهره با 
بیمه گذاران می تواند به شناسایی مستقیم نیازهای آنها منجر شود.

محســن بهاروند، معاون امور حقوقــی و بین المللی وزارت 
امورخارجه در ارتباط با برگزاری نشست با نمایندگان نهادهای 
سیاســی، حقوقی، امنیتی، نظامی و قضایی گفت: نیروهای 
اطلاعاتی و امنیتی ما تاکنون حدود 4۰ نفر از آمریکایی هایی 
که به نحوی اعم از آمران، مباشران و معاونان جرم در این ترور 
دست داشته اند را شناسایی کرده اند و تعداد دیگری از افراد از 
جملــه چند نفر از اپراتورهــای پهپادهای آمریکایی تاکنون 
شناسایی نشده اند که به زودی این کار 

انجام خواهد شد. 
شناسایی 36 فرد مرتبط با ترور 

سردار سلیمانی
در عین حال دادســتان تهران 
تعداد  افراد شناسایی شده که در ترور 
سردار سلیمانی نقش داشتند را 36 
نفر اعلام کرد. القاصی مهر در جلسه مسوولان قضایی با اشاره 
به اقدامات انجام شده برای پیگیری پرونده ترور سردار قاسم 
سلیمانی اعلام کرد: 36 نفر از افرادی که در ترور حاج قاسم 
مباشرت، مبادرت و آمریت داشتند، اعم از مسوولان سیاسی 
و نظامی آمریکا و دیگر دولت ها شناسایی شدند که توسط 
مقام قضایی برای آنها دستور جلب و اعلام وضعیت قرمز از 
طریق پلیس بین الملل صادر شده است. او عنوان اتهامی این 
افراد را »قتل« و »اقدام تروریســتی« اعلام کرد و افزود: در 
راس این فهرســت دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا قرار 
دارد و تعقیب قضایی او حتی پس از پایان دوره مسوولیتش 

نیز پیگیری خواهد شد.
دادستان تهران در بخش دیگری از این نشست، با اشاره 
به تلاش های قوه قضائیه برای وصول معوقات کلان بانکی از به 
نتیجه رسیدن پیگیری های دادستانی تهران در پرونده شرکت 
پرشــین فولاد خبر داد. علی القاصی مهر افــزود: با توجه به 
محکومیت شرکت مذکور به پرداخت 28 میلیون و 98۰ هزار 
درهم به بانک ملت و همچنین وجود بدهی ۱۱ هزار میلیارد 
تومانی ارزی و ریالی آن به بانک صادرات، جلسه مشترکی در 
دادسرای جرایم اقتصادی تشکیل و توافق شد با انتقال سهام 
بانک صادرات که متعلق به این هلدینگ بود، مبلغ بدهی مذکور 
به این دو بانک  جمعا حدود ۱2 هزار میلیارد تومان تهاتر شود 

که این اقدام در 3۱ خرداد 99 محقق شد. فارس 

 شناسایی ۴۰ آمریکایی دخیل 
در ترور سردار سلیمانی 

نایب  رئیس اتحادیه مشاوران 
امــلاک با  اشــاره به تعیین 
نرخ های جدید برای اجاره بها 
گفت: مشاوران املاک نباید 
قراردادهای اجــاره بالاتر از 

نرخ مصوب را ثبت کنند.
حسام عقبایی، با  اشاره 
به مصوبه ستاد ملی مبارزه با 
کرونا درخصوص حمایت از 
مستأجران، اظهار داشت:  در 

شرایط بحرانی بازار اجاره بهای مسکن، مصوبه ستاد ملی مبارزه 
با کرونا اقدام مناسبی برای حمایت از قشر متوسط و پایین جامعه 

بود.
وی با  اشــاره به اینکه مســتأجران به هیچ عنوان زیربار 
قراردادهای زیرزمینی نروند چراکه مصوبه ستاد ملی مبارزه با 
کرونا لازم الاجرا بوده و سه قوه برای اجرای آن وارد شده اند، بیان 
کرد:  چنانچه در قراردادها، موجران درخواســت هایی بیش از 
سقف تعیین شده داشته باشند مشاوران املاک موظف هستند 

از نوشتن این قراردادها امتناع کنند. 

 ثبت اجاره های بالاتر
 از نرخ مصوب ممنوع است 



جنجال بر سر یک بند 

درخواست مهلت فدراسیون فوتبال ایران از فیفا 
خبـــرخبر

در حالی که پیش از این در جلسه ای با حضور 
برخــی مســؤولان و اعضای هیأت رئیســه 
فدراســیون فوتبال مقرر شد پاسخی روشن 
درباره ماهیت فدراسیون به فیفا داده شود، در 
جدیدترین اتفاق، این فدراســیون درخواست 
مهلــت 2 هفتــه ای بــرای تعییــن تکلیف 
خواسته های فیفا را مطرح کرده است. پس از 
برگزاری جلساتی با حضور برخی مسؤولان و 
کارشناسان حقوقی و مدیران ارشد فدراسیون 
فوتبال پیرامون اخیر فیفا نسبت به اساسنامه 
اصلاحــی، قرار بر این بــود در نامه ای صریح و 
روشن جواب خواسته های فیفا داده و اعلام شود 
فدراســیون فوتبال با استناد به قوانین جاری 
کشور جزو نهادهای »عمومی غیردولتی« است 
و هــر عنوانی غیر این، مغایر قوانین ملی ایران 
خواهد بود؛ موضوعی که باعث شــد محمود 
اسلامیان عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
در اظهارنظــری آن را غیرممکن بداند و ورود 
شــخص رئیس جمهــور به موضــوع اصلاح 

اساسنامه را خواستار شود. در تازه ترین اتفاق اما 
فدراسیون فوتبال روز یکشنبه هشتم تیر، در 
نامه ای به فیفا خواستار مهلت بیشتر شده تا ابعاد 
حقوقــی و قانونی این موضــوع را برای جلب 

رضایت فیفا و رفع سوء تفاهمات طرفین بررسی 
کند. فدراسیون فوتبال این مهلت را به عنوان 
بررســی بیشــتر موضوع در دولت و برگزاری 
جلسات بیشتر برای یافتن یک راهکار مناسب 

درخواست کرده که این نهاد بین المللی هنوز 
پاســخی به خواسته ایران نداده است. محمود 
اسلامیان، عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
صبح دیروز با بیان اینکه حل مشکل اساسنامه 
فدراسیون فوتبال و جلب رضایت فیفا خارج از 
توان این فدراســیون اســت، ورود شــخص 
رئیس جمهور به این موضوع را خواستار شده 
است؛ موضوعی که حکایت از ضعف و ناتوانی 
مسؤولان فدراسیون و بی برنامگی مطلق آنها در 
مدیریت فوتبال و اصلاح اساسنامه دارد. ضعف 
سیستمی  که در نتیجه حضور مدیرانی ضعیف 
حاصل شده و متاسفانه تنها دستاورد حضور این 
افراد در فوتبال کشور نیز ایجاد مشکل و انعقاد 
قراردادهای میلیاردی و خلاف منافع ملی بوده 
است. امید است که با تدبیر دلسوزان ورزش و 
حذف افراد بی اثــر از چرخه فوتبال که منافع 
فردی را بر منافع ملی ترجیح می دهند، زمینه 
رشد و تعالی فوتبال کشور بیش از پیش فراهم 

شود. 
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش

 باید از وابستگی به پلتفرم های غربی خارج شویم 
ابوالحسن فیروزآبادی دبیر شورای عالی فضای مجازی گفت: باید از وابستگی به 

پلتفرم های غربی و جهانی که لرزان هستند، خارج شویم.
ایشان در مراسم افتتاح بزرگترین مرکز داده غرب و شمال غرب کشور افزود: این 
مرکز در راستای توسعه شبکه ملی اطلاعات افتتاح می شود و ما هم اکنون با تحولی 
به عنوان تحول دیجیتال مواجهیم که در همه حوزه های اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی از مدت ها پیش در حال شکل گیری است. وی با اشاره به جایگاه شورای 
عالی فضای مجازی و عضویت 6 وزیر در آن گفت: توجه به زیرساخت ها به ویژه زیر 
ساخت های شبکه ملی اطلاعات مورد تاکید است و برای اینکه تحولی ملی در عرصه 
دیجیتال داشته باشیم باید طوری طراحی کنیم که بخش عمده ای از آن بر روی 
زیر ساخت های ملی کشور صورت بگیرد و به همین علت شبکه ملی اطلاعات 
تدوین شد.اجتماعی شدن و تعاملی شدن روابط و فرایند ها موضوع غالب شبکه 
ملی اطلاعات است که باید به طور متوازن در همه حوزه ها عمل شود و قطعاً در کنار 
شبکه ملی اطلاعات باید به بحث دولت الکترونیک و اقتصاد و آموزش دیجتیال 
توجه ویژه ای صورت گیرد.هم اکنون صنایع دستی ما از دورترین روستا های کشور 
در نظام جهانی در حال کسب و کار است که بر روی شبکه ملی ارتباطات انجام 
می شود و شاید در این دوران شبکه گردشگری خیلی مورد توجه نباشد، اما توجهات 
زیادی به پلتفرم آموزشی صورت گرفت و طرح شاد در همین ارتباط وارد عمل شد 
و امیدواریم مهر امسال شاهد شکل گیری کلاس مجازی بر روی پلتفرم شبکه 
آموزش دانش آموزی باشیم. وی امنیت، اعتماد و پایداری شبکه را از ارکان فضای 
مجازی و شبکه ملی اطلاعات خواند و افزود: این سه رکن در شبکه مجازی از شبکه 
آغاز می شود و طرح امروز بخش کوچکی از تصویر بزرگی است که برای فضای 
مجازی کشور طراحی شده است.در حوزه اعتماد وقتی دیدیم پدیده کلاهبرداری 
در حوزه نظام بانکی رخ داد نظام بانکی اصلاح شد که همان رمز پویا بود و این کار 
بزرگی است که نیرو های بومی خودمان انجام دادند،البته ما در بعضی حوزه های 
فضای مجازی شاهد تأخر هستیم و البته این تأخر در همه کشور ها وجود دارد و 
نهاد های حاکمیتی و متولی فضای مجازی از دستگاه هایی که تأخر را باید جبران 
کنند همیشه مطالبه دارند.جداسازی حوزه شبکه از پلتفرم و پلتفرم از کاربر کار 
بسیار غلطی است و وقتی در ارتباط با یکدیگر ببینیم تئوری پیچیده ای مطرح 
می شود.آذر سال گذشته در ابلاغ به دولت مقرر شد خدمات پایه کشور به صورت 
ملی انجام شود که یکی از آن ها خدمات ابری و مرکز داده است،ما باید از وابستگی 
به پلتفرم های غربی و جهانی که لرزان هستند خارج شویم و برای رهایی از وابستگی 
باید منطق پلتفرمی را در همه حوزه های کشور به خصوص پیام رسانی تأمین کنیم. 
در حوزه دولت به دنبال دولت به مثابه پلتفرم هستیم و در پروژه شاد هم معتقدیم 
باید این پروژه پلتفرمی باشد برای همه کسانی که می توانند در نظام آموزشی کشور 
مشارکت کنند و باید از بخش خصوصی و جامعه مدنی کمک بگیریم.دبیر شورای 
عالی فضای مجازی گفت: مقدمه پلتفرم داشتن شبکه مستقل است و در مرکز ملی 
فضای مجازی برنامه ای داریم که تا پایان دولت شاهد بازگشایی و تأسیس مراکز 
داده و خدمات ابری باشیم و باید از این طرح ها جهش تولید ایجاد شود.مرکزی که 
امروز افتتاح شد قسمت تله کام این مرکز و به دنبال تأمین امنیت، اعتماد و پایداری 
و به دنبال کمک به تداوم کسب و کار است.باید شاهد پلتفرم هایی باشیم که زیر 

ساخت های آن را نیروی انسانی متخصص کشور فراهم کند 

با صرفه جویی 20 میلیون دلاری
 اولین خط تولید انسولین قلمی

 در کشور راه اندازی شد 

مراسم رونمایی از اولین خط تولید انسولین قلمی در کشور با حضور وزیر بهداشت 
و معاون علمی و فناوری رئیس جمهور برگزار شد.

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور در مراسم رونمایی از اولین خط 
تولید انسولین قلمی در کشور که به صورت مجازی برگزار شد، گفت: انسولین یکی 
از محصولات دارویی است که بیشترین میزان ارزبری را در کشور دارد و تا امروز 
نتوانسته بودیم به این حوزه ورود کنیم، اما خوشبختانه راه اندازی اولین خط تولید 
انسولین قلمی در کشور، گام بزرگ و مثبتی برای ایران است.واردات انسولین به 
کشور، میزان قابل توجهی ارزبری دارد و شرکت پویش دارو )اولین تولید کننده 
انسولین قلمی در کشور( از شرکت های خوب دانش بنیان کشور است و امیدواریم 
که اتفاقات بزرگی در آینده برای توسعه این دانش در کشور رخ دهد، این موضوع 
فصل جدیدی از علم و تکنولوژی است که در کشور اتفاق می افتد و این خیلی 

ارزشمند است.
 صرفه جویی 2۰ میلیون دلاری با راه اندازی اولین خط تولید انسولین قلمی در 

کشور
محمدرضا شانه ساز رئیس سازمان غذا و دارو گفت: با راه اندازی اولین خط تولید 
انسولین قلمی در کشور، شاهد صرفه جویی 2۰ میلیون دلاری هستیم و این افتخار 
بزرگی برای جمهوری اسلامی ایران است که در شرایط مدیریت ویروس کرونا، 
تعداد زیادی از شرکت های دارویی برای افتتاح و رونمایی از خطوط تولید خود، در 

صف انتظار هستند.
وی گفت: دکتر نمکی اصرار بسیار زیادی دارند که تولید محصولات ارزبر در کشور، 
در اولویت قرار گیرد و با توجه به ارزبری فوق العاده بالای انسولین درکنار فرآورده های 
پلاسمایی و خونی و واکسن، به ویژه در سال های سخت تحریم، باید شرکت های 
تولید کننده این محصولات در کشور با سرعت افتتاح شوند.حدود یک ماه است که 
انسولین قلمی تولیدی شرکت پویش دارو وارد بازار شده و خوشبختانه با استقبال 
پزشکان و بیماران نیز روبرو شده است. این شرکت در زمینه تولید داروهای بایوتک، 
پیشگام بوده اســت.باور داریم که حداقل حدود 4۰۰ میلیارد تومان بازار برای 
شرکت های دانش بنیان که امکان تولید محصولات مورد نیاز کشور در حوزه سلامت 
را داشته باشند، ایجاد شده و تولید اقلام در حوزه دارو، تجهیزات پزشکی، مواد غذایی 

و اقلام آرایشی و بهداشتی تقویت خواهد شد.

ســازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی 
ایران)ایمیدرو( در راســتای وظایف تعیین شده ذیلِ 
سیاســت های کلان کشور، امسال نیز همچون سال 
های گذشته با راهبری بخش معدن و صنایع معدنی، 
2.2 میلیارد دلار طرح را با مشارکت بخش خصوصی 
در مدار تولید قرار می دهد که زمینه ساز ایجاد 4 هزار 
شغل مستقیم در نقاط مختلف کشور به ویژه مناطق 
محروم خواهد شــد. این اقدامات در حالی صورت می 
گیرد که کاهش وابســتگی به نفت، انتظارات از نقش 
آفرینی این حوزه در اقتصاد ملی را بالا برده اســت در 
این میان ایمیدرو سیاست های جدید خود را بر مبنای 

کاهش ارزبری و توسعه بومی سازی قرار داده است.
علاوه بر هدفگذاری افزایش سهم معدن و صنایع 
معدنی در تولید ناخالص داخلــی و صادرات، “ رونق 
اشتغال” از جمله عواملی محسوب می شود که بیش 
از پیش نیاز امروز کشور است. بیش از 9۰ درصد معادن 
کشور، در شعاع 2۰ کیلومتری روستاها قرار دارد. در 
این راستا ایمیدرو برنامه توسعه متوازن و محرومیت 
زدایــي در مناطق غیر برخوردار )با تعریف طرح های 
توسعه ای( که یکی از مقوله های مهم کشور محسوب 
می شود را به همراه شرکت های معدن و صنایع معدنی 

اجرایی کرده است. 
ارزآوری و افزایش سهم اقتصاد معدن در 

صادرات غیرنفتی
از سوی دیگر قابلیت ارز آوري و توسعه صادرات 
غیر نفتي یکی دیگر از رویکردهای کلان دولت، وزارت 
صنعت معدن و تجارت و ایمیدرو به شمار می رود و در 
این زمینه سهم ارزش بخش معدن و صنایع معدنی از 
صــادرات غیرنفتی از 2۰ درصد به 33 درصد افزایش 

یافته است.
این جهش صادراتی موجب شــده تا این حوزه 
اثرگــذار در اقتصاد، قابلیت تأمیــن نیازهاي بخش 
گســترده اي از صنایع داخلي و کمک به اســتقلال 
صنعتی کشور را داشته باشد. این مهم در سایه افزایش 
حضور بخش خصوصی در اقتصاد ملی که ذیل برنامه 
های توســعه ای کشور آمده است، به عنوان یک اصل 
در ایمیدرو مورد توجه است که مشارکت این سازمان 
و بخش خصوصی در بسیاری از پروژه ها گواه این مدعا 

است.  
بهره برداری از 3.2 میلیارد دلار طرح در سال 98 
عملکرد کلان ایمیدرو در توسعه و تکمیل طرح 
های بخش معدن و صنایع معدنی موجب شد تا در سال 
98، حدود  3.2 میلیارد دلار طرح به بهره برداری برسد. 
این دستاورد در حالی محقق شد که کشور در وضعیت 

تحریم های بی سابقه قرار دارد.  
اشتغالزایی 4100 نفر در سال 99

افتتــاح 2.2 میلیارد دلار طرح در ســال99  با 

اشتغال مستقیم 4۱۰۰ نفر و 
۱۵ هزار نفر به طور غیر مستقیم هدفگذاری شده 
است. همچنین علاوه بر هدفگذاری فوق، ایمیدرو به 
عنوان یک سازمان توسعه ای بستر کمک به افتتاح یک 
میلیارد دلار طرح بخش خصوصی در سال99 را فراهم 

خواهد کرد. 
ایمیــدرو همچنین در راســتای اســتراتژی 
توانمندسازی، از ۱۰8 شهرستان کمتر توسعه یافته 
کشورمان، در 82 شهرستان سرمایه گذاری کرده است 
که  44 درصد شهرستانهای کمتر توسعه یافته کشور 

را شامل می شود. 
توسعه اکتشافات؛ تضمینی برای جهش تولید

در حوزه اکتشاف، ایمیدرو فعالیت های اکتشافی 
در 4۱ ناحیه کمتر توسعه یافته را مورد توجه قرار داد 
که  82 درصد شهرستان های کمترتوسعه یافته کشور 

را پوشش داده است. 
تا پایان نیمه نخست سال 9۷، ایمیدرو 2۵۰ هزار 
کیلومتر مربع کار اکتشــافی انجام داده بود اما از نیمه 
دوم 9۷ تا پایان ســال 98، معادل 4۰۰ هزار کیلومتر 
مربع به پهنه های اکتشافی افزوده شد. در حال حاضر 
کل مســاحت اکتشــافی ایمیدرو و شــرکت های 
زیرمجموعــه 6۵۰ هزار کیلومتر مربــع )6۵ درصد 

مساحت قابل اکتشاف کشور( است.
ایمیدرو، علاوه بر این، به سبب نیازهای کشور به مواد 

معدنی، اکتشافات عمقی را در دستور کار قرار داده است.
احیای معادن کوچک و متوسط با مشارکت 

بخش خصوصی 
طرح فعالسازی معادن کوچک و متوسط در نقاط 
مختلف کشــور، با هدف فعال ســازی معادن بخش 
خصوصی که به دلیل شرایط داخلی یا بین المللی نیمه 
فعال و یا تعطیل شده اند، از آذر ماه سال 9۷ تعریف و 
در سال 98 با راهبری ایمیدرو و توسط شرکت تهیه و 
تولید مواد معدنی ایران )از زیرمجموعه های ایمیدرو(، 

عملیاتی شد. 
معادن کوچک و متوسط به دلیل گستردگی )98 
درصد از تعداد کل معادن کشــور(، اشتغالزایی )8۵ 
درصد از سهم اشتغال معادن کشور( و تولید )6۵ درصد 
از سهم تولیدات معدنی کشور( دارای اهمیت هستند 
و می توانند در ایجاد اشتغال پایدار در بخش معدن و 

توسعه متوازن کشور نقش بسیار مهمی ایفا کنند.
با اجرای این طرح تا پایان سال گذشته، 

146معدن در مناطق کمتر توسعه یافته احیا 
شده است. 

در ادامه اجرای برنامه های مرتبط با فعال سازی 
اینگونه معادن، احیای 2۰۰ معدن و احداث 2۵ واحد 
فرآوری در سال 99 هدفگذاری شده است. عملکرد تا 
اردیبهشــت 99 نشان نیز می دهد که بررسی 2۱83 
معــدن در قالب 3۷۵ پروژه انجام و اقدام کلینیکی بر 

روی ۱۰۵8 معدن عملیاتی شده است. 
رشد تولید با مدیریت ارزی بنگاه های بزرگ 

معدنی و صنایع معدنی توسط ایمیدرو
آمارها حاکی اســت، میزان تولید محصولاتی 
همچون شــمش طلا، آهن اســفنجی، محصولات 
فولادی، شمش فولاد، کنسانتره آهن و کاتد مس در 
شرکت های بزرگ، طی سال 98 نسبت به سال 9۷، 

رشد داشته است. 
این گزارش می افزاید، به رغم محدودیت های 
حاکم در داخل کشور )تحریم های بی سابقه( و جهان 
)بیماری کرونا(، طی 2 ماهه امســال همچنان )طبق 
جدول( تولید شرکت های بزرگ ادامه دارد و خانواده 
معدن و صنایع معدنی محدودیت ها را به فرصت تبدیل 

کرده اند. 
افزایش سرمایه شرکت ها 

با توجه به نیاز مالی شرکت های بزرگ در تعریف 
طرح های توســعه ای، ایمیدرو اســتراتژی افزایش 
سرمایه شرکت ها از محل سود انباشته را از سال گذشته 
کلید زد و امســال هم شرکت هایی همچون مبارکه، 
مــس، گل گهر، چادرملو و... ایــن راهبرد را عملیاتی 
خواهند کرد. این رویکرد به منظور تکمیل راه اندازی  
طرح های توســعه ای شــرکت ها و با هدف “جهش 

تولید” اجرا می شود.  
 بر این اســاس امســال مبارکه و مس هر کدام 
۱۰۰۰۰ میلیارد تومان، گل گهر ۵2۰۰ میلیارد تومان، 
چادرملو ۱2۰۰ میلیارد تومان و خوزســتان ۱3۰۰ 

میلیارد تومان افزایش سرمایه خواهند داشت.
 برنامه رشد تولید انواع محصولات 

در سال 99 
اهداف مورد توجه در سال “جهش تولید” گویای 
این است که تولید انواع محصولات در سال 99 نسبت 
به ســال 98، روندی افزایشی خواهد داشت به طوری 
که شمش آلومینیوم 9۰ درصد، دانه بندی سنگ آهن 
3۱ درصد، استخراج سنگ آهن ۱9 درصد، شمش طلا 
۱۷ درصد، آهن اســفنجی ۱3درصد و کاتد مس ۱2 

درصد رشد خواهد داشت. 
اولین ها در ایمیدرو 

برنامه تولید الکترود گرافیتی به میزان ۱۵ هزار 
تن برای نخســتین بار در کشور، بهینه سازی صنعت 
سنگ های قمیتی و نیمه قیمتی و سنگ های تزئینی 
با تشــکیل کاگروه توسعه ای این صنعت در ایمیدرو، 
افزایش استخراج مس به میزان ۷ میلیون تن، افزایش 
استخراج ســرب و روی به میزان 32 هزار تن در سال 

جاری صورت خواهد گرفت. 
راه اندازی نخستین بازارچه تخصصی سنگ 

های قیمتی و نیمه قیمتی
نخســتین بازارچه ســنگ های قیمتی و نیمه 

قیمتی با حدود هزار و ۵۰۰ مترمربع مســاحت و ۱8 
غرفه خردادماه امســال با حضور خــداداد غریب پور 
معاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت در ارگ جهان 
نمای شهر اصفهان افتتاح شد. علاوه بر ارگ جهان نما 
8۰ غرفه نیز در سرای گوهر واقع در میدان امام )ع( به 
این موضوع اختصاص یافته اســت. قرار است بازارچه 
سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی در پنج نقطه از کشور 

احداث شود که 2 نقطه از آن در اصفهان است.
از سوی دیگر تفاهم نامه همکاری بین ایمیدرو و 
استانداری خراســان رضوی به منظور ایجاد بازارچه 
سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی در مشهد امضا شده 
است. از اهداف این سند علاوه بر شکل گیری بازارچه 
سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی در مشهد، می توان 
به تشویق فعالان بخش خصوصی برای سرمایه گذاری 
و هم افزایی و تسهیل ورود گوهر سنگ ها از افغانستان 

با فعال کردن پایانه مرزی دوغارون اشاره کرد.
صادرات و برنامه ریزی 3.5 میلیارد دلاری

برنامه ســال 99 در بخش صادرات این حوزه نیز 
نشان می دهد که صادرات 3.۵ میلیارد دلاری شرکت 
های زیرمجموعه ایمیدرو رقم خواهد خورد که حاکی از 
رشد 9 درصدی برنامه نسبت به عملکرد سال 98 دارد. 

بومی سازی و توسعه ساخت داخل
ایمیدرو از ابتدای سال، استراتژی بومی سازی و 
توسعه ساخت داخل را ابلاغ، اهداف عملیاتی آن را از 
شــرکت های زیرمجموعه دریافت کرده و پایش این 
استراتژی را در اولویت برنامه های خود قرار داده است. 
به عنوان نمونه شرکت های بزرگ، بومی سازی ۱۰۰۰ 

قطعه در سال جاری را هدفگذاری کرده اند. 
از حفظ سود شرکت ها جهت توسعه تا ارایه 
تسهیلات از طریق صندوق سرمایه گذاری 

فعالیت های معدنی
بهبود مدیریت شــرکت ها و نقش ایمیدرو در 
حفظ سود شرکت ها جهت توسعه، حمایت از سرمایه 
گــذاری بخش خصوصی از طریق افزایش ســرمایه 
صندوق بیمه معدنی  و صنایع معدنی، ایجاد زیرساخت 
های مورد نیاز توسعه بخش معدن و صنایع معدنی و 
پرداخت بی ســابقه مطالبات و دیــون دولت از دیگر 
اقدامات توسعه ای ایمیدرو به شمار می رود که اجرای 
این برنامه ها به منظور دستیابی به اهداف، همچنان 

ادامه دارد. 
دیون و تعهدات ایمیدرو از ســال 89 تاکنون به 
دولت شامل حقوق دولتی، سود سهام دولت، مالیات، 
عوارض و ... به میزان بیش از 44۰۰ میلیارد تومان به 

خزانه پرداخت و تسویه شده است.
پژوهش، توسعه و بومی سازی فناوری و ساخت 
داخل نیز با تمرکز بر تعریف همکاری های دوجانبه با 
دانشگاه های مطرح کشور و همچنین حمایت از ایده 
های ارزش آفرینی که پاسخگوی عرصه تولید در این 

صنعت باشــد، در اهداف توسعه ای ایمیدرو گنجانده 
شده است. 

ایمیدرو جشــنواره ایده های ارزش آفرین با نام 
اینوماینINNOMINE( 2(  را با همکاری معاونت 
فناوری ریاســت جمهــوری )و صندوق نــوآوری و 
شکوفایی( و دانشگاه تهران در بهمن ماه سال 98 برگزار 
کرد. در این جشنواره تعداد شرکت های ثبت نام کننده 
و ایده های ارسال شده، با جهش نسبت به سال قبل به 
38۰ مورد رسید. ۱۵ ایده برتر این حوزه نیز در پایان 
این رویداد معرفی شدند. ایمیدرو، “هم آفرینی ارزش”، 
را در همکاری با مراکز علمی و تحقیقاتی پیگیری می 
کند. امســال برگزاری اینوماین 3 در دستور کار این 

سازمان قرار دارد. 

ایفای نقش مسئولیت اجتماعی 
ایمیدرو و شرکت های معدن و صنایع معدنی در 
جدیدترین اقدام انسان دوستانه، 2۰۰ میلیارد تومان 
کمک بلاعوض به بحران کرونا اختصاص دادند تا این 
حوزه طلایه دار ایفای نقش مسئولیت اجتماعی در بین 

حوزه های مختلف اقتصادی باشد. 
ماموریت  ایمیدرو

ایمیدرو تا ســال ۱4۰4، ســازمانی توسعه 
دهنده، تقویت کننده، یکپارچه کننده، تسهیلگر و 
توانمندساز شبکه معادن و صنایع معدنی خواهد بود 
که با همراهی شرکت های این بخش، می کوشد تا 
در رشد تولید، صادرات، اشتغال و ... نقش توسعه ای 

خود را ایفا کند.  

نگاهی به عملکرد ایمیدرو به مناسب روز صنعت و معدن

معدن و صنایع معدنی یکه تاز عرصه تولید/ ایمیدرو؛ راهبر 
جریان تولید ثروت و اشتغالزایی فراگیر در اقتصاد ملی

نام محصول
تولید 

سال98 )هزار تن(
تولید سال 

9۷)هزار تن(
درصدرشد 

4 درصد4۷3۰64۵484کنسانتره آهن

۷ درصد2۷۰362۵2۵3آهن اسفنجی

۵ درصد2۰226۱9344شمش فولاد

6 درصد۱33۷8۱2۵86محصول فولادی

-۱۱۷۰۱۱۷4کنسانتره مس

۱ درصد2۵۰24۷کاتد مس

۱3 درصد۱۱28۱۰۰۱شمش طلا )کیلوگرم(

تولید  2 ماهه اول سال 99- تننام محصول

4۱.699پودر آلومینا

39.۷۵2شمش آلومینیوم 

4.۵۵8.6۷4آهن اسفنجی

2.۷۰6.۵۱8شمش فولاد

۱.۵43.3۷4محصول فولادی

2۰9.4۵۰کنسانتره مس

6۱.649آند مس

43.۱88کاتد مس

۱2۱.323سرب و روی 

دکتر »اردشیر سعدمحمدی« مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع مس ایران به مناسبت 
قهرمانی تیم فوتسال مس سونگون ورزقان 
در مسابقات لیگ برتر قوتسال ایران پیامی 

را منتشر کرد.
بسم ا... الرحمن الرحیم

»پیروزی و قهرمانی غرور انگیز و افتخار 
آفرین دلاورمردان تیم فوتســال مس 
ســونگون برای ســومین بار در تاریخ 
رقابت های لیگ برتر تیم فوتسال برگ زرین 
دیگری بود در کارنامه مســئولیت های 
اجتماعی شرکت ملی صنایع مس و تلاش 
برای ارتقای ورزش و فرهنگ و ایجاد شور 

و نشاط در میان جوانان این مرز و بوم.
بسیار خوشحالیم که تکرار این قهرمانی 
برای سومین سال پی در پی موجب شادی  
و نشاط مردم غیور استان آذربایجان شرقی 

شد.
بدون شک این قهرمانی و حضور پر رنگ و 
اثر بخش باشگاه های فرهنگی و ورزشی 
صنعت مس با تلاش مضاعف  کادر فنی و 
بازیکنان و دســت اندرکاران فرهنگ و 
ورزش صنعت مس همچنان ادامه خواهد 

داشت.
اینجانب قهرمانی و پیروزی بزرگ تیم 
فوتسال مس ورزقان  را که با نتایج درخشان 
در این مســابقات همراه بود را به جامعه 
ورزش کشور به ویژه خانواده ورزش صنعت 
مس ایــران، کادر مدیریتی و مربیان پر 
تلاش این تیم، دلاور مردان تیم فوتسال 
مس ورزقان و خانواده های شریفشــان 
تبریک می گویم و تداوم این موفقیت ها را 
در کلیه گروه  ورزشــی صنعت مس با 

استعانت از خداوند متعال آرزومندم.«

فروش 2 هزار 984 میلیارد 
تومانی شرکت مس در خردادماه

 دکتر اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع مس ایران گفت: شرکت 
مس در خردادماه سال جاری فروش خوب 

2 هزار 984 میلیارد تومانی را ثبت کرد.
شرکت مس با تحقق این میزان فروش در 
خردادماه، در مجموع در سه ماهه نخست 
امسال موفق به ثبت فروش 6 هزار و  4۱۷ 
میلیارد تومانی شد که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل حدود ۱3۱4 میلیارد تومان بیشتر 

فروش داشته است.
وی با اشاره به رشــد 26 درصدی فروش 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته، افزود: 
همچنین  مقدار 9 تن مس کاتدی و 3۰ تن 
ســولفور مولیبدن و محصولات دیگر در 
روزهای پایانی خردادماه در  بورس کالا به 

فروش رفته که با توجه به عدم بارگیری در 
خردادماه در فروش تیرماه لحاظ خواهد 

شد.
مدیر عامل شــرکت مس تاکید کرد: این 
موفقیت در شرایطی حاصل شد که بسیاری 
از مناسبات اقتصادی و تجارتی دنیا تحت 
تاثیر بیماری کرونا در جهان است و بسیاری 
از شرکت های بزرگ معدنی و تجاری دنیا 
فعالیت های اقتصادی خود را متوقف یا کم 
کرده اند. با این حال شرکت ملی مس نه تنها 
برنامه تولیدی خود را بیش از برنامه محقق 

کرده است بلکه موفق به انجام برنامه های 
فروش خود نیز شده است.

بازدهی 2۵۰ درصدی سهام شرکت مس 
در بورس

تا پایان خردادماه امسال سهام شرکت ملی 
مس در بورس بازدهی چشــمگیر 2۵۰ 
درصدی نصیب سهام دارانش کرده است که 
نشان دهنده رفتار درست اقتصادی شرکت 

مس در سال جهش تولید است.
وی با تاکید بر سودآوری بالای صنعت مس 
و آینده درخشان این صنعت افزود: بررسی 
و مقایسه عملکرد بازدهی 3 ماهه شرکت 
های اصلی همگروه در بازار بورس و اوراق 
بهادر نشان دهنده این است که سهام مس 
در بازار سرمایه بیشــترین بازدهی را در 
مقایسه با سهام دیگر شرکت های فلزی 

داشته است.

   پیام تبریک مدیرعامل شرکت مس به مناسبت کسب سومین عنوان قهرمانی پی درپی تیم فوتسال مس ورزقان



قیمت بازار )تومان(نوع سکه

8/42۷/۰۰۰سکه طرح قد                    یم
8/۷83/۰۰۰سکه طرح جد                    ید                    

4/443/۰۰۰نیم سکه
2/443/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

۱9/۰۵2د                    لار
2۱/۱۰2یورو
24/82۱پوند                    

۱4تیرروزقلمگرامیباد
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یسیر الطّمع یفسد کثیر الورع ؛ اندکی از طمع بسیاری از پارسایی را تباه سازد.امام علی)ع(:

کارنامه بانک سینا در بخش مسئولیت های 
اجتماعی در سال ۹۸

منصور شیخ الاسلامی مدیر امور حوزه مدیر عامل و روابط عمومي بانک 
سینا گفت: بانک ســینا در راستای ایفای رسالت و مسئولیت های 
اجتماعی اقدامات اساسی و مهمی را در سال 98 انجام داده که برخی از 
آنها فقط در دوره شیوع کرونا و با توجه به ضرورت حضور و نقش آفرینی 
موثر در این شرایط خاص رخ داده و خوشبختانه عملکرد خوبی نیز ارائه 
شده است.مسئولیت اجتماعی بانک سینا در سال های قبل از جمله در 
سال 98 در چهار بخش قابل ارزیابی است چرا که تقریبا همه مسئولیت 
اجتماعی بانک حول چهار محور محرومیت زدایی، فعالیت در بخش 
آموزش و مدرسه سازی، اشتغالزایی و کمک به خانواده ها چرخیده است. از جمله اقدامات این بانک، کمک 
نقدی۵۰ میلیارد ریالی به کمیته امداد امام خمینی)ره( برای حمایت از مددجویان این کمیته در ۷ استان 
درگیر با بیماری کرونا شامل استانهای گیلان، مازندران، گلستان، قم، اصفهان، البرز و مرکزی بود تا نسبت به 
تهیه لوازم بهداشتی مرتبط با پیشگیری کرونا برای این عزیزان اقدام گردد. کمک به کسب و کارهای آسیب 
دیده از کرونا با طرح مهر آفرین از دیگر اقدامات این بانک است که طی آن اقشار مختلف کشور در گروه های 
شغلی تاکسیرانی، تاکســی اینترنتی، رانندگان وانت بار، پیک های موتوری، اصناف، ناشران، شاعران، 
تولیدکنندگان محصولات فرهنگی، تشکل های قرآنی، هیئات، وعاظ، مداحان و ائمه جماعات و مناطق 
هدف طرح آبادانی و پیشرفت بنیاد علوی از این وام قرض الحسنه بهره مند می شوند،امهال مطالبات بنگاه 
های تولیدی و تسهیلات گیرندگان، عدم دریافت خودکار اقساط وام قرض الحسنه در ایام همه گیری بیماری 
کرونا، توسعه خدمات بانکداری الکترونیک برای کاهش ترددها، اهدای 2۰۰۰ بسته معیشتی کارکنان بانک 
سینا به ارزش 8 میلیارد ریال جهت نیازمندان و ایتام در راستای طرح مواسات و کمک مومنانه، اهدای 3۷۱ 
هزار کارت هدیه به اقشار فعال در کسب و کارهای خرد و اهدای 24 دستگاه آمبولانس به وزارت بهداشت 
جهت انتقال بیماران مبتلا به کرونا از دیگر اقدامات این بانک بوده است. البته بانک سینا پیشتر نیز تعداد 2۷ 
دستگاه آمبولانس را جهت بهره برداری مراکز بهداشت مناطق کمتر برخوردار کشور اختصاص داده بود.

طبق تفاهم نامه ای که بین این بانک و معاونت توسعه روستایی نهاد ریاست جمهوری و بنیاد علوی به امضا 
رسید، مقرر شد تسهیلاتی به مناطق محروم برای اشتغالزایی پرداخت شود. معاونت توسعه روستایی و بنیاد 
علوی برای پوشش سود تسهیلات از طریق تقبل پرداخت ۵ درصد از نرخ سود به صورت یارانه به متقاضی، 
کمک کردند تا این تسهیلات با نرخ سود 8 درصدی اعطا شود.در این راستا و تا پایان سال98، اعتباری بیش 
از 2۰ هزار میلیارد ریال به 44۰۰ طرح اشتغالزای روستایی اختصاص یافته که با بهره برداری تعداد قابل 
توجهی از این طرح ها، زمینه اشتغال بیش از ۱۷ هزار نفر از هم میهنان به ویژه جوانان فراهم شده است.این 
بانک از محل کمک های کارکنان نسبت به ساخت یک باب مدرسه در بخش چاه دادخدا از توابع شهرستان 
قلعه گنج و یک باب در منطقه زرندیه استان مرکزی اقدام نموده و مراحل احداث مدرسه ای دیگر در رمشک 
ادامه دارد.بانک سینا به منظور حمایت از زوج های جوان نسبت به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
اقدام می کند که در این راستا با پرداخت بیش از ۱ هزار و 6۵۵ میلیارد ریال در پایان سال ۱398، زمینه 
ازدواج ۱2 هزار و 9۱2 نفر را فراهم کرده است. طبق این گزارش، فقط در سه ماهه اول سال ۱399 نیز تعداد 
۱ هزار و 68 فقره تسهیلات ازدواج جمعاً به مبلغ 339 میلیارد ریال پرداخت شده است.همچنین، با هدف 
ارزش آفرینی و ایجاد امکان مشارکت فعال بانوان در اقتصاد خانواده، طرح اعتباری یاس ویژه بانوان خانه دار 
در بانک سینا اجرایی شده است. این طرح به منظور کمک به توانمندی اقتصادی و ارتقای قدرت خرید بانوان 

و با هدف کمک به افزایش نقش بانوان در فرایند اقتصاد جامعه، اجرا شده است.

خبر

حمله دردمنشانه ناوگان آمریکای جنایتکار به هواپیمای مسافر بری جمهوری اسلامی ایران روز افشای حقوق بشر آمریکایی1367عکس نوشت

دهم تیرماه در تقویم کشور با عنوان روز صنعت و معدن نامگذاری 
شده تا بهانه ای باشد برای بزرگداشت تلاش و کوشش فعالان این 
حوزه اصلی و استراتژیک از اقتصاد کشور. علاوه بر این، روز صنعت 
و معدن را نیز می توان معیار زمانی برای بررسی عملکرد شرکت 
های صنعتی و معدنی کشور دانست. از این رو، در روز صنعت و معدن 
سال 99 نگاهی به عملکرد گروه خودروسازي سایپا خواهیم داشت. 
خودروســازی که از اردیبهشت ماه سال پیش، گوی سبقت را در 
رقابت با رقیب دیرینه ربوده و با تیــراژ تولیدی بالاتر، در جایگاه 

خودروساز اول کشور قرار گرفته است.
جایگاهی که تا پایان بهار99  نیز حفظ شده و سایپا با تولید بیش از 
۱۰6 هزار دستگاه انواع محصولات، سهم غیرقابل انکاری را در رونق 
و جهش تولید کشور ایفا کرده است. علاوه بر این، بررسی عملکرد 
گروه خودروسازی سایپا از تیرماه سال گذشته تا تیرماه سال جاري 
نشان می دهد این خودروساز 3۰ گام عملیاتي براي توسعه صنعت 

خودرو برداشته است.
واکاوي کارنامه کاري گروه خودروسازي سایپا نشان مي دهد که این 
مجموعه نارنجي پوش، توانسته بسیاری از برنامه هاي خود را محقق 
کند و از تهدیدهاي که براي اقتصاد و صنعت کشــور پیش آمده، 

فرصت بسازد و سربلند عبور کند. 
سایپا در مسیر دانش بنیان شدن

گروه خودروسازي سایپا در کارنامه کاري خود از تیرماه سال گذشته 
تا تیرماه ســال جاري به دستاوردهاي متعددي دست یافته که 
مهمترین آن ایجاد نخستین »کمیته همکاری های مشترک با 

مجموعه های دانش بنیان« در صنعت خودرو است.
سال هاي متمادي است که  همکاري با مجموعه هاي دانش بنیان 
در صدر اولویت هاي استراتژیک نظام جمهوري اسلامي ایران قرار 
گرفته است، اما این مهم در مجموعه هاي صنعتي به صورت جدي 
مورد پیگیري قرار نگرفت؛ ولي گروه خودروسازي سایپا از تیرماه 
سال گذشته مجدانه همکاري با مجموعه هاي دانش بنیان را دنبال 
کرده اســت و اکنون در زمره مجموعه هاي قرار گرفته که در این 

عرصه همکاري هاي خوبي آغاز کرده است.
البته گروه خودروسازي سایپا این امیدواري را دارد که با همکاري 

مجموعه هاي دانش بنیان بتواند به تعریف مشــترکي از ساخت 
قطعات به خصوص قطعات  هاي تک  برسد. 

در راستاي همکاري با مجموعه هاي دانش بنیان و استارتاپ گروه 
خودرو سازي سایپا موفق شد با سازمان ملي کارآفریني تفاهم نامه 
اي را امضاء کند. این تفاهم نامه به منظور افزایش همکاري هاي 
مشترک در زمینه توسعه، ترویج و نهادینه سازي کارآفریني، نوآوري 
و فنآوري در صنعت خودرو و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتي 
تنظیم شده و قرار است براساس آن زمینه استفاده از توانمندي هاي 

دو طرف فراهم آید.
بهره گیري از ظرفیت ها و پتانسیل های بالقوه و بالفعل طرفین در 
توسعه نوآوری، فناوری و کارآفرینی، مشارکت در ترویج و شکل دهي 
زیست بوم نوآوری و فناوری، مشارکت در توسعه اقتصاد دانش بنیان 
با بهره گیری از ظرفیت ها و فرصت های گروه خودروسازی سایپا و 
تسهیل، استقرار و فعالیت شرکت های دانش بنیان در سایپا با هدف 
افزایش داخلی سازی قطعات و توسعه محصولات جدید از موضوع ها 

و محورهای اصلی این تفاهم نامه همکاری به شمار می رود.
طي یکسال مورد اشاره نگاه دیگري هم در گروه خودروسازي سایپا 
شکل گرفته که آن افزایش همکاري با بخش خصوصي واقعي است. 
از اینرو جلسات مختلفي برپا شده است تا سطح همکاري ها و استفاده 

از پتانسیل بخش خصوصي در صنعت خودرو افزایش پیدا کند. 
انعقاد تفاهم نامه هاي اثرگذار در سایپا

انعقاد تفاهم نامه همکاري میان ســایپا و مپنا )شرکت خدمات 
مهندسی، صنعتی( براي تولید خودرو برقي مشترک که بهمن ماه 
ســال گذشته امضاء شــد هم از دیگر رخدادهایی است که گروه 
خودروســازي سایپا انجام داده است. بر اساس تفاهم نامه صورت 
گرفتــه، دو مجموعه اقدام به مشــارکت و همکاری در خصوص 
طراحی، نمونه سازی، تست، تجاری سازی و تولید خودروهای جدید 

با پلت فرم الکتریکی خواهند کرد.
در راستاي توسعه همکاري هاي مشترک که سایپا از سال گذشته 
مدنظر قرار داده از صنایع دفاعي کشور خواسته شده تا در زمینه 

تولید قطعات مشترک خودرو اقدام هاي صورت گیرد.
انعقاد تفاهم نامه همکاري با برخي از بانک ها جهت تامین نقدینگی 

براي رونق خطوط تولید محصولات سایپا هم از دیگر اقداماتي است 
مــي توان کــه در کارنامه موفــق کاري تیر98 تا تیــر99 گروه 

خودروسازي سایپا دید. 
تحول و تنوع در سبد محصولات

از روز صنعت سال گذشته تا آستانه روز صنعت سال جاري، نارنجي 
پوشــان جاده مخصوص براي اولین بار تیپ بنــدي واحد براي 
محصولات خود تعریف کردند. این تیپ بندي که در تاریخ اســم 
گذاري محصولات سایپا، سابقه نداشته باعث شده که دیگر شُبهه اي 
در مدل خودروها وجود نداشته باشد و خریداران خودرو بدانند که 
هر حرف یا واژه لاتین در کنار اسم خودرو چه معنا و مفهمومي دارد.

موضوع دیگري که در کارنامه کاري سایپا دیده مي شود، عرضه سه 
محصول جدید شاهین، ساینا.اس و کوییک.اس براي نخستین بار 
در سال 99 بود. در حالي که منتقدان صنعت خودرو بر این باور بودند 
که خودروسازان توان ایستادن در برابر تحریم ها را ندارند و دیر یا زود 
مجبور به کاهش تولید و حتي تعطیلي خطوط تولید خود مي شوند، 
این مجموعه خودروسازي توانست محصولات جدید را که منطبق 

با استاندارد یور ۵ است را روانه بازار کند. 
حرکت به سمت تولید محصولات جدید، در شرایطي است که هدف 
گذاري سایپا براي تولید خودروي شاهین، تا پایان سال جاري 2۰هزار 
و 2۰۰دستگاه خودرو است. این افق تولید در حالي است که  شرکت 

سایپا به دنبال طراحي و تولید خودروهاي جدید هم است. 
علاوه بر این، عرضه خودرو کوییک.آر براي نخســتین بار با هدف 
توسعه ســبد محصول و جلب رضایت مشتریان هم مي توان از 

اقدامات سایپا به شمار آید.
وعده هایی که بالاخره محقق شد

گروه خودروسازي سایپا در راستاي وعده هاي که داده بود، توانست 
پراید را از خط تولید خود حذف کند؛ خودرویی که ســالیان سال 
مدیران از کنار گذاشتن آن صحبت مي کردند، در سال 99 به تاریخ 

پیوست. 
گروه خودروسازی سایپا در اردیبهشت ماه سال جاري، اقدامي انجام 
داد که پیش از این تحقق آن وابسته به شرکت هاي خارجي بود. 
سایپا تنها خودروساز ایرانی است که تجهیزات و توانایی ساخت خط 
تولید بدنه خودرو را دارد و براساس همین توانمندی خط رباتیک 
 Q2۰۰ و Q2۰۰  تولید بدنه دو منظوره محصولات جدید که شامل
را نصب و راه  اندازی کرد. از مهمترین ویژگي های این خط تولید، 
می توان به طراحي و ســاخت کامل تمام تجهیزات به دســت 
متخصصان ایرانی و استفاده از منابع داخلي کشور در کنار بهره گیری 

از تکنولوژی روز دنیا و نیز کاهش ارزبری، اشاره کرد.
یکــي از موضوعاتي که باعث شــده برخي ها نســبت به گروه 
خودروسازي سایپا گله مند باشند، عدم امکان تحویل خودروهاي 
تحریمي به مردم است، میراثی که از سوء مدیریت های گذشته به 
مدیران فعلی سایپا رسیده بود و برای جبران آن، متحمل سختی 
های فراوانی شدند. بعد از تحریم صنعت خودرو، سایپا نمي توانست 
خودروهاي ثبت نامي مردم را تحویل دهد بدین جهت و در راستاي 
تکریم ارباب رجوع، طرح هاي متنوع و پرسود براي جایگزیني و 
تبدیل خریداران محصولات گروه رنو و برلیانس در نظر گرفته شد.

سایپا؛ خوروساز مسئولیت های اجتماعی
اقدام دیگري که در راستاي عدالت و مسئولیت اجتماعي توسط سایپا 
انجام شده، بازگشایي شرکت سایپا گام با بهره گیري از مددجویان 

کمیته امداد امام خمیني )ره( و با هدف توسعه اشتغال است. 
در حوزه کیفیت هم سایپا کارنامه خوبي را بر جاي گذاشته است، به 
گونه اي که سایپا براساس گزارش شرکت بازرسي کیفیت و استاندارد 
ایران، حائز رتبه اول پاک ترین خودروساز ایران در میزان آلایندگی 
هوا با گاز دی اکسیدکربن شد. گروه خودروسازي سایپا در تلاش است 
تا این مسیر را براي سال هاي آینده ادامه دهد.  از سوی دیگر سایپا 
با هدف افزایش رضایت مشتریان، توانست با اجرای پروژه های بهبود 

کیفیت محصول سایپا ۱۵۱ را ارتقاء دهد و آن را سه ستاره کند.
در همین زمینه، عملکرد سایپا پس از شیوع جهانی ویروس کرونا 
نیز قابل اعتنا و شایسته احترام است. کووید ۱9 بر دنیا اثر زیادي 
گذاشت و باعث تعدیل نیرو در بسیاری از بنگاه های بزرگ اقتصادی 
دنیا شد. گروه خودروسازي سایپا هم مانند بسیاری از مجموعه ها با 
شیوع ویروس کرونا آسیب دید اما سعي کرد تا در مدت کوتاه آسیب 
ها را جبران کند و براي مدیریت شرایط کرونائی، تهمیداتي در نظر 
گرفته شــود. ادامه تولید، حفظ نیروي کار، پیگیري برنامه هاي 
افزایش تولید و عرضه خودرو در سایپا با وجود شیوع بیماري کرونا 

با آنکه سخت بود اما محقق شد. 
اجراي اقدامات پیشگیرانه در مقابله با شیوع بیماري کرونا تحت نظر 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکي در محیط درون سازماني 
گروه سایپا، راه اندازي خط تولید محلول ضدعفوني کننده دست و 
سطوح در شرکت طیف و راه اندازي خط تولید ماسک بهداشتي در 
سایپا آذین و اجراي طرح ارائه خدمات به پزشکان و پرستاران فعال 
در واحدهاي درماني مقابله با کرونا با همت فعالان گروه خودروسازي 

سایپا انجام شد.
افزایش 6۰ درصدی خدمات در محل امداد خودرو سایپا با هدف 
جلوگیري از شیوع بیماري کرونا و ارتقاي رضایت مشتریان هم از 

دیگر خدماتي است که سایپا به شهروندان داده است. 
رشد 55درصدي تحویل خودرو 

گروه خودروسازي سایپا ضمن اینکه در بخش عرضه محصولات و 
تلاش برای تنظیم بازار نیز  کارنامه پرباري در یک سال گذشته )از 

تیر98 تا تیرماه 99( داشته است.
بر اساس آمار رسمي در فصل نخست سال جاري نزدیک به یکصد 
هزار دستگاه خودرو به مشتریان تحویل داده شده است، با این اتفاق 
مي توان به این نتیجه رسید که تنها در بهار سال 99 میزان تحویل 
خودرو در قیاس با مدت مشابه سال گذشته ۵۵ درصد افزایش یافته 
است و این عدد بزرگي است که با وجود تحریم ها و شیوع ویروس 

کرونا به دست آمده است. 
انضباط و دستاوردهاي مالي 

در حوزه مالي هم سایپا به دستاوردهاي خوبي دسته یافته که افزایش 
4۰۰ درصدي سرمایه سایپا از محل تجدید ارزیابي دارایي ها، از 
جمله آن اســت. پرداخت مطالبات ۱2۰ روزه قطعه ســازان در 
اسفندماه گذشته و تلاش براي تسریع در پرداخت هاي قطعه سازان 

هم بواسطه مدیریت منابع مالي اتفاق افتاده است.
صفر شدن خودروهاي داراي کسري قطعات در پارکینگ ها هم 
موضوعي بود که سایپا با جدیت پیگیري کرد و موفق شد نیم بیشتری 
از یکسال گذشته را با اجرای پروژه Qعبور مستقیمQ در خطوط تولید 
خود طی کند و محصولات این گروه خودروسازی به طور مستقیم 
و بدون کســری قطعه از خط تولید به بخش فروش می رفت تا به 
مشتریان تحویل داده شود. متاسفانه شیوع بیماری کرونا در جهان، 

اجرای این طرح را با مشکل مواجه کرده اما سایپا با یک روند رو به 
بهبود در حال حرکت به سمت تکرار این موفقیت در سال 99 است.

ثبت رکورد تولید بیش از 4۰۰ هزار خودرو در سال 98 و تبدیل شدن 
به بزرگ ترین خودروساز کشور، افتخاري بود که سایپا به دست آورد 
و این امر در سخت ترین سال صنعت خودرو محقق شد. شکسته 
شدن رکورد تولید محصولات ایکس۱۰۰ و ایکس2۰۰ در سال 98، 
رشد 82 درصدی تولید ساینا و کوییک در سال 98 نسبت به سال 

پیش از آن از دیگر اعدادي است که به دست آمد. 
در این میان گروه خودروسازي سایپا، گام محکمي در بومي سازي 
قطعات خودرو برداشت به گونه اي که ۵3 قطعه خودروهاي سایپا 
در طرح ملي داخلي سازي قطعات بومي سازي شد و این امر جز با 

عزم ملي و همکاري قطعه سازان امکان پذیر نبود. 
راه اندازی خط رباتیک تمام اتوماتیک رنگ 

راه اندازی خط رباتیک تمام اتوماتیک رنگ در پلاسکوکار سایپا با 
حضور سرپرســت وزارت صنعت، معدن و تجارت واپسین اقدام 
عملیاتی گروه خودروسازی سایپا در چند روز مانده به روز صنعت و 
معدن ســال 99 بود.  این خط دارای ۱2 ربات رنگ پاش است که 
سالانه ظرفیت رنگ آمیزی ۷2۰ هزار عدد سپر در ۱4 رنگ متفاوت 
را دارنــد. این ربات ها از آخرین تکنولوژی پودر کردن رنگ در دنیا 
موسوم به Atomize بهره می برند و می توانند رنگ مایع را با سرعت 
۱9 تا 6۰ هزار دور در دقیقه به پودر تبدیل کرده و عمل پاشــش را 
انجام دهند. این خط رنگ توسط متخصصان داخلی به ارزش 4۱ 
میلیارد ریال ساخته شد و ربات های آن به ارزش ۵.2 میلیون یورو 
از یک شرکت آلمانی خریداری شد. طرف خارجی به دلیل اعمال 
دوباره تحریم های بین المللی تعهدات خود را انجام نداد اما این خط 
در سال رونق تولید توسط مهندسان و متخصصان گروه خودروسازی 

سایپا تکمیل و در سال جهش تولید راه اندازی شد.
پایان تعهدات 97؛ تحویل تعهدات 98 تا شهریور99

تحویل تمام خودروهاي مشتریان ثبت نامي سایپا در سال 9۷ هم 
از دیگر رخدادهاي بود که در میانه های سال گذشته رخ داد. این 
اتفاق در سال جاری هم به شدت و قدرت بیشتری ادامه دارد و به 
تازگی اعلام شده که به جز دو خودرو، تمام تعهدات معوق محصولات 

سایپا تا پایان شهریورماه به صفر خواهد رسید. 
در این میان تحویل مستمر محصولات به مشتریان و جبران تعهدات 
بر جا مانده از گذشته از اهدافي است که با جدیت دنبال مي شود. از 
سویي یکي از سیاست هاي که سایپا در حال دنبال کردن آن است 
اجراي طرح هاي متنوع فروش و پیش فروش محصولات با هدف 
پاسخ گویي به نیاز بازار است. با این رویکرد مي توان تنشي که در بازار 
خودرو وجود دارد را تا حدود زیادي کاست و اجازه نداد که واسطه 

ها و دلالان نقش آفرینان بازار خودرو شوند.
تمام دستاوردها اعم از رشد تولید، ایجاد تنوع در محصولات، بومي 
سازي سازي قطعات که سایپا از تیرماه سال گذشته تا تیرماه سال 
جاري به دست آورده است، با وجود تحریم هاي سختگیرانه، عدم 

تخصیص ارز دولتي و شیوع ویروس کرونا بوده است. 

بررسی عملکرد نارنجی پوشان جاده مخصوص از ده تیر 98 تا ده تیر 99 

30 گام عملیاتي سایپا براي توسعه صنعت خودرو

، ازاینرو قـــوانین و مقررات و ضرایب مالیاتی و نــرخ ها و کالاهای مشمول مالیات در همه 
کشورها همیشه یکسان نبوده و در دوران مختلف تغییر و تبدیل بسیــار یافتـه چنانکه 
مقیاس مالیات دوران هخامنشی و دوره ساسانی و دوره سلجوقی با دوره قاجاریــه بـــه 
علت تفاوت هزینه های کشور فرق می کند و درآن موقـع درآمدها بیشتر بوده و شاید 
بـــار مالیات بر دوش مردم آنطور کـــه در زمان قاجار سنگینی می کرده در زمانهای 
دیـــگر نبوده و در حال حاضر که به علت افزایش شدید هزینه مالیات بیشتر دریافت 

میشود تفاوت بسیار کرده است

ادامهسرمقاله
وصول مالیات چگونه؟!

و اما مبارزه با فرارمالیاتی؟!


